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("he Crand Jury Court Reporter, Dennis J.
Rigby, was sworn by the TForeman to correctly take in
siiorthand and correctly transcribe, to the best of his
ability, all of the teslimony given by ecach and every
witness testifying in the matters now pending before the
Grand Jury, and to keep secret and divulge to no one any

of the proceedings of the Grand Jury.)

THE FORCMAN: Ladies and gentlemen, the matter that
is pending before the Grand Jury this morning for purposes
of possible indictment are identified and enumerated on
your list,

I would indicate to you that fhe suspects to
be considered are those indicated in order under the

various counts,

The victim is identified and the date is given.

If there are any members of the Grand Jury who
feel by virtue of whatever reason, prejudice or bias they
cannot return an impartial verdict in this hearing, I would
ask that member of the Grand Jury identify himself now.

Madam Secretary, let the record show no juror
chose to disqualify himself and all of the jurors will

hear the case.

CieloDrive.cOmMARCHIVES




TS DAY LT O R A AR A b TR NS AT TH BN D (A FRR BT A IR U A & et AT MY TA - O TR 8T CTLOER BTG TN IEAL B TN T g et e T

H

Y
5
i

. 4': I
- WS

10

11

12

iz

4 |

16

17

18

19

20

21

22

23

24

Thank you very mugh.

The firat witness then will be Dr. Katsuyama.

i DAVID KATSUYAMAS

called was a witness hefore the Grand Jury, was

duly sworn as follows:

THE POREMAN: If you will raise your right hand,
pleasé.

You do solemnly swear that the testimony you
are about to give in the inveétigation now pending before
this Grand Jury is the truth, the whole truth and nothing
but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.

THE FOREMAN: Will you give us your true and complete
name for the record, please?

THE WITNESS: My name ig David N. Katsuyama,

K-a-t-s-u-y-a-m-a.

EXAMINATION
BY MR. KATZ:

0 ‘Dr. Katsuyama, I am ovér here and if you can
look in this direction, you and I can talk with one another.|-
Okay?

A Okay.

0. Doctor, are you licensed to practice medicine

CieloDrive.cOmARCHIVES
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the sciences dealing with death by -~ in medical-legal

‘ beings?

_have you posted? That is, how many autopsies have you

to give a formal and informal opinion concerning the causes

N i » 5
St

in the gtate of Californda?

A Yo, .1“ am,

ol As such, do yau engage in a specialty of
medicine? |

A Yes, I do.

0. What is the specialty?

A + I am a pathologist and I am trying to become a

forensic patﬁologist which is the study more in the line of

sense.
Q Now engaged in the specialty of pathology, do

you concern yourself with the causes of death in human

A Yes.

In addition to studying the various disease
processes of the body, one of the things the pathologist
does is study the body and'érgans in attempting to arrive
at the degrees and causes of death.

Q Now doctor, in that connection, how many bodies

e,

performed?

A, I think somewhere over 3,000 at this particular
-

juncture. I sort of gquit counting at about 2,000. I -

e T
reached that figure about a year or two years ago.

Q Now doctor, in this connection, were you asked

. CieloDrive.cOmARCHIVES
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of death in the cases you posted?
i Yeus,
i How wany 1 Haes Dave you quid § Fled as ab aljpart

in the field of pathology in the courts in the City of lLos

A And in the County and adjacent counties, I
beliave well over 50 times. '

0. And that is as an expert in the causes of death
in human beings in the field of pathology; is that correct?

A Yez, as a patholoéist.

0 You are employed currently by the Coroner’'s

office of the County of Los Angeles?

A Yes.

0} And you have posted bodies in that connection
to determine the causes of death in human beings?

A Yes,

Q. And in this connection you are asked in these
homicide cases to testify as to the causes of death in the

Superior Court; is that correct?

A Yes, many times.
Q I want to direct your attention to August lst,
196 i : oIl e
S5 at approximately 10:45 a.m -¢k

Did you perform an autopsy on a person to whom

you ascribed the name Gary Hinman?

A I performed an autopsy on a body identified

A

to me as Gary Hinman and which carried ouxr number of
e e e
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o Ali right, ;n.ﬁhat gonnection are dertain
photographis taken with reference to that body at the
Caroner's office? ‘

A Yes, certain iQentifica;ion photographs and
other photographs showing extéent of injury in certain types
of cases.

In this particular case it involved a number of
wounds on the body.

Q Now Doctor, with respect to some pictures that
are taken at the Coroner's office, is there a Coroner's
tag which iﬁdicates and is correlated to the file number?

A, Yes,

In our pictures and in the photographs which

e
the associated law enforcement agencies take, our accession

| number, the number of the case, as much as possible, is

S
included in the photograph.

e
0 Now with respect to this body identified to you

as Gary Hinman, can you tell us what f£indings you made?

A, Yes.

In the course of examination certain evidence
gt

of injury became apparent, although it was very difficult
. R ———

to evaluate because of the exteﬁsive'decomposition of the

body.
l—
In my opinion, the body appeared to have been
E—— N
~dead from threé- to seven to ten days. ' ;K

R —

TR TN TR ETT e et s e e e

e L L Y
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A Yer, a very rough approximation. The minimum
time and pfobably the maximum time that is involved between
the time of death and my examination.,

Q All right.

Now would you regard the body as being in a
rather extensive state of decomposition at the time you
examined it?

A, To a certain extent, yes.
There is guite a bit of decomposition, gaseous

exchange as bloating, and it was beginninq to smell pretty

Eig.but not deteriorated tol the point where the soft
tissue had more or less melted away.
Q Now let me direct your attention to the head
of this body.
Did you notice any injuries?

A, There were actually three wounds of cutting

the, two of which I attributed to stab wounds and I am
beginning to ‘question exactly now whether ~-- I probably

should have originally said these wére lacerations rather

than calling these stab wounds.

One on the top of the head just to the left <:§>

side of the midline about one and one-guarter inch in

length, this was about half an inch to the left of the
e - Y

midline.
e Y

The midline is an imaginary line we presume

- CieloDrive.cOmARCHIVES
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. the Eound??‘ ﬁﬂf-,dw i

_ obviously did not leave any marks on the bone.

| were left unattended?
13}

gplite the vight aflde oF the bhedy fyom Lthe left mide,
Also juat above and behind the right ear wasg @)J{:

a smaller wound about five*eighths of an inc¢h in length.
S A : —

) Let me stop you there with respect to these

two wounds.
bid it penetrate all layers of the skin to

i
A It- penetrated the skin to a point but it

0, Now with reference to those two wounds, wereé

either - of them regarded as fatal in your own mind if they

B. Very. unlikely to be fatal. -

- ——
I do not believe that these wounds would have

resulted in sufficient hemorrhage to be fatal.
Q With reference to those wounds, you said they
were characteristic of a ia@eration.

What do you mean by a iaceration?

A 'Wéll, they were.cuts.

Now the question arose earlier in another [
proceeding whether this was a stab wound which I originally‘
attributed to a stab wound but it was a ratlher inopportune
choic¢e of words on my part.:

0. ‘ PDoctor, could thase Qounds have been caused by
an object such as a butt end of a gun, the sharp edge of

ridge of a gun?

CieloDrive.cCOMARCHIVES
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A A ralative edgu af gectaln Jenglh,

Tt ' put LU Ehia wayry  An edaga rathar than a
—— e

rounded obiject. It could even be such as the edge of a box
e e ————

if one imagines it that way.
| SRR ee——

Q What you are saying is any sharp ridge or edge

could have caused those two wounds you have previously

described?
A, Yes.
A
Q Did you notice a wound to the left side of the

cheek which extended and transected the left ear?

A There was a rather extensive gaping wound that

was on the left side of the face exténding from about --

if you used an imaginary point, the angle of the jaw, and

g

the corner of the mouth, beginning about half-way in between

there, headed upward and backward, coursing through the

*hghd ~- I am sorry -- the left ear and for practical
an——— A

purposes, cutting the ear in two.

Also causing a laceration in back of the ear,
A

that particular part.

0 Yiow how long was this particular cut or
laceration?
A It was about five inches long and it was rather

gaping and it penetrated approximately one inch into the
tissue on that side of the face.
e

However, it did not really enter into the

cavity of the mouth.

" CieloDrive.cOmARCHIVES
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") e vavity of the mouth, it did not enter into;
s Lhat aorrect?

n Yes.

0 Now with regard to that wound, if that wound

were left unattended, could that have caused death in your

<

'~ opinion?

B. Depending on the amount of hemorrhage, whether
the vessels that were cut in this particular area, whether
bleeding could have stopped by itself, it could conceivably
héve -~ could conceivably bleed sufficiéntly so that a
person could have died.

0 So we understand you, docﬁor, was this or was
this not a superficial wound?

A This was a rather deep wound but not what I
- R

would considér an obviously fatal wound.
S "

0. It could have been fatal possibly but you
can't say for sure; is that correct?

A Yes.

Q Now going on to the‘chést area of this body,
did you notice any wounds?

A There were two wounds in the front part of the

S

chest,
A

If one feels the rib cage, it would be almost

at the bottom of the rib cage and toward the midline.

One was angling from -—- if you face and point @ Be
L

downward, it would have pointed from the left to the right
e g S —

. CieloDrive.comARCHIVES.
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and 1t began about 18 and Lhree-~guarter inches from the
"o oyt —

top of the head, this was about one and one-half inches

in total length and it was rather gaping because of the

[r—

decomposition and of swelling changes.

In this particular type wound there was some

marks on the boney portion of the sternum.

Q. By "marks" are you indicating some form of
defect or depression?

A These were marks that I believe were caused by

the sharp edge of a knife or a knife-like instrument.

[

Q. In other words, these were in line with the

wound tract; is that correct?

A, Yes.

—

In that particular area the tissues overlying
the sternum is not -- it depends upon the size and weight
of the person, but it appeared to be -- the marks on the
sternum appeared to be in direct line with this particular
wound.

0 Is it your expert opinion whatever object it

was that caused that wound distorted and deflected that

particular thrust?

A The bone, the sternum itself, deflected that
S ———— — —
particular thrust.
0 So it prevented the object from traveling any

deeper into tlie body: is ,that correct?

A Yes,

2 »CieloDriW.MARCHIVES
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u lg Lheri any {ptﬁL}mrqan fushiind the etesnuny?
A Fo ks pradt feal parponed fhe learl e direc) 1y
behind the rib cage and the steaxrnum,
'Q In relegenng to the aﬁa@t wound, wauld that

wound have been fatal in your opinion had it received no
medical attention, in and of itself?
A In and of itself, from what it appeared to be,

this particular type wound on the chest I would not consider

fatal.
W
0 All right.
Did you notice another wound on the chest?
A Yes,

Just below this. Actually, more or less

horizontal at about 20 1/2 inches from the top of the head

was another similar gaping wound one and one-half inches C@
long and about one-fourth of an inch -- well, actually, A
in the course of disection, when I removed the tissue in
front of the rib cage, this particular wound communicated --

went through the softer portion, the cartilaginous portion

Qgtween the sternum and the rib cage and into the sac.

N

that surrounds the heart and alsc into the heart itself.
e —

Q. Now as a result of that wound, was there massive
bleeding?
A, Yes, there was gquite a bit of blood still

remaining in the pericardial sac in the examination.

0 Wés this wound in and of itself, in your

! CieloDrive.comARCHIVES
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opinion, fatal?

g

heart from the left gide of the heart.

A Yes, I helieve so hecauvse this wound actually
E——— "
cut. inko the right sida of tha heart and alno the portion

of the muscular wall that separates the right side of the

Well, this opening into the heart itself was
an opening in the chest cage itself and in direct
communication to the outside of the body.

There would have been sufficieng loss of blood
through these openings so that the pump system of the
heart and the vascular system, the vessels -- there would
not have been sufficient biood to maintain vital function.

0. Doctor, based upon your examination of the body,

do you have an opinion as to the cause of death of this

| Cause oF Dearst \

A Basically, the cause of death is caused by this

individual? !

one single stalb wound of the chest which penetrated the A

heart.
EE——

0. In reference to this last one yvou described
which apparently penetrated the heart, can you tell us
whether or not that would have caused instantaneous death

or would have caused death within a few minutes?

F Lot

A Within all probability, it would have caused

death in less than a few minutes. It would have probably
#_7 .

—

taken approximately a minute to two minutes -- say three
L ]

minutes before sufficient blood had been lost through the
‘R
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opaning,

Howevar, as a functioning organ, the heart
would not have very much fluid, blood, to pump through the
rest of the organs very rapidly, and so he might have #till
been alivée say 10 or 15 seconds after the thrust, but in
all probability within two or three minuteé he was dead.

MR, KATZ: Mr. Foreman, I have an eight by ten color

. photograph and it depicts a bo&y.

I ask this be marked Grand Jury Exhibit No. 1.
THE FOREMAN: It may beé received and marked as
indicated, People's 1.

MR. KATZ: Mr. Foreman, I have another colored

photograph depicting a torso section of a body and I ask

this be marked Grand Jury Exhibit No. 2.

THE FOREMAN: It may be recéived and marked People's

MR@ KATZ:h‘Apd, Mr. Foreman, I have here a five by
seven Coroner's photographzdepicting the head and torso
area of a body bearing Coroner's number 69~8448, and I
ask that be marked Grand Jury Exhibit 3, ‘

THE FOREMAN: It may be recéived and narked People's

- MR, KATZ: Mr. Foreman, may I approach the witness?
THE FOREMAN: You may indeed.
BY MR. KATZ:

Q. Now Doctor, I am going to hold this up while

~ CieloDrive.cOmMARCHIVES
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we Lalk with one another.

With respect to this Grand Jury Exhibit No. 1,

do you recognize this body as having posted it on August

lst, 196972
A, Yes, I do.
0 And there is a little tag here which is at the

base of the neck and it bears the number 63-8448.
Does that correlate with your records which
indicate that the body posted was Gary Allan Hinman?

A Yes, it does. That particular tag is a type
of tag we use in our operations downstairs for ident;fica—
tion and for photographing.

0. Is this in fact the body you posted and about
which you Eestified here before the members of the CGrand
Jury?

A Yes, it is.

0. Now this blackehiﬁg'éf the skin and the smooth
areas and the sagging of the skin and all of the other
indications, aré these the put;efactive éreés you have told
us about? ‘

a, These are the changes that occur following
death when the bodies are allowed to deteriorate without
attempts to preserve -- to preserve the bodies in as close
to a living or shortly after death condition as possible.

As time proceeds bacterial growth, decomposi-

tion and the effect of insects becomes more obvious, and

~ CieloDrive.comARCHIVES
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from Lhe appearance of the hedy T estimate It to he from
thrge to anven Lo the extreme langth of ten days after
death,

Q Theré are many variables, temperature condition,
elimatic condition and many other variables which affect
the rate of decomposition following death; is that what you
are telling us?

A Yes.

Q And what you aré telling us is it was three Lo
sevgn'to the outside length of'ten days before this body
was discovered?

A, It was discovered and brought down to our area
where the refrigenation that we use would more or less stop
further deterioration at that particular point.

0 Showing you Grand Jury Exhibit No. 2, is this

a photo of the same body which is depicted in Grand Jury
Exhibit 1?2

B Although I don't see an identifying numbhexr on

it, yes, there are certain identifying features on the body

that are the same body.

8} In other words, you do recognize this part of

~ the hody as having posted it on August 1, 1969 at the Los

Angeles County Coroner's office?
A‘ YE’:S t I aO .

0. Is this the same Lody we have been talkiny

e
-

about all mo?ning; is that correct?

 CieloDrive.cOmARCHIVES .
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A Yoa.

V) Just very gquickly, would you please evncirele
the Lwo chent wounds go wa gan ldentify them for the
menpers of the Grand Jury, and if you will hold that here,

I will secure a pen fér tha# purpose,
Would you‘please place your initials below that
so we will know you made the designation?

M, KATZ: Mr. Foreman, may the record reflect the
witness has so complied?

THE FOREMAN: The record may so show.

BY IIR. KATEZ:

Q Just so the members of the Grand Jury can
understand, there appear to be other wounds or appear to
be maggot bites oxr -~

A They are neither wound. They are marks of
pressure beyond this particular area which causes blood
to pool in that particular area after death, and as time
goes on, the bhlood changes and decomposes and stains that
particular area.

No direct injury of antemortem, before death,
coulé be demonstrated in these particular areas,

0 Showing you this last picture, Grand Jury
Exhibit 3, is this the one you have brought with you today
which corraesponds to the same two other pictures showing

the body?

A, Yes.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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19
(L It truly reflects the condition of the hody
as you observed it on August -~
A Rather vividly it demongtrates the condition

of the body at that time.
MR. KATZ: Nothing further. Thank you.

THE FOREMAN: Thank you, Doctor. That is all.

Good morning. 'Be seated, please, | —_~—__’f21
I want to indic¢ate to you that ygu'have a R
right to be sworn and to make any statement you want, and
that any statement you make will be of youxr own volition,
and that any of the statements you make may be questioned
by the members of the Grand Jury, actually through the
District Attorney, and these statements will be taken down
and become a matter of record. -

In the event that an, Indictment is filed, that
these statements may become a part of the record at the
time of trial.

You are not obliged, however, to make any
statement unless you want to, and any statement you want
to make will be completely voluntary on your part,

Now having heard thesé rights, would you like
to be sworn and make a statement?

THE WITNESS: No, sir.
THE FOREMAN: First, let me ask you: Did you under-
stand the substance, really, of what I said?

THE WIPTNESS: Yeah, I did. \
¢
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YUR FOREMAM: ALl rlght.

Mr., Katz, would you llke to comment, ov Mr.
Stovitz?

MR. STOVITZ: Is it Miss or M¥rs.?

THE WITNESS: Miss. '

MR. STOVITZ: Miss Brunner, you have been in contact
with your attorney, Hugh Manes; is that right?

THE WITNESS: VYes, that's right.

MR. STOVITZ: And we had a conference last night in
Captain Walsh's office at the Sheriff's Department with
Hugh Manes present; is that correct?

THE WITNESS: That's right.

MR. STOVITZ: And before we had that conference,
you consulted with him in private in some other office;
is that right?

THE WITNESS: Uh-huh.

MR. STOVITZ: Now last night when we talked, you
indicated that you would testify; is that right?

THE WITNESS: Yeah,.

MR. STOVITZ: Now what has occurred that changed
your mind?

THE WITNESS: I can't do it, man.

MR. STOVITZ: You can't do it.

All right, aside from the inconvenience of
getting ;ll these people out of their usyal jobs and

coming here,wdo vou understand the importance of your

CieloDrive.cOmARCHIVES
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bagtimony?

TR OWYTTNMGS D Yeah,

MR. STOVITZ: BAnd you understand that we cannot
compel you to testify; you pnﬂerstand thatz

THE WITNESS: Uh-huh.

MR. STOVITZ: But nevertheless, if you give up your
right and do testify, that the statements, although they
could be used against you, that you would receive at a
subsequent time; you would’ recelve immunity from your
testimony; you undexrstand that?

THE WITNESS: 1 understandf

MR. STOVITZ: You undérstand fuily what immunity

. means? .

THE WITNESS: Yes.
MR, STOVITZ: You understand if you do not testify,
this Grand Jury still can conducdt the hearing without your

testimony and use other witnesses and you could possibly

end up as being a suspect in the case yourself; do you

understand that?
THE WITNESS: Yes, sir.
MR. STOVITZ: And that does not bother you?
THE WITNESS: They're my brothexs, man.
MR. STOVITZ: Fho are your brothers?
| THE WETNESS: ’ﬁverybody. I can't use my life, you

know -~ I céﬁ“tﬁuSeftheir life to buy mine, man.

MR. STPVITZ: You know who Gary Hinman was?
4

i
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MI. HTOVITY:  Was this o Luothep of Y d

M WITNESS8: Yes. |

MR, BTOVITZ: You know he is dead?

THE WITNESS: That's right.

MR. $TOVITZ: You saw him die; is that right?

Well, let's put it this way, Mary: Do you

think that the people who are responsible for his death
should continue walking and being free and living their
normal lives even though thgy‘are responsible for Gary
ﬁinman's death?

THE WITNESS: You know that, man, the people that
did it, you know, they're going to get it, anyway, but if
you got to give it to me too, okay, but I can't testify
against them to save myself because they're me, too.

MR, STOVITZ: And you fully are aware 6f all the
consequences of your non-testifying?

THE WITNESS: That's right.

MR. STOVITZ: Now has anyone threatened you at all
or coerced you into not testifying?

THE WITNESS: No.

MR. STOVITZ: I understand that theré were two young
ladies, Nancy Pittman, you might know her as Brenda
McCann and Lynn Fromme who you may know as Squeaky, came

out to visit you in Wisconsin last week and accompanied

you away from Wisconsin; is that right?

CieloDrive.oommcHWES -
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THY WITNESS:
MR. STOVITZ:
THE WITNESS:
without me.
MR. STOVITZ:
THE WITNESS:
ne.
MR. STOVITZ:
not to testify?
THE WITNESS:
MR. STOVITZ:
THE WITNESS:
MR. STOVITZ:
THE WITNESS:

MR, STOVITZ:

Not completely..
What is right and what is not right?

They were at Wisconsin and they left

What is that?

They were in Wisconsin and left without
Did they say anything to influence you

No.

What did they say to you?
We talked like friends.
Like we are talking now?
Uh-huh,.

You expressed your opinion on the

|
matter and they expressed their opinions?

THE WITNESS:
matter.

MR, STOVITZ:
right?

THE WITNESS:

MR., STOVITZ:
did,you keep them?

THE WITNESS:

MR. STOVITZ:

THE WITNESS:

We dién't even bother to discuss the
Now they had been writing to you;

Uh~huh. .

And in the letters they wrote to you,

Do you have any of them with you?

No.

" CieloDrive.COmMARCHIVES.
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MR. 8TOVITZ: What ddd thay say Lo vou in the
letters they wrote to you?

THE WITNESS: What do people say when they write to
each other?

MR. STOVITZ: Well, they say “Love," and "Everything
is peace here," and "Everything is going to be fine,"
things like that; xright?

THE WITHESS: Things like that, "The cat's having
kittens, the horses are out, Geroge is doing good."”

MR, STOVITZ: Now you told us the persons responsible
for Gary Hinman's death are going to get it, anyway.

Now Bruce Davis hasn't been indicated, you
know, don't you?

THE WITNESS: Bruce Davis wasn't responsible.

MR. STOVITZ: Well, he was there; right? He was
there?

Just like you were there. And it is up to
the Jury to determine whether or not he is responsible.

Now in your talking about Charley, Charley
Manson, he is going to get his.

Now if people like you who come forward and
testify, Charley Manson will get his, but if people come
forward and do not testify, then Charley Manson will not
get his and he will just get a lot of publicity.

"Do you understand the difference?

THE WITNESS: You know what? You do things, man,

CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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and you can put a perswen in jail, but thar doesn't puniah

them hecauge a parson punishas himgelf,

MR. STOVITZ:

THE WITNESS:

MR, BTOVINZ;
yoursalf?

THI WITHESS:

ME., STOVIT?Z:

this happened hack in July?

THI WITNESS:
IR, &TOVITZ:
people?

THE WITNESS:

normal, and T am not normal and I never have been, hut I

can be sane in my abnormality, too.

MR, STOVITZ:
THL WITNFSS:
MR, STOVITZ:
THE WITNESSA:
I, STOVITZ:
- THD WITNESS:
I, BSTOVITZ:
is that right?
THE {ITNESS:

JR. STOVITZ:

the time you left the Spahn TNanch to go over to Gary

Are you punishing yourself now?
I have already done it, man.

Well, in what ways have you punished

You do it in your head.

Have you seen any psychiatriet since

No.

Do you believe in psychiatry in helping

Pgychiatry tries to make people all

You weht to college; is that right?
Uh—-huh.

¥hat college did:you go to?
University of Wisconsin,

Did you graduate?

Uh~huh.

You were -living at the Spahn Ranch;

That's right.

Now wouldn't you like to tell us about
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Himwan's hoosg and wlatl happeped theres and Jet v vorey
about whelher or not thaue poople wra golng Lo Lo punixhaod
or whether these people ara not going to be punished ox
whether or not you should be punished or whether or not
you shouldn't be punished?

THE WITNESS: I am not going to help you kill that
man. .

ML, 8TOVITZ: Well, you understand that there is such
a thing as the death penalty in California? You undexrstand
that?

THE WITNESS: Uh~huh,.

MR. STOVITZ: This jury does not impose the penalty.
You understand that? It is another jury that would impose
it if it is brought to trial.

THE WITNESS: You are asking for the death penalty
on Bobby, man, and you want me.to help you get the death
penalty for him and man, killing is wrong any way you do it
and I'm not going to help you.

MR, STOVITZ: All right,

Now you understand that whether or not the
jury gives the death penalty or not is up to the individual
jurors? You understand that?

That is not uéito what we want. It is not
up to what the judge wants.

It is up to the individual jurors, and this

jury here doesn't have anything to do with the giving of

" CieloDrive.COmMARCHIVES
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Bobby Beausoleil the death penalty.

You understand that?

In fact, this hearing today is just concerning
Charles Manson.

THE WITNESS: You have something to do with giving
the death penalty. You are asking for it and you are
asking me to help you to give it to other people and I
don't -~ I told you I don't want no part of no more killing.

MR. STOVITZ: Talking abhout any more killing, do you
know of any more killings that happened after Gary
Hinman's'death?

THE WITNESS: No, only from the newspapers.

MR. STOVITZ: Only from the newspapers.

And when you weré released from custody in
September, did you go back to Wisconsin? |

THE WITNESS: Right.

MR, STOVITZ: And nobody bothered you; right?

THE WITNESS: Right.

MR. STOVITZ: And 'you came back here and youn were

put on probation and you are on probation now; is that

right? Yy
. i
THE WITNESS: Uh~huh.

MR, STOVITZ: Now you have given a statement to the
Sheriff's office in December; is that right?

THE WITNESS: That's right.
MR. STOVITZ: Did you try to tell the Sheriffs the

CieloDrive.COMARCHIVES -
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& 1 truth at that time?
% 2 THE WITNESS: Yeah,
- . b f ME, GTIOVITZ:  How you gave ui a statement lant nlght
4 in Captain Walsh's office; is that right?
] THE WITNESS: That's right.
6 MR. STOVITZ: Did anyone preéssure you to make that
7 ' statement?
8 THE WITNESS: No,
9 MR. STOVITZ: Did you try to teéell us the truth last
10 night when you were talkihg in Captain Walsh's office?
11 THE WITNESS: Uh-huh.
12 MR. STOVITZ: Now you understand again, as the
13 { foreman said to you, that you cannot be sworn unless you
; - 14 want to be sworn; you understand what that means?
. 15 THE WITNESS: Yeah.
A 16 MR. STOVITZ: Do you want to be sworn and tell the
b truth here before this Grand Jury?
18 THE WITNESS: No.
19 MR. STOVITZ: BAll right.
20 You know what is going to happen to you, Mary?
21 THE WITNESS: I know you can use that statement
22 against me and you are going to have to do it if you want
23 to.
24 MR, STOVITZ: All righﬁ. Thank you very kindly.
25- -fﬁE FOREMAN: Mr. Stovitz, you have made it very
) 26 clear and you have been very helpful and gentle with the

: | " CieloDrive.cCOMARCHIVES
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witness, I am just concerned, bafere she leaves, she
understands the alternatives quite vividly, what the
alternatives are that remain as a oconsequence of her
decision today.

MR, STOVITZ: I believe Mr. Manes explained to you
it is possible in the investigation of this case that we
will come to this Grand Jury and seek to indict you along
with Mr. Manson, Mr. Davis and Miss Susan Atkins; you
understand that?

THE WITNESS: Uh-huh.

MR. STOVITZ: Mr., Manes explained that to you?

THE WITNESS: Yeah.

MR. STOVITZ: All right, and you will not be
returning to Wisconsin. Hé algo explained that to you;
ig that right?

THE WITNESS: We didn't get into that.

MR, STOVITZ: If you are indicted, we would not
allow you to return. We would ask you be held here in
the County Jail until the Grand Jury finishes the hearing;
do you understand that? ‘

THE WITNESS: Uh-huh.

MR, STOVITZ: And of course you do not believe that
your punishment would be lessened if you confessed and
got it off vour chest and made a full breast of it; would
you?

THE WITNESS: My punishment would be lessened?

»
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et " onay, get 1t off their chedt amd get it out o the
open and say, "Gkay, man, [‘ve been punished, ['ve |ived
with this thing for scven, eight months now and 1'11 live
with it for the rest of my life, but I want to get it off
my chest and tell what hagpened"? _ é;v
THE WITNESS:  You know, 1've done that. g%f
A, BTOVITZ:  You have done that? ‘ ‘ﬂ

TilE WITNESS: Uh-huh.

v, STOVITZ: Hut what about telling us abhout it?
Don’'t vou think that would help you any?

THE WITNESS: You know, sure, it will give me
immunity and what's that worth, you know, if I can't live
with myself because I killed them other people.

MR, STOVITZ: Would you want to talk to Mr. Manes
before you make a final decision?

THE WITNESS: Like Mr. Manes said, "It's up to you.
You can testifv and get your immunity or you can nct
testify and get prosecuted."

‘ MR, STOVITZ: So he has told you that; is that
right?

THT. WITNESS: That's right.

MP. STOVITZ: Would you want to make a phone call
to Mr. Manes now before -- and if you change your mind,

come back to this Grand Jury rxroom?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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THE WIPNESS: 1 can, but like he said, it's up to
me.
MR. STOVITZ: All right.
We will ask the witness be excused now and
we will call another witness and we will let her make. a

phone call to her attorney.

THE FOREMAN: Thank you. That's all. ﬂéﬁ

‘ PAUL J, WHITELEY!

callteéd as a witness before the Grand Jury, was

duly sworn as follows:

THE FOREMAN: Raise your right hand, ﬁlease.

You do solemnly swear that the téstimony you
are about to give in the investigation now pending hefore
this Grand Jury shall be the truth, the whole truth and
nothing but the truth, so help you God? :

THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN: Thank vou.

Be seated and give your name to Dennis over
there.

THE WITNESS: Paul J. Whiteley, W-h-i~t-e-l-e-y.
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EXAMINATION
Y MR. KATZ:

0 Sgt, Whiteley, what is your occupation and
assignment?

R I am a detective sergeant with the Los Angeles
County Sheriff's office assigned to the Homicide Bureau.

0 How long have you been s0 assigned?

A Approximately two years -- 13 years overall.

Q And are you one of the investigating officers
in the case of People versus Roberé%ﬁzggg‘Beausoleil,
concerning the death of Gary Allen Hinman?

3, Yes, I am.

0 And some time at the end of July in 1969, did
you go to Gary Allan Hipgman's home located at 964 0ld
Topanga Caﬁzon 3036 in Malibu?

: 2, Yes, I did.

0. What date was that? ]

A July 31lst, 1968, #

0 Were you accompanied by another officer?

A, Yes.

0. What is that officer's name?

A Deputy Charles Guenther.

9 G-u-e-n~t-h-e~xr?

A That's right.

o) Approximately what time was it you arrived
at the location?

- CieloDrive.comARCHIVES
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i Approximalsly 000 p.um,

43 Can you tall us what you obsarved upon your
arrival there?

A I observed a body in the living room, lying N

on the floor, a green blanket was over the body up to the
shoulders. ’

I pulled the bhlanket off and observed Mr.
Hinman wearing a T-shité and a pair of levies with no
shoes.

The left side of his face was severed across
here (indicating) and he had what appeared to be possible
staﬁ wounds in his chest.

Q All right.

When you say Pacross here," you mean the left

side of the face extending somewhere in the left corner of

the mouth to and transecting the left ear; is that

coxrxrect?
A, Yes.
0, All right, would you continue?
A, I noticed on the wall written in what appeared
to be blood was "Political Piggy" and a paw print. Ak
0, What else did you notice, Sergeant?
A The house appeared ~- theres appeared to be a

fight in the kitchen. The kitchen tale was broken and

s

there was a trumpet and checkbook and, various things

—————

lving on the floox. //
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Therae was blood on the geiling in the | jtchen

aivl Lo clipbray b amt i S8 ERTgenal s o vy miant a3

library section had been fércad open and the locl was &
Cbhrokon,
R ——

throp et n,
n, Are these yroforred to az spatterings of bhlood?
ﬂ- y‘{’ ﬁ #

The doorway Lleading from the traa room to tho
; e

T think that's about -it.,
R, KATZ: My, Fforeman, I have a ratlier large card
on which eight photographs are mounted.
I would ask the ¢ard itself be marhked Grand
. A
Jury Exhibit 4, and each of the eight photographs are

——
appropriately designated 2 through H. i L,\"N(‘ ?bow\ k

THE PFOREMAN: They may be received and so marked

People's 4.
BY MR. KATZ:

o Showing you Grand Jury Exhibhit 4, and we will
put this up here so everybbdy can see, can you see this
exhibit at this time, Sergeaﬁt?

A Yes.

0 Now starting with this vhotograph A, T am
going to ask you take us all the way through each of the
photographs, explaining what they depict and whether or
not Ehey truly and accurately represent the condition of

the house as you found it on or about July 3lst, 1969,
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THIT MORPHAN:  Cent emen, umq%d Toaslggesl oyl
Lhat card on that ohalr ovar there and avervon: can sae
it at a direct angle. That thing is actually built in
the wrong place.
Would that be all right, Mr. Stovitz?
BY MR. KATZ:

Q Sgt. Whiteley, going again to this Grand Jury

Exhibit No. 4, let's start out with the Photograph A.
S ——————

Will you describe what is depicted therein?
n, Yes.

This is the living room area. I have the

body outlined here in yellow chalk. The head was up

alongside of this crumpled sheet and there was a pillow
Spnm———

along the left side of the face,
e e

Up on the wall here, T know you can't see it

‘from back there, is "Political Piggy" and what appears'

P

to be a paw print in blood.

There is a shrine just above that, a Buddha
shrine.
| Mr. Hinman was of the Buddhist philosophy.
He belonged to the Nichereﬁ Shoshu Society.

0. Now Sgt. Whiteley, with reference to this

‘particular photograph and that wall on which the epitaph

"pPolitical Piggy" is impressed, is that the north wall of
the house?

A, Yes, it is.

"
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) Now Lo other wards, ag we look &l that

photograph, we are facing the north wall; is that correct?

A, Yesg,

Q Let's go to the next photograph, Photograph
B.
——

A, This is the same picture you are seeing in A

here. We are showing more of the body. The legs are
down here (indicating}, fhe head was right up here
(indicating). i

Q In other words, indicating the area where the
pillows are located next to the base of the north wall;
is that correct?

A, Yes.

0 Is there anything else that is visible in this
photograph which you found to be significant in your
investigation? |

)3 Yes.

I found some beads here like rosary beads.

0. All right. - &
That was how close to the body?
B—
A Approximately Epur inches.
0. Actually those beads are better shown here

in Photograph C and Photograph H; is that correct?
A Yes.

0 Would vou please go on to the next photograph,
E————
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A, This pleture ls showing the wall, the sast

wall of the living room, and ik’s juat a different angle,

——

The body would be here (indicating), the

head would bhe right behind this c¢hair (indicating).
Q All right.

In other words, we would be -- our back would
be to the west and we would be facing the east wall if
we were to look at the book shelf; is that correct?

A Yes,
o All right.

And going on to Rhotograph D, what does that

show us?
B This is from the northwest corner, looking
southeast.

This is the entrance way into the home
(indicating). It leads in a hallway here (indicating),
turning to the right you would go into the kitchen,
straight ahead you would go into the bathroom, turn left

and vou come into the living room.

0 Let's go on to E. What does that show us?

A This is the south wall of thé living room.

) And this is all the same room; is that
correct?

A, Yes,

All these pictures are of the living room.

0. In other words, all eight photographs then on

1
|3
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Grand Tury Bxhibit Nn., 4 are the zsams room Lo the houna;

T that vighty
A Yes.
0. Let's go on to Photograph denominated F.
What does that show us?

3 This is the southeast -~ excuse me ~-- south-
west corner of the living room.

The window here is where the Deputy made his
entrance {(indicating). |

0 You are referfing to a Deputy Paul Piet; is
that correct?

A Yes.

Q. Now going on t6 the Photograph No. G, what
does that show us?

A This is the northwest portion of the livihg
room. The chair that you see in A is right to the right -
of this photograph. |

0 All right.

| Let's stop wit@ this photograph for a moment..
With respecf to Photograph No. G, is there a

metal filing cabinet which 1ls visible in this picture
a2inet

which you examined in the course of your investigation?
A Yes.
It is right here (indicating).
It's sitting on top of a brown two-door

cabinet.
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1 ~Wlth refefendge Lo bthat Filing wabinen, did you

Find any papers of plgnificanse in this iling cabinat?

A Yes, I found a pink slip.

0 A pink slip to what kind of car? Jk

A, A Nash lMetropolitan.

Q Was there a name that appeared on that pink
slip?

A, Yes.

0. Whose name?

B, Gary A. Hinman.

0 incidentally, did you examine this WNash
Metropolitan? |

. A Yes.
Q. @here was it locatéd?
A. There is a parking area down on Topanga

Canyon Boulevard, This home sits up on the side of a
e __\
hill approximately 75 feet above the street.

0. And did you find. anything unusual about that
automobile?

A It was -~ it aggfé;ed to be inoperablgiﬁ

0. What was the conditioﬂ of the engine and the

tires, for example?

a, The tires were -flat. There was an awful lot
L —

of dirt both inside and outside the car. The windows,
ﬁ -

you could hardly see out cf them.

Q Did you notice whether or not the carburetor
R t——

CieloDrive.comARCHIVES



I W

il

10
11
12
13
14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

10

wan aonngotaed or digconnactad?

A Yes,
0. What did you notice about that?
M It was not where it beélonged in the car.

It was ofif of the seating and setting off to the side.

Ny on

" I see.
From all those circumstances, you concluded
it was not operable; is that correct?
A, Yes,

Q. So with reference to the eight photographs
then on Grand Jury Exhibié No. 4, do they truly and
accurately define and depict the condition of the premises
as you found it on July 3lst, 18692

A | Yes.,

MR. KATZ: Mr., Foreman, I have a cardboard which
contains two black and white photographs depicting a
bedy.

I ask this be marked Grand Jurv Exhibit No. 5.

———

THE FOREMAN: It may be received and so marked.

MR. KATZ: Thank you.
BY MR. KATZ:

Q. Sgt. Whiteley, you indicated that you observed
a body which was later identified to you as being that of
Gary Allan Hinman with the head resting aloné the north
wall of the living room; is that correct?

A Yes.
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L you will
observed at
A
Q.
A
maggots all
a
A
Q.
the bhody?
A,
0

outside the

A,

0.

T oam golng o held Ahka ws Fory a moment, and

juank look bebind you, ia thia the body that yeu

the house on July 31§t, 19697

Yes, it ia,

In what state did you find that body?

It was starting to decompose. There were
through the body.

And was -~

And beatles.

Was there anything unusual about the odor of

It smelled horrible.

Were you able to discern the odor of the bhody
house without entering?

Was it a strong odor?

Very strong.

You participated in numerous investigations

of dead bodies} 18 that correct?

A

0.
occasions?

A

0.
bodies?

A.

Yes.

Have you smelled dead bodies on numerous

Yes.

You are conversant with the smell of dead

Yes.

Is it a characterigtic an unusual odor
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emitted from the body upon death?

n Yog,

{ Ly there no miatake In your nmind that vou wers
able to smell the odor of the body from outside the houser
is that correct?

A Yeus.

0. 80 I understand what we are -talking about
with referance to Photographs A and B on Grand Jury txhibit
No. 5, Lt is in the game position which is outlined in

Photographs A and B on Grand Jury Exhibit No. 4; is that

coxrrect?
A Yes,
0. Now I believe you indicated that during the

¢course of your investigation you went into the hitchen of
the residence; is that correéct?

B Yes.

MR. KATZ: Mr. Foreman, I have a card containing
four photographs that have been designated A through D and

e )
I ask that the entire card and the photographs be marked

Grand Jury Exhilit No. 6, I believe,
e
THE POREMAN: They may be recgeived and so marhed.

BY MR. KATZ:

Al

.

0. Now Sgt. Whiteley, let's perhaps put this
behind you so we can use éhis for illustration and T will
just hold it here.

Do you recognize these fouvr rhotographs as

" CieloDrive.cOmARCHIVES
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deypdotiny <amed bilng von have saen hafoea?
A Yar, thal o the Mttchon area of thy e ue
homz, 064 0l1d Topanga Canyon Load.
0. Wow let's start out with Photograph A.
Can everybody see this photograph? Am L
holding it at the right angle for everybody?

Mow with referénce to Photograph 2, what does

that show us?

A, You are seecing a hroken table_in the kitchen.
ATE——
) And did you;ﬁind anything in the vicinity of

the broken table?

A A checkbook. _ X
0. And was there a name inscribed on the checks?

A Yes, Garv Hinman; -

) Was this something that was printed like

printed checks?

A Yeas.

Q And did you notice the balance in the
checkbook? |

D, Yes, I did.

0. What was the bhalance?

A I can't remember the amount. I think it was

$6 and something.
o All right.
Now did you find anything else in the viecinity

of this broken table or perhaps I could better reframe the

CieloDrive.cOmARCHIVES
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4} Is that depicted in a portion of that
photograph?

A Yes, you can see it on‘the left side.

o Where my pencil is?

A, Yes,

0. And did you find anything else of significance

A G

quasgtion and ask vou, for exampler  LLd you Find a

trumpet case or anything like that?

in the vicinity of the kitchen which is shown in No. A?

A No.

Q. All right, now let's go to Photograph B.

What does this show us?

A You are seeing the table from a differeﬁt
angle. You are looking from the sink, south,

Q. Just so we get oriented, if we drop down
quickly to this photograph, D, is this the same wall where
ny pencil is resting that we see a portion of in Picture
B?

A Yes.

0 So in other words, this is the south wall, is
that correct, of the kitchen?

A Yes. | |

0 And with reference to B, is there anything

else of any interest to the members of the Grand Jury?

a, No.
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1) Mew with referengs to ¢, whal does this shiow
(Nl

A The Picture C. there is what appears to be a

Y

bullet path going through this drawer here (indicating)

and into the area undexneath the sink.

A—— ————

There was also a hole when you opened up this

door going out on the outer wall. This is the north wall.

0 Now at the time you observed this, did you
make a quiak investigation to determine whether or not
there was a bullet embedded in the wall behind the sink?

3 Yes, T did,

0. Was there a hole or aperturd in the wall

' going all the way through the exterior of the wall?

A Yes.
4} Did you believe the bullet in fact had

traveled in line with that hole and through the hole and

exited the house?

—

A Yes.

0. And thereafter séveral months later did you

.ask a ballistics man to go out to the house?

A Yes. .
!

0 And that ballistics man is Sgt. Christensen;
is that correct?

A Yes.

0. - To your knowledge did he find a bullet?

1 ¢ — ——
M ".Yes, he did.
, Wy ——

\

N

I
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“
He found a 9 milliméﬁer buliet.

43 fat'a o Lo Matyrae T,

What dees that ghow ua?

A picture D is the south wall. This window goes

out to an enclosed porch.,
L refer to it as a tre@ room. It has a tree

growing right up through the house and maybe I could

orient you better by showing you where I am standing in -

this Picture D, it is leading into the tree room, from
the tree room you go outgide,
It has two doors.

0. Now you referred to Picture D with reference
to Grand Jury Exhibit No. 5; is that right?

A Yes. |

0. Now in otherxr words, if our back was to the
wall, that portion of the wall which is visible in C,

that is the north wall of the kitchen, then we would be

" facing directly the south wall; is that correct?

A Yes,

0 And the south wall on Picture D; is that
right?

b, Yes..

0. Do the photographs truly and accurately

depict the condition of the kitchen as you found it on

July 3lst, 19692

AI Yes -

_ CieloDrive.comARCHIVES
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MR. KAT%: Now you have beet mentioning this porch
or tree room.

With reference to that, Mr. Foreman, I would
agk this entire cardboard containihg four photoqgraphs
which have been designated A through D be marked Grand
Jury Bxhibit No. 7.

THE FOREMAN: It may bhe so received and marked
People's 7.

BY MR. KATZ:

0 Sgt. Whiteley, I am going to again hold this
up and ask you to tell us what each of these photographs
show us and whether or not they truly and accurately
reflect the condition of thé premises as you found it on
July 3lst, 19269. :

Let's start with Photograph A. What is that?

A You are in the tree room facing north.
Referring back to Picture D over here.

0 On Grand Jury Exhibit 57

A Yes, where I am sfanding in the picture would
be right here in A at the doorway {indicating).

0. Now if we were of a mind to enter the living
room of Mr, Hinman's house, ho& would we do it upon
entering this doorway depicted in A? .

A You would turn left and go up to £he stairs.

0. And then you are in the living room; is that

right?
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# ] Andl Wit e you nf A lad Lo oo to Lhe Rltebhey,
fi Wit el way wentld you tukn shes . you hdt Lhe hall door whleh
4 is depicted in A?

5 A, You would turn right and it ls approximately
6 right in here (indicating) is the start of the kitchen.

7 Q You are referr?ng to that portion of the wall
8 which has some Japanese characters on some board pressed
] against the wall; is that correct?

10 A Yes,

11 0. Aand if you were to go to the bathroom of the
12 home, you would just walk directly in; is that correct?

13 . A Yes. | ‘

1 0 And that is partially visible in No. A?

15 A, . Yes,

16 ' 0 Now with reference to this particular part of
17 the wall which has some Japanese chagacters on it, is this
18 a movable table of some kind or what?

19 A Yes, it is a t?ble that pulls down and a

20 | leg comes out. |

21 Q. It is a fold down table and then two legs

22 extend and it makes an eating table or some surface out of
23 it; .is that correct?

24 A Yes.

25 Q. With reference to Picture B, what does that
26 show us?
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M Thig g in ths trea roém, the pnopth wall, ‘Phe
kitehen in through this winfiow {Indicating).

This is a small library (indicating). It is
no more than four feet deep and it runs along the length
of the house behind the kitchen.

This is the only door in and out.

Q ' Now you indicated you had previously observed
a door which was damaged or fractured at some point; is
that correct?

A, Yes.

Q. And is that Visibie in this Photograph B on
Grand Jury Exhibkit No. 7?2

A Yes, it is.

Q. and ig this area right here where a doorknob
should be?

A Yes,

") And with reference to Photograph C, is this
a closeup to illustrate the damage done to that door?

a. Yes.

Q. And I take it there is no doorknob there; is
that correct?

A, No.

0 Now with reference to Photograph D, there is
a gun which is partially visible.

T take it that is the gun of one of the

investigators who arrived at the scene; is that correct?

A, Yes.
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QO And what does this photograph otherwise show
ug without referenge to the gun?
A This is a flag stone type floor. 1 encircled

here in black small pieces of chain, the type you would W

e—

wear a medallion or religious medal-around your neck, and

.
it was broken into, I think, six pieces.

0 A1l right.
2nd that particular chain now has been received
into evidence in the case of People versus Robert Kenny
Beausoleil; is that correct?
A, Yes.
Q. Now with reference to this cabinet here in
Photograph B, there is a drawer open.

Does that signify anything?

a Yes.

0 . And did you find something in there?

B. Yes.

Q What did you find in there?

A I found a letter in there addressed to Robert

Kenneth Beausoleil and it had a San Francisco address.
il —

gy

0. Do you recall the postmark of that letter?
——
a. It was 19267, I believe.
—————
0. And do these photographs truly and accurately

represent the condition of this porch oxr tree room when
you observed it on July 3lst, 19697

A, Yes, they do.
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) Wag there a tree actually in the room?

A Yas.

MR. KATZ: Mr. Foreman, I have another large card
which contains six colored photographs and I ask that he
marked Grand Jury Exhibit No, 8.

THE FOREMAN: It may be received and marked People's
8.

BY MR. KATZ:

(1) Very quickly, Sgt. Whiteley, ﬁould you look
at these photographs and tell us whether this truly and
accurately depicts the exterior of Mr. Hinman's house at
964 01d Topanga Caﬁyon Road?

A, kYes, it does.

0 Az we look, for example, at the side of the
house which is visible in A and B, are we looking at the
wast wall or facing'the houzse?

A Yes;

o) And there is a ladder here (indicating). Was
that ladder which is below the right window depicted\in

Photo No. B in Grand Tury 8, was that there when you

arrived?
B, Yes.
0 And this window twras in this condition, that

i

is, this open condition when you arrived; is that correct?

A Yes.

0. And with reference to C, what does that show
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h Could T expladn about the wlndes? wWhy Lt is
open?
| ") The only problem is unless you have porsonal
knowledyge, Sgt. Whiteley, you would not be abkle to
testify because it would be hearsay.
I will ask you this: Wan Deputy Piet at the

scene when vou arrived?

A, Yes.

0. He is a 7lalibu Sheriff's Deputy; is that
coxrect?

M Yes.

o And as a result of his calling Sheriff's

Homicide, did you arrive shortly thereafter to tale
charge of the investigation with Deputy Guenther?

A, Yes.

0. Now with reference to PhHotograph C, what does
“that show us?

A There is a landing below the home here
(indicating). The open doorway here is a bedroom that
you cannot go upstairs oxr downstairs. There is no stair-
way .

You have to come ogt of the bqggggm, comea
outside and go up a stairway to get into the house.

o All right.

Now with reference to D, is this another shot

El

" CieloDrive.COmMARCHIVES
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Lo 1 af the wast apd gouth porting of e Lhooged
. ,p.v.-; L A, Yo,
v G . 0 and that is Deputy Guenther who is depicted
4 in the doorway?
5 : A Yes.
6 | Q. Is that the way you entered the house?
i A No.
8 . : Q. All right.
9 ) There is a dooxr there, too, I take it?
10 A Yes, it was lqcked.
u 0. Now with reference to thisg, this is anothér
12 photograph of substantially the same part of the house?
13 A, ~Yes, this is the main entrance to the home.
‘ - | 14 0 You are referring now to the steps that are’
P . ' 15 depictgd in Photograph D; is that correct?
16 - A, Yes.
17 Q. Now with reference to Photograph T, what does
18 that show us?
19 ) This is the second doorway. There is a path -~
20 if you walk along on the side of C here in a southerly
21 direction and then take a path up the side of the hill,
) 22 you come to the doorway that is in F.
28 Q In other words, you walk along the pathway in
24 a southerly direction and then turn east or up the hill
25 at  which time you come to a door which is at the extreme
B 26 south end of the house; is that correct?
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A Yeg.

0. And this tree rodom is located at the south
end of the house; is that corredt?

A Yes,

0. With reference to the tree room that is
depicted then in Photograph F?

A, Yes.

{2 And we can see the north wall of the tree
room where the Japanese characters are on that folding
table; is that correct?

B Yes.

0 And again for the racord; that would be you
depicted through that screen area; is that correct?

A, Yes.

Q And do these photographs truly and accurately

then indicate and represent the exterior of Mr. Hinman's

house as you found it to be on July 3lst, 19692

A, Yes.
0 Now did you find & wallet on the body of the &b
: - o i et
decadent? ]
A Yes, T did.
0. Was there any identification in the wallet?
B, Yes.
PR
0. And have a name on it?
A Yes.
4] What name?
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f Nid you £find any monay In the wallat?

A No.

Q. Did you find any contracts or traffic tickets
with the name Gary Allan Hinman In the houser N

BT Yes..

0 Where did you find that?

o s et
A In the metal cabinet in the living room.
0. KIl right. -

Now as a result of your investigation and
talking with the witnesses who knew Gary Allan Hinman,
did you put out an all points bulletin for the arrest of
anyone in possession of certain vehicles?

A Yes, I did.
o} These vehicles were ones you found from your

investigation to have belonged to Gary Allan Hinman?

A Yes.
Q What vehicles were they?
B. A 1965 Fiat station wagon, white in color,

with a protruding engine -- protruding past the front
bumper, and a 1958 Volkswagen micro-bus, red and white,
with.a thunderbird 5n the!side.
a All right,
' Now sometime on August 6th or August 7th of

1969, did you have occasion to go to San Luis Obilspo?
R —

a, Yes, I did.

" CieloDrive.comARCHIVES



(Y] j,_"?-;;"'ﬁ.i,:'dq;w.:r TAAEERARR R AR W T e e R 1 AR e A .’"-p! ThO ARG AR Y R AR nf-Lr MEERRE TR AT T R e e v

‘ MWWM*WAWWWW WW'WMNW ,w-——-t-—**—ﬂ—mm

e e s m o en e b esede e ekt e o R T
‘ { Whet data was 14 vou went up bhare?

y ~ ) o4 2 . Augst the b,

- " a 0. Approximately what time did you arrive there?
4 A Approximately 8:00 o'clock I arrived.
5 | Q. And were you with Deputy Guenther?
6 A Yes, I was, and I had another man with me.
7 Q A print man?

o 8 A, Yes.
8 o What. was his name?
10 A Deputy Jake Jordan.
1 1) Did you go to an impound garage where a car
12 was located?
13 A Yes.

- 14 0. What kind of car?
® 16 A, A 1965 Fiat station wagon, white in color, ¥ |

16 with an engine protruding past the front bumpexr.

17 L MR. KATZ: Mr. Foreman, I have another card which

18 depicts five photographs.

19 I will ask that be marked Grand Jury Exhibit
20 No. 9.

S —— .
21 THE FOREMAN: It may be received and marked People's
22 9,

28 | 'BY MR. KATZ?
24 0. I wish to show you very quickly this station
25 wagon which is depicted in Grand Jury Exhibit No. 2 and

26 ask you whether you recognize that car as having seen it
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0 Can you deseribe the knife and the sheath Lo
ug?
A Yes,
| It is a knife with a E};d on the handle and

e —
it has Mexican writing on the blade. The blade is

approximately five inches by one and one-half inches and

at its widest point a guarter of an inch in width.

0 Was there anything unusual about the handle?
A Yes, it had this bird on it. Perhaps an
eagle.

Q I seea.

And that is depicted in Photographs D and .E?

) e ——

A Yes.
0. Now with reference to the location whercin

you found this knife, is that the approximate location in

Picture D?
A Yes, that is the exact location. ;
0. In other words, you would have to lift up this

 to 1ift up this.

rubber mat which is better shown ln C to get to the knife

‘____/-'_'_'-—*‘.
which was hldden beneath or helbw that rubbér mat; is that

Q_,_..——-‘——"'._* "'L——————-_______.._--—s b
correct?
C&  Yes.
) Rl
) And E merely shows a portion of the blade and

the scabbard; is ﬁhat correct?
A Yes. ,

Q. Aiﬁ/do these photographs truly and accurately

F
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depict what they purport o show?

A Yeu.

0 ~ Now while you werg up in San Luig Obispo did
you see a Mr. Robert Kenny Beausoleil? o '

A, Yes, I aid. e

! " Where did you pee Mr. Robert Kenny Beausoleil?

A. In San Luis Obispo County Jail.

0. Did you cause Mx. Beausoleil to be transported
to Los Angelas County and charged with inurder?

A Yes. ‘

Q And that was é charge for the murder of Mr.
Gary Allan Hinman?

A Yes.

0 While we are @alking about the vehicles, let

me show you this card whiéh I now ask be marked Grand

Jury Exhibit No. 10.

It depicts four photographs denominated A
through D.
THE FOREMAN: It may be received and marked People's
10,
BY MR. KATZ:
0. With reference to Grand Jury Exhibit Neo. 10,

do you recognize this vehicle as having seen it before?

A, Yes. !
Q. Where had you seen this?

A, At the impound lot in Santa Monica.
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1] .'xd ': hha wit& rﬁfaxanca'ﬁmlﬁﬁi&JQAh&diéh_did:you
alan have an :al;’;ar;,i,n;,:s 1n;.1}ﬁt"._"£fn With pasard ta piol oy
‘ ho aﬁyhaﬂy W i;\Emﬁm@ayiﬁﬁ off tﬁﬂﬁ~ﬂﬁnﬁmd@ilm?
o o f A Yam, " S L BN |
! B _ ) Bearing license ‘numhazr"-“'ﬁcﬁ!‘?\‘..338?
' - 6 . Yag, : b /\f ,

»* . l !
o) A 0. And the thunderbivd to which you previously

e 9 | correct, pn the side of the car?

If g[‘li 1 3
| S R’ A Yes, f
LA , : ' S j

4 Joou 0. Now, Serg@aht,L?OﬁttdIa us -~ strike that.
: Aty

@5 1% In the course of. your investigation, did \
4 R N",_ . L

18 vou talk with a Susan Deniser Atkins?

N A Yes, I did.

+

h
H
¥
|
]
,‘d
!‘l
H . '}‘ = ' . . - W
* f. 15 o - And approximately when was 2t you talked to
' o . ' ' ‘ \
"‘-h—'——. i Y . .
. 17 A October the 13th,/1969 at Lone Pine,.
» ) !I
18 | California.. !

W

“%‘ ’ . _“ I . "
19 o) And whd~was with you when you talked to her?

LA

A “ .. . A . Deputy Charles Guenther.

) - a ; 0 Where did you talk with het? )
o L At the Sheriff's substation.
“§ ; 28 ) wherée is that lgcated again? i
| ; a A, Lone Pina. ;}“ ,
, 2 T Priox tp’téim-ng,tq h;r'éoncexning the charges’
% in this ;?ée, did gﬁﬁ. 'Q%%e‘her of her congtitutional
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t drghita? ’
A You, I did, _
0 In that regard, what did you Fell her?
A, I road from the Sheriff's constitutional
rights card and I don't have one with me.
o) Could you tell us substantially what it was
you told hexr?
A Yes, I could tell you substantially.
Q All right.
A "I want to advise you of your consti-
tutional rights.
(:) “"You have a right to remain silent.
(f) “%Eything you say c?n and will be used
against you. l ‘
'_E§> "You have a right to talk to an attorney
prioxr t; any questioning. '
_ e —
G§> "If you cannot affqrd.to hire an
. - -
attorney, one will he appointed to repregent
yWe_mAm
"Po you understand each of these riqhtszj_
She stated:
"No you want an attorneyz" /(,/’f
She said:
"Do you want to talk a%g this case?"
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Lot 3| 0, Did you tell her anything she may say cun and

4 would be used against her in a eourt of law?

5 i3 Yes.
J 6 o and did you also tell her she had a right to

- an attorney during the guestioning, also?

8 - A Yes.

9 0 Aand she indicated, as I understand it, she

10 did not want an attorney at that time and wished to talk

11 to you; is that correct?
12 A Yes.
18 0 Will you tell us the substance of the conversa-
~ M [. tion you had with Susan Denise Atkins? X
L m—
. . . 15. _ A At first she told one story and she told the
; 16 gecond story.
17 Do you want everything?
18 0. Tell us the sum ahd substance -of the conversa-
19 tion you had with her concerning the killing of Gary Allan
20 Hinman. o
21 MP, KAT%: Mr, FPoreman, at this time this statement
22 should be considered by the members of the Grand Jury only
3 as against Susan Denise Atkins and cannot be considered
24 against any of the other persons that still remain suspect.
2 . THE FOREMAN: The record will so show.
' 26 MR, KATZ: Thank you.
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THE WIMNESS s AL flasl sbae todd ma Lhat she had

gone Lo the Hinman heme with Robert BDeausolelil.

When they arrived, Cary Hinman was in the
bathroom bleeding from a cut on the left gide of his face.

That they asked Gary what happened and he
told them that he had been jumped by three Negroes in
Santa Monica:

At about this time I told her that I didn't
believe that this was a true story and then she said,
"All right, I'1ll tell you what really happened."

She said, "I went to the Hinman home -~ I was

————

sent to the Hinman home with Robert Beausoleil.

"We knocked at the door and he answered the
door.

"Robert Beausoleil had a gun” -- excuse me --
not a gun, a knife. :

"We talked to Gary for a little while in the

kitcheén and Robert pulled the knife and demanded money

———

——

ﬁfom Gary Hinman."

A struggle took place where she held Gary

et

Hinman while Robert Beausoleil slashed him across the
— n g - —

left side of the face.

A——

They took him.in the‘living room and proceeded
to go through the house looking for a hidden safe. They

kept him there two days and two nights.
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3'.? ’. & g ¢ When you ﬁay_",!:'lifﬂy," thin ip m‘:&ﬁrdinr; ke
R 3 | Susan Denlse Atkins' story?
o A Yes.
5 Q. Thank you.
6 | A They took turns s‘]ﬁeping so they could guaxd
7 him from trying' to get away. )
. . ‘ 8 At one point on the second day Mr. Hinman
'
i 9 attempted to run out of the house and Miss Atkins ran
10 a;fter him and held him until Robert Beaunsoleil ;;;._c_i_come
t 11 | and drag ﬁr. Hinman into the 1living room. -
- 5 . 12 Onn the second day while in the kitchen, they
. 13 { heard Mr. Hinman say, "Oh, no, don"‘:c," and Mr. Hinman
1:: - | 14 staggered out into the kitchen, bleeding from the chest.
. | 15 Mi._ Robert Beausoleil told her to start w:.p_l:g |
i L 16 the house down for prints and she proceédgg_ to do this.
f T 17 | Mr. I-Iinman_::ra\-s—taken back into .thé living room
18 1 and laid on the floor.
19 ) Did she say how they got Mr. Hinman back into
20 the living room?
21 B. They took him back into the living room.
22 She then said Mr., Hinman was dressed in a
28 white T-shirt and levies with no shoes.
24 She cleaned the house up and they decided
_ 25 to leave,
26 As they were walking down the stairs, Miss
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Slkinn 4idd ME, sapwabisti, YHe'A soge mabimg s lvn st

noise in thera,”

N,

At that time she said My, Beausolail put on a

palr of rubber qgloves, climbed through the window in the

——

trae room into the kitchén and she heard a noise of

—

another stabbing is how she put it and that Rohert

Beausoleil came out and said, "He's done in now."

They hot-wired the Volkswagen bus and drove

back to the Spahn Ranch,

") After the second stabbing, did she tell you

whether or not Mr. Hinman cried out?

A Yes.

0 And what did she say in that regard?

A, I can't remember the exact words.

0. Now Officer, very guickly, did you cause an

accurate transcription of this conversation to be made in

the formal Sheriff's report?

A Yes.

0 Was this made the same day of your conversa-
" tion? | |

A No.

Q0 All right, when did you make it?

B, I made‘it, I think it was several days later.

0. But did you refer to some notes you made

during the course of the conversation?

A, Yes.

_CieIoDrive.oomm(JHWES
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! Pid yvou then dgauge thosas nates to be accurataly
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A, Vel

1} And did you check that typed document to
determine whether it truly and accurately reflecéed the
convarsalion you had with Sugan Denisé Atkins on 10-13-697

A, Yes.

Q. Would you guickly look at this report and
tell us whether this is one of your Sheriff's reports
relaﬁing to that conversation?

A Yes.

Q. And does this report truly and accurately
reflect the conversation you had with Miss Atkins?

A Yes.

Q And would you like to use that to refresh your
memory at this time?

A. Yes.

The words were:
"When Robert Beausoleil went back into

the house while they waited on the stairway,

she heard Mr. Hinman cry gut '0h, no, Bobby,

please ddn't.'" &

0 f Now does that report also refresh your memory
with regafd to what Susan Denise Atkins told you when she
was outside and heard Mr. Hinman groaning?

A, Yes.
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0 And lo your memory now refreshed?
A You,
And what was it she told you?
A She told me that ~- I misunderstand you now.

In other words, to what Mr. Hinman had said?
0. No, as to what she said upon hearing Mr.

Hinman to Bébby Beausoleil when they were outside the

house.
A, Let me explain.
This was the first time that -- when they
both walked out of the houseAEhat Miss Atking said to

i pm——rry
Robert Beausoleil, "I don't think he is dead," and at that

pn——

time she stated Robert Beausoleil put on rubber gloveg_
R e

and climbed througﬁ the kitchén window and went back into

the house.

0. - In other words, she said, "I don't think he
is dead," after which Robert Beausoleil put on the
rubber gloves, accoxrding to her story, and went back into
the house; is that right?

A, Yes.

Q. Is there anything else in that report that

you have not told us about concerning the conversation?

A Only in regard to the telephone calls.

0 Yes, would you please continue with what she
told you?

A We asked her if she received any phone calls

CieloDrive.oonnARCHWES_
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i

at the Hinman residence while she had Mr., Ilinman in the

Living goom and nhe gald, yas, ahée recaived reveral calls

]

and she told the story that Robert Beausoleil told her to

—

tell, and that is that Gary Hinman had gone to Colorado

——

because his parents had been in an automobile accident and

that shé used an English accent and t6ld people she just

— — —
éame here from London.

Q. Was there anything else regarding the conversa-
tion you had with Miss At@ins you have not told us about,
if you recall? .

. A No. ) _

0. In other words, that is substantially the
conversation as you recall it now?

. Yes.

0. I take it you did not have an opportunity
prior to coming in here today to review that report; is

that correct?

A No.

0 That is correct?

A I didn't -- prioxr to today, yes, I did.

Q Mow did you talk with Miss Mary Rose Brunner

on December 4, 1969 in Madison, Wisconsin?

A, . Yes, I did.

0 And was somebody with you at that time?
A Yes.

0 And who was with yoﬁ?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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A Beputy Charles Cuenther, Tnveutlogator Voot
Brown of the Bau Claire Sheriff's office in wWicconsin,
and a statement reporter, I believe it is Joyce Borum.

0. Would you tell us what she sald? Did she talk
to vou freely and voluntarily?

A Yes.

Q And again without telling us the sum and
substance of the conversation you had, did she at any time
request an attorney? I

A No. :

Q. And at the time you had one or more of theI
conversations on December 4, 1969, was there a statement
reporter present?

A Would you repeat that?

Q Yes,

During this day, December 4, 1 believe, 1969,
I take it yvou had more than one conversation with her?

A Yes, I 4id.

. And during one of those conversations was
there a statement reporter present?

‘ A Yes,

0 rnd at that time, incidentallv, did the again,
without telling us the substance of the conversatien,
request an attornay?

A, o,

0 nd did zhe mave this statoment frecly and

CieIoDrive_.oommc3H|VES
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voluntarily?
A. Vesri,
Q Wag it Fully transcribedy That is, reporbed

and transcribed?

h Yed.
0 Dogs that document consist of some 40 pages?
A Yaz.

MP, VATZ: At this time, Mr. Poraman, I have nothing
furtherx.
We probably will call Sgt. Whiteley hack.
THE POFFMAN: M1 right, Sexqeant, you ars cxcused
novr.
Fe seated,

Mary, is it your desixe Lo he sworn?

‘ MARY ERUNNER\
——

called as a witness before the Grand Jury, vas

THE WITNESS: Yeah.

duly sworn as follows:

THF. PORDMAN: Mary, ralre your right hand.

You do solemnly swear that e testimony you
are aiout to give in the investigation now pending L« flore
thig Grand Jury is the trutii, the whole trutih and nothing
but the truth, so help you God?

THE WITHESS: Yes.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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BY HR. 8T0VITZ: '

s wibvbrbe ek et Asmenbbey b . " s .I

B raRHEMAN Tlaiy, wiialsd you gfve WO 1L Derpuer
Lor the record?

THL WITHESS! Maxy Theresda Lrunner.
BXAMINATION

0. liiss Drunner, &8 I explained to you, you must
angwer yes or no and not ghake vour head.

IE you will move your heard clasér to the
microphone, we will all be able to hear you.

Since you were last here, Miss Brunner, did
vou have a chahce to talklto Mr. Manes, your attorney?

A Yes, sir.

0. snd he again informed you that you had this
right and you were now willing to give uyp your right to
remain silent; igs that right?

A, Yes, sir. .

) You understand that Mr. Manes and the District
Attorney's office have entered into an agreement that if’
you testify trithfully before this body, and that you
testify truthfully in the case of the People versus
Robert Beausoleil, and you testify truthfully in any
Indictment that may result frém this Grand Jury hearing,
that our office will petition the Superior Court for an
order granting you complete and absolute immunity? You

understand that?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A, ACLY gir,
i Yo undeestant that (hat tmnadly vondsd o
tover any chargeé of possible perjury?
| You understand that?
A Yos, S5ir.

(:::Z. The immunity would only cover those crimes
to which you would testify in gither this proceeding ox
any future proceeding.

| You undorsband that?

6:3;2’ Yas, sizx.

g::7' And is that agresable with you?

fﬁ? CYes, sir. ‘ ‘ .

0. Now you understand now we will ask you certain

guestions and that we expect truthful answers at all turns
of the road, wherever those turns may lead?
You understand that?
A, Yes; Sirs
Q. Now is anyone, anyone at all, forecing you to
testify here today, Miss Brunnex?
A, It depends upon what you mean by ferce, I
guess.
0 Well, what do you mean by force.
Is ényohe threatening you to testify?
You are here freely and voluntarily?
A Okay .

Q You didn't want to be swoxrn about an hour ago
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and we excuged you and you went out, and you eonsulted
with yvour own thoughts, and you conasulted with your
attorney, and you spoke to your attorney's secretary, and
now you have decided to come back in and testify; is that
right?

A That's right.

0 Now if at any time we ask you a question and
you do not understand that question, you can ask us to
break it down for you and we will explain it to you, but
if you understand the question, we expect a full and
truthful answer; do you understand that?

A Yeasg.

0 And that following this hearing there will
be a trial of the People versus Robert Beausoleil involving
the Gary Hinmah death.

You understand that?

A Yes, !

0 Now will you also testify truthfully at that
trial?

a, Yes.

And you understand that the so-called promise
of immunity depends upon you also testifying at a future’
trial if an Indictment is returned in this case?

An Indictment is called an accusation; you

understand that?

You have to answer out loud.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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0. flow old are yon, Misg Rrunnary

A 26,

0 Have you aver been marrdod?

A, No.

0 D6 you know a person by the name of Charles
Manson?

A Yes,

0 And when did you meet Charles Manson?

v ———

A, In LEZ;- : ‘*;

0 And where was that?

A Berkeley.

Q Now directing your attention to July of 1969,

were you living at a place commonly called the Spahn

Ranch?

A Yeah.

0. And do vou remember when it was you first
started to live there at that Spahn Ranch? ¢k
—— Y —— -

B. '68 sometime.

MR. STOGETZ: I show you an aerial photoégraph -~
and we ask this aerial photograph be marked Grand Jury
Exhibit next in order.

THE SECRETARY: ll:

THE FOREMAN: It may be received and marked People's

11,
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BY MR. sTovxmz{

0 ‘ Saé this aérial photograph?‘ Is this a fair

3 photograph of what the Spahn Ranch looked like?

B Yéah
0  Did you gver.sea-iﬁ'frbm this view?
A Not exactly that view.
/ 0 Néw thig main road here that is next to the

to the freeway?

A It is Old santa Susana Passg Road

Q 01d Santa Susana Pass Road?

A Yes.

Q i The reason I repeat these is-bec#use the

jury is having a little difficult time hearing you.

"ranch, is that the freeway ©0r is that the road that 1eads

ALYk right, now éﬁy'tima you want to refer‘to

‘ ”the'photograph; Exhibit 11, anaFShow us where certainh

thinqs took place, you may by }ust poxntlng to it and We b ‘

will mark an X on the diagram there.

Now do you remember vhere you were at the’

'Spahn Ranch on the day you and Bobby BeauSolell and

Susan Atkins and Bruce Davis decided to go out and visgit
Gary Hinman?
» A Where I was -at the ranch?

{0 Yes, were you in a certain house, were you

walking around .and someone said, "Hey, we're going to go

some place"?

CieloDrive.comARCHIVES
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ware you Lb a plach at the rangh known ag Lhe

faloon? Werpe you gl the place ai the ranch known as the

(trailer?
- Where wers you?

A X got home late that night and Bobby asked *k

me I wanted to gd up to Gary's house after we ate.
o 0 As you recall this was a Friday night; is that

right? =
~

A, Uh-huh.

Q cg}nd it was at the end of July 19697

)

A, Yes.

0. ’—i;?;f;;;; you say you got home late, where had
you been and whom had you been with?

B I had been down in Hollywood, down around in
there with one of the girls. I don't remember which ohe.

0. So then Bobby}said to you something about

"Do you want to go over to Gary's"?

You have to answexr out loud.

8 " That's right. _

1) And did he say what<you were going to Gary's
for?

A. He mentioned earlier ~-- not earlier that day

-~ @arlier that month about going ~-— about Gary having *Q(‘
. P e

a lot of money, maybe we can go up and get some.
0 When you say "earlier that month," was it a

week earlier or two weeks earlier or was this something

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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'mquan ahout sevaral Limea?

Y 1 remembey 40 belpng gpokan abeut oncs whasp we

were riding in a car some place but I don't remember. A

week and a half or someéthing,
Q2 ‘Now the very first time, what did Bobby say
to, you about Gary having some money?
A He said something about Gary -- I don't
remembex, 20,000 ox 30,000 or something.
' 0 And did he say Gary would give him the money,

or would he have to take it, or what did he say about that?

A He meant to ask him for it the first time.
Q. He meant to ask him for it like a loan?

A, Like a gift.

0. . And then the night yotu got back late, which

would be a Friday night, what did Bobby say. then?
A He asked me if I wanted to go up to Gary's

after we ate.

Q And did you say yes?
A I didn't say anything.
0. Did he ask anyone else if they wanted to go

up there?

A He just asked mé again later. He said he
and Sadie were going up and would I come aiong.

Q You have referred to a girl by the name of
Sadie.

Do you now know her name as Susan Denise

- ~ CieloDrive.comARCHIVES
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" that the girl you have just called Sadie Glutz?

Atking?

A Yealy;, rnlght,

MR, 8TOVITZ: I have another photograph., This
photograph containg five individual photographs.
" May this large group of five photographs of
individuals be marked, or has it already bheen marked
as 12?

THE FOREMAN: It may be received and marked People's
i2. h
BY MR. STOVITZ:

0. Mary, take a look at the five peéersons here.

The one all of the way to the top right of‘

course is you; is that right?

A Yeah.

o And the one in the middle top, is that Robert
Beausoleil?

A Uh-huh.

0. And the one all of the way to the left, is

A Yeah.
0 We will mark that A.
So 12-A is Susan Denise Atkins who you called
Sadie; is that right?
A ’ Yes.
0. And we will mark the one in the middle as

Robert Beausoleil as B and wé will mark you as C.

~ CieloDrive.comARCHIVES
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And do you recognize this photegraph of the

individual in the lower left-hand rooner?

That's Charley.

Charley Mangon; is that right? And that is

The individual with the moustache and the

~hair, that is who?

A

Q.
.
Q.
A,

0.

Bruce.

Bruce Davis; is that right?

Yeah.

Do you know what Bruce's last name was?
Davis.

Now when Bobby said you were going over to

Gary's house later on that evening, what did you say then?

iR
0.
A
o
A

give us

Said okay, I guess.

What happened next?

We ate and then we went up there.

By "we," tell us exactly who went up.

“e and Sadie and Bobby and we asked Bruce to

—

a ride.

Q.

=+
3
"3

HA

What kind of car did Bruce drive you there

T guess the Ford.
Ts this a light colored Ford?
Yollow.

A yeliow colored Foxd?

B
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gtraight -down Topanga, across the mountains to the Malibu

o Did vou go straight down from Spahn Manch
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A Tonanga.

L™

area;

pE——

o 2ld TOpanga.

[ ——
R -

iz that right?

A Yeair, down Yopanga and stralght up $opanga
_ s

-]

Half an hour? Three-quartéers of an hour? AN

is it,

driving there?

the radio? Were you joking about what you were going to

do when you got to Gary's house?

way .

making any plans. I don't remember doing anything like

that.
") ere you'éfessed in any particular type of
clothes?
A No, just wvhat I had been wearing that day.
Q What had you been wearing?

{ About how long did it tala you to got there?

A Oh, how long does it take to drive? How far
10 miles?
You know, half an hour. I don't knou. 2K
= - — [ e— .
Q What were you talking alout while you were

Were vou signing songs? Were you playing

i} I don't remember talking akout anything on the

You know, we must have talked but I don't remember

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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A Jaanﬁ; glaals,
Q Aol what aboub Ao ALk Tog, what was sha
. wearing?
A She had on pants .and a shirt.
Q. Was anything said about taking any knives ox

guns or anything like that before you left?

A Bobby had a gun.
0. How do you know he had a gun?
A Because he had it when we got there. He had

it when we got out of the car.

") When you got out of the car at Gary's house?
A Uh-huh.
Q. But before you left the Spahn Ranch, was

anything said about taking any knives or guns?
A, No.

0 Had you seen E@arley Manson before you left

the Spahn Ranch?

2 I had seen him, you know, when we ate dinner.

Q. And this was what, about 10:00 o'clock at
night?

A About.

Q You have to say yes or no.

A Around 10:00, There's no clocks.

0 And did you talk about anything in particular

about what you were going to do or where you were going

to go?

A<
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A With Charley?

& Yea.

A I didn't talk to Charley at all, I think,
that night, |

Q. Did Bobby talk to Charley?

A Not that I knéw of.

Q. At that particular time, how were you and
Charley getting along?

A Samo ﬂﬁ-ﬂlWﬂYﬁ: We always got along.

0 Well, in other words, were you friendly with

him and he was to you as far as you know?

A Uh~huh.

0. And as you sit here now, are you friendly
toward Charley Manson?

A I haven't seen him, but I don't feel
unfriendly towards him.

Q Now you say when you got to Bobby's house --
or to Gary's house, you noticed Bobby had a gun.

| How did you notice that?
A He had a gun in a holﬁter on a belt and he

. —y
took it out of the holster and he gave me the holster

and asked me to put it in my purse, and I did.

p— Y

0. Was this before you went into Gary's house

or after you went into Gary's house?

A, Before.

o) Were you still in Bruce Davis' car then?

X
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-pald about you dand Sedie golng into the houme and giving

A No, Bruce had dropped us off,

) Halara Nrues dropped you off, wan sovthing

some kind of a signal?
A Somatime something got said. I don't know
when it got said,
Q You don't know when it got said.
Was it said while you were still in the car?

A I don't know because Bruce drove by the house

—

guite aways, I don't know how far, a little ways, he ’
— *

P - , .
missed it, and we just got out furthor up the road and

e

.ﬁfuce left,

Q When you were up the road, was anything said

about a signal?

A Something was said about a signal, yeah.

0. Can you tell us what was said about the
signal?

A Sadie and I should go into the house and if

anybody was there, then -just, you know, talk for awhile 7k

and come out -- if anybbdy besides Gary.

If it was just Gary there, we were supposed

to signal Bobby at the window.

i ——
o 0. Was this before or after Bobby gave you the
gun?
2 It was -- you know, all right together.
Q So now then you and Sadie walked to the house.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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You were carrvying the gun, ia that right?

h. No, I wag carrying thé'emnty holster in my
prrse,

") Who had the gun?

A, Bobby.

Q Why were you carrying the empty holster in
your purse?

A Because Bobby asked me to carry it.

Q I see.

Now did Sadie have a knife? ‘

. ‘Not that I know of. |

0. Now did you have a knife?

A There's a pocket knife in my purse.

0 By "a pocket knife," would you show us with
your fingers about how loﬁg? |

. 'About that long (indicating);

o You are indicating the blade was about
two and a half inches?

A Something like that.

Q. All right,

Who saiﬁ i;ﬁgas you shéu}éﬁgo in and give #
signal? | -
SE——

B, Bobby .

—

o] And when you heard about that, did you suspect
you were not going to go up there and ask him to give you
the money as a gift, or did you still think you were going

CieloDrive.cCOMARCHIVES
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te get the money as a gift?

A. YOulkﬁow, when you see 3 gun you think there's
something happening besides a friendly conversation, but
like <=

0} Go ahead.

A -~ but like Bébby and Gary have been good
friends, and Gary and I had been friends, and like I can
see Bobby talking about it but I couldn't see Bobby doing
it. ’

Q All right.

Now when you got to the house, did you see

Lol

Gary Hinman?
-——..________

I Yeah.
m'_“‘

e

Q. Was he alone or with someone?

A Alone.

“ﬂﬂ:ﬂ"—_._q‘_“__- ’ "
MR. STOVITZ: I have a photegraph of what appears

to be a male individual with a partial goatee and

May this be marked Grand Jury Exhibit No. 13?

i . ~———
THE FOREMAN: It may be received and marked

moustache.

People's 13.
BY MR, STOVITZ:

0 Showing you Grand Jury Exhibit 13, is that

a fair representation of how Gary Hinman lodked at that
. S [ = : e e
time?
JE—
A. Yeah, I guess so.
e
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phorter, or

A

Q

A,

Q

right?

?

Gary?

A,
Q

A

January --
I

0

A

Q

time, too?

Ranch?

A

' That is Gary Hiqﬂify%h Exhibit 13; is that

Wal Eha gnunaﬁ-ha h&ﬁ a Little heavy, Wil Lt
didn’ ha have ana?

I don't remembex.

pid he have & mouatuche on?

I don't remember that, either,

»

Yeah.

About how many months or years had you known

Since ~-—

Sincé you moved to the Spahn Ranch area?‘
Since before that.

Before that?

Since we lived in Topanga.

N

So it was about two years?
Yeah.
b —————__ta

We camé in Topanga in January so it was since
e

",

Of '687
—
Yeah.

And had Gary and Bobby been friends for some
When did Bobby join you peéople at the Spahn

Bobby was a%ways coming and going. He was

" CieloDrive.cOMARCHIVES
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. midnight or after midnight?

O T . LI T T R D A e et I L e guz

know, it was around that, midnight.

- said when you first walked into the door at Gary Hinman's

HR R A I S L, P -
Py . f -

never panlly theare.

0 DA Bobby have any othar namse bhesides Oobby
Beausolell?

A Jasper Danlalsg.,

Q What name did you usually call him, Jasper?

B, Just alternated. Just whatever came out,

Q And Bruce was always called Bruce; is that
right?

A Yeah,

0 Now when you got there you said Gary was

alone; is that right?

A Uh~huh.,

Q How was Gary dresged?

A I think he might have had his pajamas on.

Q. And was this clogse to midnight? Was it before

s Gary didn't have clocks either. I don't

0 Around midnight of Friday the end of July of %E
1969; is that rightZ,
e
A Uh-~huh.
————
Q Now Mary, would you tell us exactly what was

home on 0ld Topanga Road?

A jﬁai;g_ggg_l;manh_ig_gnd said something about

having car trouble or something like that, or we were just
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o

A

Aome little white Lie?

A little, yeah.

Was it a little white lie?

Yes. '

In other words, it wasn't the absélute truth?
Right.

What did Gary say?

Nothing. You know, just talked. e talked

about, you know, what have you been up to? And we talked

what we had been up to.

0
A,
Q
A,

And did either you or Sadie make a signal?

Sadie. A 45

A —

What kind of signal was it?

You know, light a match at the window or
: 4

light a cigarette at the window or do something at the

o -

living room window.

0.
Al

in?

o

A,

0.

What happened next?

Bobby came up.

Did he knock on the door or did he walk right

I don't recall.
What was said when Bobby came in?
Then he and Gary talked for awhile and --

Did he say he was also stuck or he was just

hitchhiking or what?
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was working on the car or something, and then he came in

o

A, We saild something -~ I think we sald something

about having car trouble or something like that and Bobby

1]

and then we talked for awhile and then he told Gary, you ¢

know, we really needed money bad and asked him if he had

any we could have,

) Bobby asked him?
3 Uh-huh,
0 What did Gary say?
A. He said he didn't have it.
_— eyt
0. Did he show him anything like his wallet or

his checkbook or anythiﬁg like that?

A No.

0 What did Bobby say then?

A What did Bobby say?

0. Did he say "We must have it"? or did he say

"Okay, let's forget it"?

A I don't know what got said then.
0 Okay, what happened next? -
A Somehow it wound up that Bobby pulled out the
- — '
gun.
T
o Now when Bobby pulled out the gun, where were

youz What part of the house were you in?

* A The kitchen.
Q0 What part of the house was RGary in?
IR e were all in the kitchen.
[ - .
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1 0 80 that bhltehon ig kind of small there; ig
2 that: vieht?
] h tywhith,
A 0 What Happened when Bobby pulled out the gun?
5 A e told Cary we really needed the moncy bad
6 and he was seriédus about this.
7 o 0. nid B;;by say what you needed the money [L[or?
8 A I don’t know. I just remember him tclling
9 Gary we needed the money bad. |
10 And Gary was saying, you know, "Put the gun
11 away. Don't be ridiculous."
12 And then they got in a fight.
18 0 The fight, did it start for G;;y reaching for
14 the gun or did it start because Bobby hit Gary witu the
15 gun, or how did the fight start?
16 A The fight just started.
17 Q Was it a real fist fight or was it a pushing
18 fight?
19 A, %ngas Gary pushing Bobby_f?d Bobby hitting ﬁk
2 | Gcary. 4'
nam——

21 Q What did Bobby hit Gary with?

e — o
22 A The gun.
28 Q What part of the gun? Was it the barrel part
2 | of the gun or the handle of the gun?
25 A. Just with the gun, with whatever he lhit.
26 Q. And were you Fryiﬂg to hold Bobby or were you
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brying to held Gary or wara you juat lilka =~
A. I was trying to dodge where the gun was being

pointed at,

Q. And while thls struggle was going on, did the
gun ever discharge? ’
—
A Once.
m
Q. And do you remember where that was that the

gun discharged? Was it gtill in the kitchen area?
A Uh-huh.
MR. BTOVITZ: I hdve -a photograph of what appears
to be an automatic pistol.
May this photograph be marked Grand Jury
Exhibit No, 142
THE FOREMAN: It may be received and marked Grand

Jury Exhibit No. 14. Delaro 121 *

BY MR. STOVITZ:

o Showing you Grand Jury Exhibit No. 14, does

b4

that picture of a gun look like the gun that Bobby had

that night?
: Yeah,
I —
Q And you say that the gun discharged.
After the gun discharged, did anyone yell out
"Ouch, I'm hurt" or "Ouch, I'm shot" or anything like
that?
A No.

0 Do you believe to your knowledge whether or

]
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“that struggle?

not Gary Hinman was shot by the gun or not?
A Ne wasn't shot by the gun,
4} I show you Grand Jury Exhibit No. 6, in

m——y
Photograph No. € there appearg to he a mark on the

drawer there and then 1if you follow that mark there

appears to be a hole in the plaster surrounding the

cupborad cabinet of the sink there. : 9@
Is that about-the area where the gun was

[ }*-—-4 ]
discharged, if you know?

A Yeah, right.
Q aAnd I show you in Grand Jury Exhibit 6,

Photograph A, appéars that the table and chairs are knocked

down.,

Were the table and chairs knocked down during

A Yeah, sometime that night they were knocked
down.

Q. Now what happened after the bullet was
discharged? Did the fight more or less stop?

A, The fight stopped some place along the line.
I don't know what relation the stop had to do with the

bullet going off.

Q. Now then, after the fight stopped, who had 4?
the gun?
huna <
A Bobby.
“—'
0 What injuries, if any, did you observe on

CieloDrive.cOmARCHIVES



10

i1

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

26

B ol i L AR g B G LR e (R i T e T S S R L

Gary Hinman?
A His head was cut in saevearal plares, he
Q Did you notdeo:any hlood?
A Yeah,
pma— !
0 And whexe was the blood coming from?
A, Different parts of his head.
0 And was Sadie hurt in any way?
A No.,
0 Were you hurt in any way?
A No,
0. Was Bobby hurt in any way?
A No, not that I know of.
0. Now what was said or what happened after

that fight?

Al

then I 4id that.

0
towel or --

A

Then Bobby asked me to clean Gary up some, and

%

How did you clean him up? Soap and water,

Something in water, a towel in water, wash

¢loth in wdter or something.

0.
A,

What happened next?

Aand then Bobby went in the living room and B&‘

made a phone call.
m

0
A

Do you know who he called?

You know, I can imagine he called the ranch.
N -

I didn't hear. hdm.

*

|-
r

CieloDrive.comARCHIVE

S



10

11

12

13

14

15

16

7

18

19

20
‘21
2z
23
24
2\5

26

v e e n--rtnat—mﬂﬂl..—q

t, New where was Sadis st tha timed  Higan.

A *

Akking at the Lima?

A In the kitchen,
0. Where was Gary at the time?
A In the kitchen,
Q. Wher%‘Y?re‘you?
A In thé kitchen:—
0 Did anyone have the gun at that time?
A - Sadie. |
———
Q. Now vou say that he did make a phone call.

Did vou overhear Bobby's part of the

conversation?

A No.

0 Now after the phone call, did Bobby come back
and tell you who he called? Ne

A Well, Bobby was on the phone, Gary got the
gun away from Sadie.

‘ 0 How did he do that?

A, He reached out and took it.

Q What happened next?-

A, Had another fight,

Q. Who was fighting with Gary then?

e
A Everybody.
Q. 5; other words, did somebne yel; to Bobbh¥ to

come back and help?

A Sadie said, "He's got the gun," and just, yo

.
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& 1 know,
: . i # 0 Another £ight?
: 8 A. Yes,
4 0. Where was the second fight?
B A In the kitchen.
6 Q. Just so the jury knows, about how big is this
1 kitchen? About ten by ten or six by nine or do you know
8 anything about dimensions?
9 | A It's narrow and long, not very léng, aither.
10 0. © Does the kitchen open up right into tﬁe
11 | living room? |
12 bR There is a hall -~ a short hall.
13 . And then it goes to the living room; is that
~ 14 right?
o 1 A Right.
16 0. hnd before long Bobby was in the kitchen and
17 he was struggling with Gary and you were %truggling with
18 Gary and Sadie was struggling with Gary; is that right?
19 A Uh-huh.
20 0 Again, if you could just answer yes or no.
21 A, Right.
22 Q. And then did somebody end up with the gun B
. — ey
23 after that?
2 A, Bobby .
e e—
25 1) Was the gun discharged that second time?
2 A, No.
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0 pid nelby say apything to efther one of you

givle at that tlme?

A Nothing that stands out.

Q. Did Gary say anything at that time?

A No.

) Did he appear to be reinjured or was it just

the original injuries?

A No, there was hothing new happened.
0 He wasn't cut or anything like that?
A, Nothing that hadn't happened from getting hit

with the gun.

Q Now what happened next?

A Then we heard somebody coming up the steps, +

o By "somebody coming up the steps,” do you mean
Walking.toward the house?

A Yeah,

Q And who was that person?

A Then Sadie went in the living room to see
who it was and Gary and Bobby and I all headed for the
door. :

0 Who was it?

A Charley and Bruce came in. Ae

0. By "Charley® ?oulmean Charlé& Manson?

A Yeah.

Q. 2nd by "Bruce,” do you mean Bruce Davis?

B Uh-huh. |

CieloDrive.cOmARCHIVES



10

11

12

18

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

) tlan you, as beal you can, 1 know it 1o
difficult to fix times, but thinking back to the phone
call, thinking back to the time that Charles Manson and
Bruce Dabis came into Gary Hinman's house, give us an
estimate of time how long it took between that phone call
and the time that Charles Manson and Bruce Davis arrived?

Was it like 20 minutes or was it like half an
hour?

Mary?

Could you tell us whether it was five minutes,
20 minutes or like an hour or was it too far back for you

to remember the time?

Would you like a drink of water, Mary?
Is there something you would like to tell us,

Mary?

Would you like to take a recess, Mary, or are
you going to continue on?

THE FOREMAN: We will take a five-minute recess.
(Whereupon, a recess was taken.)

MR. STOVITZ: Mayv the record reveal during the
testimonv of Mary Brunner she indicated she didn't feel
well and we have asked for a recess in her testimony.

As soon as she feels a little better, we will

restore her.
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Wo are noéw golng to call Mark Arneson.
Will you kindly stand up and be sworn.
MR. XaT%: Before we do so, Mr. Foreman, I would
like the record to reflect that in fact Miss Brunnexr had
fainted.

THE FOREMAN: I imagine you have it down as indicated,

| MARKCUS JOHN ARNESON*
ey YL Y

called as a witness before the Grand Jury, was

duly sworn as follows:

THE FOREMAN: Will you raise your right hand,
please.
~ You do solennly swear that the testimonf you
are about to give in the investigation now pending before
this Grand Jury shall be the truth, the whole truth and
nothing but the truth, so help you God?
THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN: Good.
Be seated, please, and will you give us your
true and complete name?

THE WITNESS: Markcus John Arneson.

EXAMINATION
BY MR, KATZ:

0 Mr. Arneson, do you know a person by the name

CieloDrive.cOmARCHIVES
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'_‘P”’EF 1 | of Charles Manson?
Y ...' i % m Yoan, T do.
. 8 Q How long have you known a person hy the name
i Charles Manson?
6 A, Approximately two and a half to three years.
6 Q. Would it be fair to say you first met Mr. Be
1 Manson around 19682
8 A Approximatel%.
B o) Agd in what area of town did you meet Mr.
10-| Manson? '
11 B, First met in Hermosa Beach.
12 0 Sometime after_that first meeting in 1968,
18 did it come to pass you lived with Mr. Manson for a period
- 14 of time in 0ld Topanga Canyon?
. 15 B Sometime after I met him, oh, about six months
| 16 after I met him, I went to live with him in Topanga e
17 | Canyon. o |
S v— .
B 0 What area of Topanga Canyon, Mr. Arneson?
15 3 It was on New Topanga on Highvale and Summit
2 | Trail.
21 0. At that time, approximately six months afterx
22 you had met Charles Manson in 1968, who was living at
23 this place?
24 A This was Charley, 0ld Bruce, there vas
25 Squeaky .
26 0. By "Squeaky," you mean Lynn Tromme, F-r-o-m-n-e?
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A,

o

A

0.

Denisae Atlins?

A

Q
A

don't recall their names.,

Q

which has five photographs, A through B, and I want to

start with Photograph NHo. I.

A,

Yiah, and fnake,
Yoty wmean Mlane Moapstein, Dl-twao ot 1 o0
Yes.

And Mary Brunner.

Sadie Glutz?

Sadie was there,

Y

You know her also by the name of Susan

Yes.
hAnybody else?

There was a couple more guys and gals but I

Let me show you Grand Jury Exhibit No. 12

Who is that person?

Susan Atkins.

The one in the center?

That's Bobby.

Beausoleil?

Beaunsoleil.

Did you know him by any other nicknamg?

I knew him as Jasper and Cupid and Zobby.
And Photograph No. C?

That's iary.

Mary Brunner?

CieloDrive.cOmARCHIVES



10

11.

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

hapeuior dic ol i T o R e e e I e R AL TR L e R BT S S

101
A Y6 o
{1 And Dhatesgraph Mo, D?
;8 Charley.
Q. And Photograph Ho. L?
A That's New Bruce.
Q You mentioned "0ld Bruce." Was New Bruce at

any time living with yourself and these other people you
have mentioned in Topanga Canyon approximately six months

after you met Charles Manson?

A, This Bruce here (indicating)?

0. Yes.

A No.

0 This is some other Bruce?

A Yes.

03 Sometime after that did you go to the Spahn
Ranch to live for a period of time?

A Yes, approximately a year ~— let me see. I |

et

left Topanga in August of '68 and I went back ~- after I

got out of the Army, ¥ found out that the fami%zﬁwas up_

at the Spahn Ranch ‘and I went up there approximately late
S ——

January or February of '69.

0. All right.
And was Charles Manson then living on the
Spahn Ranch?
A Yes, he was.

0. Who else was living at the Spahn Ranch at

CieloDrive.cOmARCHIVES
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that time?

Lot mo ash yvou this to save time: Was Mieg
Atking living there?
rem—
A, Yesd.
9} Hr, Beausoleili_if you recall?
A On and off. Ile was there and he would come
and go. o
He would stay for a few days and he would go
and come back, you kntw.
Q Miss Brunner?
A Yes., i
Everyone in that photograph.
0 In other words, Bruce Davis, also?
A Yes. - | o
Q. And how about Danny De Carloz__
A When I first went up to_the ranch, Danny

- wasn't there. Danny came up -- let's see, February, March,

| —_—

T

probably March or April.
]

0. Of 19692
e ——
A 1969.
0. That's the first time you knew that he was

starting to live at the Spahn Ranch; is that correct?

< A Yes, I have known Danny for a long time before
that, but that's when he came up to the ranch.
0. Now do you have some mechanical abilities?

=

A Yes.

Me
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Q In what areas?

A, Anything mechanloal.

0. And your father has operated and run a
motorcycle shop: is that correct?

A Uh~huh,

0. And I take it you are pretty good with your
hands in fixing engines ané motorcycle parts; is that
correct?

A Yes.

0. And did you do any work for Charles Manson in
fixing dune bhuggies and vehicles at the Spahn Ranch?

A Yes, I did.

Q Was it part of your function in staying there *

—

pm——

té service the various vehicles at the Spahn Ranch?

———
p—

A Yes. -
S
0] That was an understanding _between you and

Charles Manson;i is that correct?

. am e e — e ey
A, Yes.
0 ere you one of the few mechanics who was

available to Charley for this purpose?

A. Yes, there was a couple of us.

0. Did you also service the motorcycles that
werer out at the Spahn Ranch? '

A Yes.,

MR. KATZ: I have one black and white photograph.

May that be marked Grand Jury Exhibit No. 157

3
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TN POPRMANTL  Yes,
DY MM, HATRY

Q Showlng you this photograph, is thils Danny
De Carlo? '

A Yes, it is.

") This is the gentleman that started living at
the Spahn Ranch about April or so of 19697

A March or April. I would probably say March.

2 And Danny De Carlo was a gentléman who is
a member of a bike club?

3 Yes.

0 Is that a motorcycle club?

. A Yes, it is.

0 Now at some time in 1969 did vyou have a falling
out with Cha;;;y ﬂansOn?

A - Yes, I didt_'

0. As a result of that falling out with Charley
Manson, did you leave the Spahn Ranch?

a. Yes, I did. o

0. - And approximately what time was it in '69
that you did this?,

A It was around Mother's Day. I helieve it was

pmm—— T —

May 10th.
0 And sometime after that did you return to
Spaﬁn Ranch for a short visit? o /

A Yes, I went back up there to see the girls.
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O
the Tate-lLa

A,

0.

" And by "girls,“.wham A0 you maan?

Wall, namely Leslie -~ Leslie Van Houghton,.
That is also known as Leslie Sankston?

Yes, among otherg,

She is one of the girls that is charged in

Bianca killings?

' Yes, she ig.

‘All right.

Now I want to direct your attention to the

B

lgﬁt part of July of 1969 or the first part of August 1969

and Efk you

whether or not you wént out to the Spahn

Ny P

Ranch to visit the girls?

v —

A, Yes, I 4id.

A —————
Q. Was somebody with you?
A Yes.
0 What is that person's name?
A, Joe Schumacher.
Q Could you spell the last name for us?

Is that S-c~-h-u-m-a-c~k-e-r or m-a-c-h-e-r?
A, It is c-h.
0 Upon arrival at the Spahn Ranch, did you

see Charles Manson?
A Yes, I did.
e —

o And where did you see Charles Manson?
A It was out in front of the Saloon Area.
Q When you say "Saloon Area," there is a

CieloDrive.cOmARCHIVES



Fivan

10

11

12

18

14

15

16

17

18

19

20 °

21

22

23" |

24
25

26

,qnm g A i Lty b Ui R R SR H L e A T

particulaxr area that is desjignated the Saloon Area?

A, Well, there's the oafe on the end of a little
string of buildings, and the Saloon, and then the
undertaking office, and then there's a little building
on thé end, I forget what it is,

MR. KATZ: Mr. Poreman, I have a card which has

eight colored photographs accordingly marked A through H,

and I ask this he marked Grand Jury Exhibit No. 16.

THE POREMAN: It shall be racceived and marked 16.
BY MR. KATZ:

Q. Mr. Arneson, just so we can get oriented here,
are there a group of buildings at the front part of the
ranch wherein some of the persons were sleeping and
staying at the ranch? |

A, Yes, the various different times there --
nobody slept any one particular place. We did sleep in
any number of the buildings up f£ront there.

0 Now with reference to the Saloon Area, would
you please look at Photograph E on this Grand Jury Exhibit
and tell me whether you see the Saloon Area where you
had a conversation with Charles Manson?

A It was actuall&-more over in front of this
building (indicating).

" In other words, the building just slightly
left to the Longhorn Saloon; is that right?

A, Yes, ‘

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Q You gan rveturn to your saat,
Dld you have a conversation with Charles [e&
':_'__'-'—-—__ .
Manson congerning a vehlcle? T
x 4_____——'__7
" And was this in the present of Joe Schumacher?
R —
A 1 am not sure if Joe was within hearing range
o
—

or not., He was talking to Danny and they were in the
\____/ , .
undertakerx's office drinking beer.

0. Where was this in relation to the saloon?
A From the front, just to the lefk.
Q. As you face the saloon it is just the building

to the left; is that wight?

N Yes,

Q And all these buildings are connected by a
commor roof; is that corfect?

A Yeah, but there's partitions in between.

0. Separating each of the various buildings; is

that right?

A, Yeah.
0 Bobby Beausoleil was there during that B
. — pmtr——
conversation; is that correct?
S —
A, Yes.
E——————

0 Tell us the conversation you had with Charles
Manson concerning this vehicle.

A Well, Joe and myself arrived at the ranch and

Charley seemed happy to see me. That was unusual because
e ———————— r——
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0. This was the result of the falling out you
teld ng about?

h Yas, baaavad he @antad me to werk on a bhryoken

down trailer I didn't think was worth fixing.

When I got there, he said, "Would you like %@

—

a bus?"
And I had a car and Joe had a car and -~
0. Joe Schumacher?
A, Joe Schumacher,
Neither one of us actually really needed it
for actual transportation, and between the two of us we 4‘
could make use of it and he stated he had the paper work, |

F
. -
and by that I mean the pink slip and the registration and

everything, so we went to take a look at it.

!

—

'h0pped in the Fiat station wagon and drove to the back of

e

") No;tyou mean by that Charley Manson offered
to give you free a bus with the legél paper work?

A Yes.

0. 2nd what did you say to that?

A I said, "Let's go take a look at it.”

o)

What is the very next thing you said or 4id?

A I don't think I said anything. I think we B¢
em——

— R

the ranch -- the old ranch house out back. Eyupr 9
o Did you notice anything unusual about the

riat station wagon you got into?
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N Yes, it had a modified engine,
-— . :
Tt was a 4different engine hlook in the rar.
0. How were youn able to tell from just looking
at the outside of the car?
A The car's grille was removed and the radiatox
—~— —— —
was out in front of the front fenders six or eight inches
— ——, e . —
beyond its normal position.
" A n——

MR, XATZ: Mr, Foreman, I have a that I helieve

has already been marked Grand JurX FExhibit No. °.

BY MI.. IIATZ:

0 Shoving. you Grand Jury Fxhibit MNo. 9, do you
recognize the car in the three photographs as having seen

the car hefore?

b Yes.
Q Where. have you seen the car?
A out in front of the saloon at the ranch the

evening we got there.
Q. This is the saloon you have spoken about in

the other picture at the Spahn Ranch; is that correct?
]

A Yes.

o Ind is this the car you hopped into?

A, Yes.

o And who got in the car?

A Bobby, myself -- and I am not too certain,

zut I think Charley was there because three of us went

back and I'm not sure who the third party was.
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A, Yas,
o And then after Charldy offered the bus to you
together with the legal paper work, you decided to go look

at it; is that correct?

A Yes.

Q. Tsn't it tiuve the three of you.then got in the
Piat?

A Yes, I belisve it is.

o @ggJgm14hﬁgd;qpijuLjiaé—staaﬁﬁ??nquf )%f:

A Bobby.

0 ‘~§SE*EEE Manson got in the Fiat; is that

—_—

correct?

A Yes.

0 Then you drove some place to another portion

of the Spahn Ranch; is that right?

A, Yes,
0 Where did you drive to?
A Down the dirt road to the back house -- the

ranch house.

03 This is all on the property known as the

~

‘Spahn Ranch?

B, I believe the ranch house actually helonged

to somebody else but it's right adjoining the property, or

" CieloDrive.cOmARCHIVES
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AE not oan the same property.,

property but I think it's on the property.

Q

believe, this aerial photograph of thae Spahn Ranch, can
you show us the approximate area on this photograph where
you drove to in the Fiat to look at the Volkswagen

micro-bus?

A

it's the back ranch house is just beyond this photograph,

back about over here (indicating).

0.

picture a little more to the right?

A, Yes.

g. And are there some more buildings out there? -

A There's a gypsy wagon and some outlaw shacks --
part of the movie set. T
’#ﬂﬂ_;T‘-“EEEE—EEEIGQI, did you see a bus?

o Yes. |

0. What kind of bus was it?

A, A Volkswagen micro-bus. Ewhigr D

o Was there anything unusual or significant

about the markings on the bus?

A

type thunderbird on the side.

‘we drove down this dirt road back here (indicating), and

Showing you Grand Jury Exhibit No. 11, I

We left from the saloon here {indicating) and

T don't know the legal Loundaries of (he

Just above the road if you were to extend tlie

It was red and white and it had an Indian

.

w
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Q. Showing yvou Grand .:h(ry Lxhibit No. 10,7 you

recognize thin bus as having seen efore?
A, Yes, that is the hus,
0. All right.

and this is the bus that you saw near the
outlaw shacks on the Spahn Ranch; is that cofrect?
A Yes.,
Q Now when you arrived there in the Fiat, did you

get out of the car?

A, Yes.

Q What'happgned?

A We went ?Ver to the bus and the wires were A‘
cut from the ignition.switch andAEL was hot wired, but I
can't recall whether Bobby or cﬂZ;ley hot wired it.

) 0 Oné of the two;ﬁ;s that correct? -

A One of the two hot wired it.

Q Eg it a fair statement to ;;§ you didn't
hot wire the car?

A No, I didn't. I didn't know how.

0 After the micro~bus was hot wired, what was
the next thing that happened?

A We hopped in it and drove to the front --
went back to the saloofw—,

Qo What happened to the Fiat?

B I believe it was left back there, but I

recall riding in it -- I don't know. We went down to the

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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atore and bought a ¢aas of haep,

O But at this poelit yod bollave @t wan lefy
hack thora and you all drove, that is, yoursalf, Charles
Manson and Bobby Beausoleil drove back to the saloon area
of the Spahn Ranch?

A Yas.

0 And what happened when you got back there at

the saloon area?

A Charley sent one of the girls to get the pink
: N —

slip.
R,

1) Did he say that in your presence to the girl?

A, Yes, -

0 What 4did he say?

3 ' He said, "Go get the pink slip."”

0. Did some girl come back with the pink slip?

A, Yes.

0. The same one he made the statement to?

. Yes.

0. Do you know whHo the girl was that brought the
pink slip back, if you recall? .
A I don't recall for sure.

0. Did somebody hand vou the pink slip to the A?‘

Volkswagen micro-hus?

A, Yes, Charley.

— ——— ]
0. By "Charley," you mean Mr. Manson?
A, Yes.
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‘Q What nanie @aa on the pink slip? bk

— A —— " "

A Gary Hinman.,
“onasm . —————

0 And did you notice the address?

A, Yes.

0 What was the address?

A I don't remember the number but if was Old

S —

 Topanga Way or 0ld Topanga Road or whatever it is.

0. You remember the street, 0ld Topanga?

A 0ld Topanga.

2 ~  Dbid you also get a registration.slip or card —%%
with that? . o

A Uh-huh.

Q. And whose name was on that?

A The same.

Q. Gary Hinman; is that right?

A, g;ry Hinmagj‘

0. And did ff‘ Mansqf_tell you what to do in case

you were stopped by the poljce in this vehicle?

A Yes, he did.
0. What did he tel]l1 you?
. He said if I ever get hassled over with the
o oty |

Lis .

»

bus, tell them I got it from Gary Hinman who is black and

| ——

he was wearing a black leather jacket and black beret and

[ N—

e,  w—

I thought possibly he was a Black Panther.
|

—

0 Manson told vou to say that if you ever got

stopped by the police?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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5

h Yes, and 1f I aver wanted £o re-~regiuater it.

0 And did you have any conversation with tir,
Robert Kenny Beausoleil conderning the Fiat car?

A Yes, he was talking to me like on the way back
to look at the bus, *

You know, telling me about the car and
explaining how the shift goes,

It was a four-speed cdlumn sﬁift and the
Flat was offered, also.

Q Who offered the Fiat to you?

Did this subject matter come up in the course
of the conversation with Mr. Beausoleil concerning the
Fiat?

A Yes.
0 Is it a fair statement then to say Mr.

Beausoleil to you?

A, Yes.

0 And for free?

A Of course.

0 And was any mention about the legal papers

concerning that car, too?

3. Yeah, he said he had themn.

Q. And with reference to that cax, did you have
any understanding with Mr. Beausoleil -as to when you might
pick up this Fiat and use it for your own use?

A I wanted to take it then. If he was going to

CieIoDrive.comm0H|VEs
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give it to mé, I wanted to take it then,
1) Pld you gay momething to Mr, Beausolelil about
that?
A, I said I wanted to take it now and he gaid

"I wish you wouldn't. I want to use it for something," and
he didn't say what, but he just wanted to go use it.

I said, "I'll come back in a day or two or
whatever and pick it up and I went back there about --
within a week and Boblby was gone and zo was the Flat.

Q. All right,.

I take it you haven't seen the Piat since; is

that correct?

A No, I haven't.

0. And subsequent to going back to the ranch, did
you learn that Bobby was arrested, if you know?

a. No, I don't.

Q Now can you better fix the date you went to

the Spahn Ranch and acquired this Volkswagen micro-bus?

A, Yes.
—— :
On the 9%th of August I started going with a
s _— —

girl named Kathy Trahll which I am going with.

0 Twr-a~h-1+~17
A Yes.
I recall when I took her out for the first
time I showed her the bus and I asked her how she liked

the bus and I only had it a week, possibly, just

- CieloDrivecomARCHIVES
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approximately a week when I met hex.
43 When would that fix the date in your nind as
“ T —

to when you went to tha'ﬁpahn Ranch and acqguired the

Volkswagen micro~bus? o

A Around the 1lst or 2nd of Auqust. %kf
T & gy

") That is 19692
PR ——

A Yes,
R —

Q- And then you would have returned for the Fiat

within a few days after that; is that correct?

A Yas,

Q Possibly a tweek later?

A Yes,

0 At that time the Fiat was not at the ranch

noxr Bobby Beausoleil; is that correct?
3, That is correct.

0 Now sometime after you acquiréed the bus, did

you sell this bus to somebody?

A Yes, I did.

0 To whom did vou sell it?

A John Puhek.

Q And Puhek is spelled P-u-h-e-k?
A Yes.

and I believe John is his middle name.
") And approximately how long did you have Lhe

bus until you sold it?

;8 A couple weeks at the most. ‘Not long.
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# ! (0 And how mueh Add you gell it ford

. 3 % M $350,

' 3 0. pid you sell this bus as a result of a
4 conversation with another person?
6 You can answer that yes or no.
6 A Yes,
7“ 0. And that was vour reason for getting rid of
8 the bus: is that correct?
9. "N Yes, it ias,
10 Q And did you pass on tﬁe legal title or the
i1 legal papers to the ~-
12 A. Yes, I did.
13 Q. -~ to the vehicle?
o 14 A Yes.
. 15 o And when you did so, was the signature Gary

16 A. Hinman or Gary Allan Hinman on the pink slip?

17 A Yes, and it was on it when I got it, also.
18 0 Was it dated?

| A, Yes,

20 Q I take it you don't recall offhand without

2 looking.at the pink slip what the date was; is that

22 correct?
23 A Mo, I don't.
24 It was on there, I know that, but I recall

2 after I sold the bus that John didn't vant to have to pay

26 a penalty =--
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that pink s5Yin, Adid somohondy alter th» date in vony

nragenee?

3 Not in my »resence "ut after 7 sold --

n Nkav.

.

Tt wasn't in your prescnce.

nid you someblime thereafter sell, that s

——

selling the Volkswagen micro-vug, sec bthe pink slip

again?

aen?

A NO.
—————,
" Jas it ever shown to you in a trial or 1nything%
E
A Yes., . §
2 Did you note whether or not the date was the
[ —-— —
same or whether it had been altered?
A, It had been altered.
il 5o the date that was on the pink sliy vhen vou
transferred the paper and the car to Mr. Punex was uot
the same as when you viewed that same pink slip at toe
trial; is that correct?
In other words, the date had been changed:z
A Yes,
ML, KRATZ: Thank you.
Miv. S8TOVITZ:  That is all.
TIT POREMAN: All right, thank you very muc. .
#m, STOVITZ: It does appear (lary brunner will not
be phycically fit to continue. It appears ve have Lo
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g



LS PR Al A i e I L i e R kL R L TEoTeN T A T ¥ F - I . MY T Ny, c S TS r e CREEIREW ST

. P -
120
P hy, ox e e 4 PR T WAl A Rt 0 AR R e SR T LTy Aoy it L I oty v

} soptinue the matter,

f‘. . # ‘ Thara I another wliktheas whiloelh should Lo oa
W& = $ | ten-minute witness.
: 4 Danny De Carlo,
s
¢ ' NARKY DaCARLO,l
e SS———
7 called as a witness beofre the Grand Jury, was
. 3>j duly sworn as follows:
2 8
10 THE FOREMAN: Raise your right hand, pleasc.
11 You do solemnly swear that the testimony you
12 | are about to give in the investigation now pending before

18 this Grand Jury is the truth, the whole truth and nothing

o~ 14 but the truth, so help you God?

, 15 THE WITNESS: I do. -
- 16 THE FOREMAN: Will you give us your true and complete
17 name, please?
18 THE WITNESS: Danny De Carlo.
19
20 EXAMINATION

2L | BY MR. KATZ:

22 4} Hello, Danny.
23 + A How're you doing?
24 0 Mr. De Carlo, I want to show you a couple of
- 2 photographs very quickly and ask you whether or not you
26 recognize these vehicles depicted therein.
9 .
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A

&= O

0
A

Q

that vehicle?

A

Q.

A,

0.
Spahn Ranch
saloon -~

F:

Q.
photograph,

will be hetter off.

and bearing in mind the corral area is in the left bottom

portion of the photograph, where would the back building

he?

Firsk, T show you frand Jury Bxhibit hwo, 10

a Volkawagen micro~bua,

llave you ever geen that vehicle before?
Yes. Af
Where had you: éver seen that vehicle?

The ranch.,

Which ranch are we talking about?

The Spahn,

MRS Y

On what part of the Spahn Ranch did vou see

In thé back house.

You say the back house?

In the back house.

And where is that Iocated in relation to the

property where the front buildings are, the
In the back of the ranch,

All ricght, let me just show you this aerial
if I may. That is Grand Jury Exhibit 1l1.

And if we look at it, the right side up, we

I am showing you this photograph, Mr. De Carle,

To the back (indicating).
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Q T we ware to extend thisz road all the way
out to the right-hand corner of the pilcture, the building
would be somewhere in the <¢lump of trees; is that correct?

A Right,

0 And did you sea the Volkswagen micro-bus

somewhere in that area; is that correct?

A It was parked out in front of the house back
there.

Q. Back along this road; is that correct
(indicating)?

A Right.

Q. Now did you ever see a station wagon, a white
station wagon, at the rangh? ' &¥-

.A Yes.

Q Was there anything unusual about the station

.

wagon? .

A, It had the radiator that didn‘t belong to it.

o And é;; you ever ride in that station wagon

at the ranch?
B, Yeah.

0. Showing you Grand Jury Exhibit No. 92, do you

recognize this station wagon as having seen it at the

Spahn Ranch?

A, Yeah.
A ———
0 And is this the station wagon you were

referring to at the time with the funny radiator?

~ CieloDrive.cOmARCHIVES
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@% 1 A Yeah.
. o 2 | Q What par£ of the ranch did you see this
6 8 vahlelae on?

4 A The front of the buildings out front.
5 0 When you say "out front," let me quickly show
6 you -—-
i A It would be in the front of the saloon.
8 ) Let me quickly show you Grand Jury Exhibit No.

9 16 and I will direct your attention to this photograph and

10 ask you whether or not one of the buildings that are
11 visible or the approximate location is visible where you
12 saw the Fiat station wagon?
@ A, Where the red truck is.
- 14 0 In other words, the approximate area where the
. 15 red truck appears in Picture E of Grand Jury Exhibit No.
| 16 16; is that correct?

17 - B Right.
18 0. Incidentally, do all of these photographs here

19 depicting the Spahn Ranch truly and accurately depict the

20 front buildings of the Spahn Ranch?

21 A, Yeah.
22 0 And I want to direct your attention to the
23 latter part of July, 1969 and ask you whether or not you
4 became aware of the fact that Mr. Beausoleil was gone

‘—_ - _ ™ R 79

- % from the ranch a couple of days3
26 A Yes.
—————
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) And upon his return to the Spahn Ranch did
you have a oonversatlion with him?

That aan bs gnavered yey or no.

A Yeah.
0 Now with reference to that conversation, was
this in the latter part of July, 19692 }%ﬁ
A Yauh,
‘_-__,__—ﬂ "
Q And with reference to the time in which you had

the conversation, when was it you first saw the Volkswagen

. . . “ mn ¢ e ST
» bus "
qigyo.bu and the hiag?'w |
3. Ahout the same time.
0 Would it be fair -- strike that.

Can you tell us whether or not you saw the
cars before or after the conversation with Mr. Beausoleil?
A I can't remember. It was about the same tine.
Q In any event, did you have a donversation
with Mr. Beausoleil concerning where he had.been?
That can be answered yes or no.
A, Yeah.
0. All right.

j¥_

And during this conversation with Mr.

. . . . ‘---‘-_
Beausoleil did he exhibit or was he near any weapons to
———————r i S— o A ————— 31

which he alluded?

N You mean that he had on him?
0 Yas,
A, He had a knife.

~ — Cxigt 2
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0 What, kind of knifu?
A, vou hnow, & Bowle knifa.
1) Can you describe it? The handle of it and the
blade?
A, Wall, it was a fat Bowie knife with inscrip- ‘q:

tions on it, markings, and an eagle or bird of some kind

on

on the handle.

Q. How did he carry this knife?
M In a sheath.
o And with referrence to this knife here that

appears in thée Photographs D and E of the Grand Jury

Exhibit No. 9, do you recognize this knife as having seen

it before?

A Yeah,
Q. Is that the knife you are talking about that
) A
Beausoleil had during this conversation?
A Yeah.
g e, .
0 And this sheath here, is that a soft leather
sheath ox is it a hard leather sheath?
————————
A Soft.
e ———— .
0. And do you notice anything unusual about the

sheath that helps you to recognize the sheath?

A It's got that bug on it.
—_—
0 In other words., that metal pin?
. ——)
A _Uh-huh. _
0 Which takes the form of a scorpion; is that
. e
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correcat?
E 1
A l’..‘i,qh t.
—_ -
Q Did he also have a gun during this conversation?
A, e didn't have it on him. The gun was Lhare
in thé bunk house.
Q Did you have a conversation with him concerning

the condition of the gun?

A Yeah, it was filthy.

0 All right. ﬁzw
]

Now with reference to that gun, did you notice

anything u:G;;;Eq;B3ﬁf‘théfgun?“““——”__—*“‘““--—uﬂ—————“"—“.
i

A It had a broken grip.

0. And can you describe that dun to us?
A A .9 millimeter Polish Raydon.
W
4] How do you know it was 'a .9 millimeter Polish
Radon?
A Because I know guns.
Q I want to ask you this: On July 14, 1969, did
you go with Bruce Davis to a Army surplus store in Van
R — e e T 1*&
Nu; i i ;
ys, California? T Huy) Gwugr 14
A, Yeah.
o
0 At that time was a .9 millimeter Polish Radon
’_______,f--'-‘"——_ - = "
. 1
urchased in your presence?
A, Yes.
(-_'—l
o By whom?
A By Bruce.
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O And under what nama Add Drues bavie porehagn

——

Lhat gun? ' /r—-—~‘1\
_— \Dawus.

A. Jack MeMillian,

J—— ]

(. And showing you @rand Jury Exbibit No. 12 and

Photograph B, is that Bruce Davis?

A, Yes,

Q. and did you;pﬁrchase.a gun during the same
transaction? ‘

A, Yeah.

Q And that was a .45 caliber pistol?

A, A .45 auto.

o) and that was purchased under the name of

Richard Smith; is that correct?
A Yeah.
Q. All right, ) .
And showing you Grand Jury<Exhibit 14,1 am &#
going to ask you whether or not this is ~- without

reference to being the same gun, this is identical in all

ey

characteristics to the gun that Bruce Davis, under the

name of Jack McMillian purchased on July 14, 19697

C — ™ s e e ettty
) Yeah.,
/ﬁ-———ﬂv‘
Q And this is a .9 millimeter Polish Radon; is

that right?

A, Sure is.
0. And in reference to the gun Mr. Bruce
Davis had in the latter part of July, 1969 when

.. CieloDrive.cOmMARCHIVES
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you ohasrved this, this iy the same with Lhe excep! o of
Bl gvlp, the same gun as tha gun here in the puntuq}amhﬂ
A Yeah.
0. Now I want Lo ask you a guestion:

During this same period of time when vyou had

this conversation with Mr. Beausoleil and you ohserved

e—

the gun and the knife, did vou observe Mr, Manson with

any wound?

A He had a cut thumbi_ %E

o Your best recollection is it was his thumb
£hat was cut?

A Yeah.

0. Was there anything unusual about the injury

to the finger?

A Other thahnh just .cut.
0 Was it superficial or a shallow cut or deep
. Cut?
A It was deep.
Q —%as there something about the cut that caused

you to comment on it to Mr., Manson?

A o, T just saw his finger was cut.
0. Did it look pretty nasty? The cut?
A Yes.
0 Was the cut on the incide or outsidr of the
thumb?
‘ R It was on bis thumb. On this part (indicating).| -
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) Indicating thae lnside of the tluak,

Lbothat, Lime thal you waw Mr, Mangear sitn Ll
e - ey
deep cut on lLis finger, did you suco him with any object

. ~—‘-"-—_
in his hand?
‘"--.._._._.M
A I thinl: that swhrd.

M, nniﬁ: Hre. Foramﬁn, E_haVO 5 pleture of a sword
which is in two pleces and I ashk this bLe marked ‘irand
Jury'us pext in oxder.

THID FORDMAN:  ALL right., It may Lo recoived and

marked People's 17. :
S

ANSON
" WD

Q. Mr. De Carlo, showing you Grand Jury Lxhibit

BY W, EATZ:

Wo. 17, would you look at the picture of this sword which

P asraey st s i,

is now in tvo pieces which is depicted here.

Do you recognize this sword as having seen it

before?

A Yealr.

Q. Did this belong at sometime to one of your
friends?

A, Friends? Right.

0 We understand one another, Mr. De Carlo.

How with reference to this sword, did this

svord come into the possession of Charles Manson, to your

knowledge?
A Yes. ,
0 rid Mr. Manson use this sword shown in

Yoy mcengl

~ CieloDrive.comARCHIVES
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éé 1 Exhibit 17 at the Spahn Ranch exalugively and under his
4 "’?ﬁ & aagtng{_ﬁ -
- T 3 A Yeal.
j 4 Eﬁt's say it was his favorite. 9k_
' 5 o In other words, the sword that is depicted in
6 | Grand Jury Exhibit 17 was Mr. Manson's favorite sword, is
7 | that correct, ox weapon?
: 8 A Yealy !

é | ’. 9 Q And Grand Jury Exhibit Mo l?iis the sword tha£‘ﬂ<?
& 10 Yog“ﬁéﬁhéifiﬁith when you had fhe conversation cgiiiffggl, |
11 the cut on the thumb; is that correct? A

12 . A Right.
- 13_> 0 NMow I want to put‘us back a couple of days
- 14 bgﬁg;ghgpu had this convergation with Mr. Beausoleil when
. ‘ 15 you ‘Q‘}gse'rva,d the condition of the gun and the knife that
| 16 Mr. Beauspleil had and let meé ask yodu this guestion:
o Did you overhear a conversation bétween Mr.
18 | Manson and M;Z Beausoleil concerning Gary Hinman? o %k
19 A Concerning Gary. They didn't say his last
) 20 | name.
21 0. 2ll right, concerning Gary.
22 With reference to that conversation, what was
23 it you heard and who was talking?
24 A Well, that he had some money he would give
. el Shat e
% |  them. I can't remember the exact words what was said by
e . - .

[P

26 what, but that's what I gathered. You know, I was just

) - - . CieloDrivecomARCHIVES
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drifting on by.
: . — s i
I dddn't, pay ne sttentlon.

Q T undorotind that, but -« surlke Lthal.
With reference to the conversation hetween
Mr. Manson and Mr. Beaugolell, was there any statoment

with reference to going-uﬁ to Gary's bouse and getting somo

mgney?
F_—.——
A, Right.
Q0 What was the statement asg best.you recall?
A. Said he had some moeny and "We'll go up there

and see if we can get it."

g, -

-

) Did they mention a specific sum?
a Twenty grand.
0 Wag there any discussion as to where they

believed Gary was going to get the money from?

3, No.

0 Now was there any further discuésion between
Manson and Beausoleil concerning Gary's politics?

A, They didn't dig the trip he was on.

Q Was there any discussion between Manson and
Beausoleil concerning specifically his politics and his
karma?

A That he was a political pig and his karma was_

bad. I don't know what karma means so I don't know.

-

N
)

Q Was there any reference to whether or not he
e eaani e R

should live or die?

o
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v 1 A Well, that he should die.

. u’ B Q0 ;1;0 aaid this in this conversation between
3 Manson and Beausoleil?
4 A T can't remember who said it.
5 0 They were both talking interchangably; is that
6 correct?
f A Right.
B 0 Now with reference to that first conversation
9 regarding the going up to Gary's house and getting the 9&
10 $20,000 or some moﬁey, &h&hagg_it that made Fhat statement?
11 - A I think C@agzey. | D
12 0. By “Charley," you mean Mr. Manson?
15 A Right,

- 14 0 Now sometime after you had the conversation
. . 16 with Mr. Beausoleil, did you become aware of the fact that

1§ he had been arrested?

17 A, Yeah.

18 Q And when was that that you becalqe aware that

19 he had become arrested?

20 A A few days after talking to him, Somewhere

21 around there.

22 Q Did you have some conversation wit{_Mr. Manson )
23 with-regard to the manner in which Mr. Beausoleil was N
24 arrested? -

26 | A Yeah.

26 0. And what did Mr. Manson say about that?

.~ CieloDrive.cOmMARCHIVES
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A Well, it was his own fault for getting busted,

) ‘~ﬁid he say why? o

A, Well, he was supposed to take ghe car down to
the Valley and drop it off.M_;A

Instead, he weﬁﬁ’and drove it out to the

sticka and got popped.
o Q. Was there any conversation between you and
Mr. Manson abotit Mr. Beausoleil being caught with the
knife?

A I mentioned something about it -- about the
knife. |

Q. What did Mr. Ménson say?

A, I can't remember the exact -- I can't remember
what he said and I just said, "Well, if he's got the
knife" --

Q. Was there any Ftatement nade by Mr., Manson in

regard to being his fault for being caught with the knife?
A Mo, it was because of the car.
Q I see.

Now with reference to this specific conversa-
tion concerning Gary being érrested and it being his own
fault for being arrested in the car, what are the specific
words as best you recall that Mr. Manson said with regard
both to the car, the knife and Mr, Beausoleil?

A, Could you repeat that?

0 Yas.
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I want you to try and recall as bast yon ran
now the words Mr, Manson used whan he war discussing with
you Mr. Beaugoleil's arrest?

A Juet said, "He should have taken the car

down to the Valley." That was all he said.

- i) Well, did he make any comment regarding being

his own fault?

A Oh, he said, "Yeah, it was his fault."”

o) Now let mé”aak.you this: Do you know a person
by the name of Bruce Davis?

A Yeah,

0 And this is the same Bruce Davis who purchased
this .9 millimeter Radon: - on July 14, 1969?

A Yeah,

0 NbéZég;;;:}ou had this conversation with Mr.

Beausoleil wherein you obgerved the knife and the broken

grip on the gun, this .9 millimeter Radon,. did you have

]

a short and brief conversation with Mr. Davis regarding

gging up to Gary's?
A Yeah,
e —
) What was it that you said to Bruce Davis and

what did Bruce Davis say to you?

A Well, the only thing he said to me was that
he went up there. That's all he said. He didn't talk
- r—
about it.
0 He went up where? What did he say?

Fod
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A Maybe the next day.
0 Now with reference to this deep cut on Mr.
(Eéiéééga finger, did he make_ any reference to the sword or
the use of the sword? 'ﬁk
e -
A He said he got the tip of it red.
0 Was there any reference about struggling with

A He went up to Gary's,

0 With whem?

A With Charley.

(1} Msuning Mr. Manson?

A Right.

0 pid you ever see Bruce Davis drive that Fiat 9*

station wagon?

A Yes, was there when he was driving it. I

ey

drove it, too.

Q When was that in relation to the conversation

at the end of July, 19692

——

A About the same time.

o And with reference to this conversation that
you had with Bruce Davis, when did that conversation take
place in relation to the convéersation you had with
Beausoleil after he returned to the ranch in the latter

part of July, 19692

some person?

A Yeah, he said he was and he tried to get the

knife away from hlm and he cut hlS thumb but he didn't

a— L —

Py,
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say who it was, though.

—

He dldn't tell me who he got in a fight with,
Q Let me see if I understand you.
Mr. Manson, during the same conversation you
had with him regarding how he got the cut on his finger,

indicated he had a struggle with another person; is that

correct?
A Right.
0 And during the struggle with this other

person he redded or got the tip of the sword red?

A Uh"huh .

MR. KATZ: Thank you. Nothing further, Mr. De carlo. |

THE FOREMAN: That is all. Thank you very much.
You can go now.

THE WITNESS: Can I take a peek at this?

THE FOREMAN: Mr. De Carlo, take the stand, and I
would remind you you are still under oath.

MR. KATZ: Mr. Foreman, I have an eight by ten
black and white photograph and I ask it be marked Grand
Jury Exhipit 18. —— Qy

' THE FOREMAN: So marked and received.

BY MR. KATZ:

0 With reference to this photograph, Mr-.
De Carlo, do you recognize the vehicle therein?
— o
A Yesw 7 T
Q. Whose vehicle is that?
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1 M Char ey Marmonte.

& 0 This in a duna)buggy: iz that correct?

3 A Yesooo! T

4 0 WHEEE’E;d you seen this vehicle?

b A At the ranch.

6 ¥ 0. The Spahn Ranch?

7 A Right.

8 0 With reference to this object that is here/

*_—_—-————_._;
9 that_loocks like a sword, do you recognize this sword as~££§i-

0| having seen 1t7beforeZ- EE——

11 a, It's that sword over there.

12 0 It is the same sword as depicted in Grand Jury

15 | Exhibit No. 17; is that COTFacE? - =
— T ==

14 A Right.

15 MR. KATZ: fThank you. WNothing further.

16

17 RANDY STARR

-18 calle@ as a witness before the Grand Jury, was

19 duly sworn as follows:

20

21 THE FOREMAN: If you will raise your right hand,

22 please.

23 . You do solemnly sweaf that the testimony you

24 are about to give in the investigation now pending before

25 this Grand Jury is the truth, the whole truth and nothing

26 but the truth, so help you God?
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THE WITNEBS: T do,
THE POREMANY  Thank you,
Will you give us your true and complete name,
please? | '
THE WITNESS: Randy Starr.
THE FOREMAN: Randy Starr. Thank you, Mr. Starr.

EXAMINATION
BY MR. KATZ:
Q Mr, Starr, are you employed as a cowboy and A$_
stuntman?
‘-_____ﬁ_
no Yes r I am- Dk
0 2nd in connection with your employment, have
———r—
you lived out at the Spahn Ranch?
— —
A Yes.
0 As a result of that, did you come to know
Charles Manson?
A Yes.
0. And Mr. Starr, with reference to Charles

Manson, is he depicted in one of these photographs on

Grand Jury Exhibit 12?

A, Yes.
-0 Which one?
A The bottom -- the first one on the bottom.
0. No. D?
9 Yeah, No. D.
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Mite KATS¢ May he pacord refiest he has identftied
Charles Manson?

THE FOREMAN: All righk.
BY MR, KATZ: |

Q Now Mr. Starxy, were you t:hf a small *

delicately engraved knife of some kind? E?‘J{lng a

-

A ~ Yes, I was,
1) Can you describe this knife better to us?
A Yes.

It's got a blade and engraved on the blade is

something in Mexican, and it also has a desert engraved
—— et —
on one side of it, and if you hold it up to the light, on

the othér side there is another desert and a catus

o— ——

engraved on it.

— —
Q Was there any type of writing on the blade at
allz?
A Yes, there's Mexican writing, I never could

read it. I don't read Mexcian.
0. Was there anything unusual about the handle?

A Yeah, it had an eagle on top. When vou hold

it like this (indicating) it has an eagle's head on the
bl

N

top and it's like -- it looks like -- it appears as an
M.—_—

eagle head -- a Mexican eagle's head.

Pall

0. Now with reference to this knife, did you q

— ey

ever have a conversation with Charles Manson concerning
e —————— B S e == . .

that knife? , ( o
- R mb A.’
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A Yes. Qulte often.
Q. And what did these conversations entail?
A Well, he wanted -~ I have a sword that was

given to me for a Christmas present by another actor friend
of mine and I had three knives behind this sword -~ sticking
behind the aword and he kept wanting this knife and so -~

Q He kept asking you fpr it?

A He kept asking me for it, and about three weeks
later I finally said, "Take it and get out of here. You're
wearing a path in my trailer so you can get the knife, so
you can have the knife, so take it."

Q Where was your trailer located with reference
to the buildings on the Spahn Ranch?

A Down from the house, It was a small trailer.

‘ It's down from the house toward what we call the creek.

That's a drop off on the creek there -- the creek is down
below and my trailer was right next to the big tree there.
4] Was it relatively close to the building that

is the Longhorn Saloon?

A Right behind them. Right cater-corner behind
them.
0 You say you gave the knife to Mr. Manson.
Noﬁ-ﬂ&fﬂ_ﬁii_i? just approximately when you ‘#

gave the knife to Mr. Manson?

A It was way before last year.

— hr—

0. Now let me jog.your memory, 1if I can.
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Did you glve Mr. Manson at his request a

Colt gun?

A Not a Colt. It's a long-barrel nine-shot
revolver.

0 When was it you gave him that weapon?

A 1 did a picture "Here Come the Indians," a

friend of mine was on that and he asked me if he could
borrow my chaps and my spurs and I said he could and he
said he had a Colt .45 he would give me instead of money.

0. But with reference to that, does that help you
pinpoint the time ?

A Well, it had t$ be I think in June or July °¥?

So———.

gy

something like that, I would say.

—, - T
2
0. r?f last year? 44
A ’ Yeah .
0 And in reference to giving him the Colt or this

gun to Mr. Manson, was it a short time after that you

gave him the knife?

A Yeah, about three weeks later I'd say I gave
him the knife. ;
0. S0 we are talking about roughly somewhere in

the third week perhaps of June, 19692

=

A Right in that area there some place, yes.
—_ T
0. Now we don't have a very good picture of a

knife here, but I'm going to show you on Grand Jury Exhibit

e —————

No. 9 this knife that is depicted partially in D and a
P i
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little blt bhettar in E,
Do you recognize that knife?

A Yes,

Q Was that your knife?

A Yeas,

0 Is that the knife you gave to Charles Manson?

A Yes,

o3 When you had the knife, did you have the ék
sheath? T o
ﬁ

A No,

m—— .

0. With reference to this sheath, did you ever
see anybody wear that sheath? o

A Yeah. Charley wore it most of the time and

— —

one of the girls had it on, or one of the girls made it
for Charley and one of the girls wore it around for awhile,

and Charley wore it, and Bob, I think, wore it one time. &

0 By "Bob," who do you mean?
A Bob Beausoleil.
0. Now, with reference to this sheath, did you

ever see Charley carry the knife you gave him which is

depicted in D and E in Grand Jury Exhibit No. 9 on his

person?
A - Yes.
Q. And thereafter you saw this sheath worn by

Mr. Beausoleil; is that correct?

A Yes.
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4} Did you sea the knife in the sheath?

s Yes,

0. We are referring to this knife depicted in
these two photographs D and E?

A, Right.

0. Would it be fair to say vou saw Mr, Beausoleil
with that knife sometime after you gave Mr. Manson the
knife?

A Yeah -« waell, Charley and Bob are the only
ones I seeh carrying the knife.

0. By "Bob," you mean Beausoleil; is that
correct? |

A Right.

Q. And would that have been sometime in the summer
of 19697 |

A It was right -- well, it was right after Aé

iy

I gave Charley the knife. It wasn't even a week later.

[—

Only a couple of days later Charley and Bob -~ one day
Charley would have it on and the next day Bob would have
it.

0 So. by "Charley," you mean Manson and by

"Bob," you mean Beausoleil; is that right?

A Right. s
Q Now sometime in the latter part of July, 1969
did you observe Mr. Mamson playing ﬁ;ﬁg a sword? -

- CieloDrive.COMARCHIVES
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b Ty 0 And can you dasoribe that sword to us?
. - # A Yeah, it's a leng sword and it's got a regular
= 3 sword handle with fancy =~- what do you call it? The hilt.
4 It has a fancy quard.
5 In other words, it's to cover your hand with.
6 Q Was it a long sword or a short sword?
7 A It's a long sword. ‘
8 Q Let me show you Grand Jury Exhib%pwyg. 17 and
9 | ask you if you recognize this sword as having seen that
10 sword before? .
11 A ‘Yes.
12 o Is this the sword that you saw Mr. Manson have?
13 A ies, it had yellow tassles on it when I seen
- 14 | it. That's the rope that goes on there.
. 15 0 Its' just tied onto the handle—; is that
- 16 correct? |
17 A Tied to the handle at the top part there.
18 0 How did Mr. Manson carry this sword?
19 2, I only seen him carry it in his hand.
20 | 0 Qig you ever see anybody with this sworgz 4%%
21 A No, he wouldn't let nobody else touch that
~—— —_

22 | sword.

23 1) To your own knowledge you only saw Mr. Manson
24 | with the sword and nobody else at the ranch?

25 A Nobody else, He wouldn't let nobody touch it.

26 Q How do you know this?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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. Hteve ploked it up -~ ﬁtavedarogan picked Lt up one day ?+‘

Ay L anybody plokad L4t up ~= 1 think 1t wau

and Charley grabbed it out of his hand and to6ld him to '

kéep his hands off that knife.

emn—

1) ~ You are referring to this knife or sword that

is depicted in 17; is that right?

A Yes.

0 Steve Grogan, is he also known as Clem Tufts?
A Right. -

0. - -In respect to the sword in the latter part of

———

igly, 1969 did you have afconversation)with Charles Manson

(Y ——

when he was toying with the sword?

A Yes, it was up at fhe éaloon and they were
throwing knives at the doors and I told them to quit
throwing knives at the doors because we used the doors for

And he said, "See this knife here, Randy
—— .

Starr?" S~ - =

And I said, "What abou£ it?"

S

And he said, "That will cut your ears off."

And he said, "I cut a guy's ear off with this."

And I said, "Yeah, sure."” I didn't believe

hin.
—————————
0. This conversation took place in the latter

r

part of July, 1969?

A Right.
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" buildings and at the saloon.

Q. At the time of that conversation, Mr., Starr,
Mr. Manson was toying with the sword that is depicted in
Grand Jury Exhibit 17; is that correct?
A Right.
He was trying to flip it through his fingers
like he did all the knives he carried, f£flipping it through
his fingers, and everybody had a knife out there at that

time and they were throwing at the hay stacks and at the

0. Mr. Starr, showing you Grand Jury Exhibit 18,A+
do you recognize this s having seen it before?
A Yes, I do. 2?
~___.—-—-—"ﬁ
0 Whose dune bhuggy is that? *
= = = V
A That's Charley’'s.
) Where had you seen it?
———
A At the Spahn Ranch. They welded on it almost

e
a week straight -- a week straight, day and night and I

couldn't get any sleep.

They were by my trailer and I couldn't get

any sleep. !

Q Who was present?

A Charley =~ |

4} By "Charley" ~-—

A Tex. A

0 By "Tex" you mean Charles Watson who is

presently in Texas?
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A, Right:,
And all T know tha othar guy L& by "86 George,"
He's the one that owned the welder. It was on a truck,

but Bruce did all the welding on that dune buggy there,

Q That is Bruce Davisg?
A. Right. ’
1) Now with reference to the sword depicted

therein, had you ever seen Charley carry the sworn in this

A Yes,

0. Is that the same sword that is shown in
Exhibit No. 172

A. Yes,

Q And just for the record, Mr. Starr, do you

Exhibit 122

A Yeah, that's Bruce Davis.

Q.. And this person (indicating)?
A Charley Manson.

0. And this person (indicating)?
A Bobby Beausoleil.

MR. RATZ: May the record reflect when I said
"this person" I was pointing to Picture D, Charles Manson,
and when I pointed to the next picture it was B and that

is Robert Kenny Beausoleil.
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- August of 1969; is that correct?

BY MR. KATZ:
Do you recognize the girl on the right?
A . Mary Brunne:,.
0 Picture C.
Picture A?
A I know hér by Sadie.
Q. Sadie Glutz?
"B Sadie Glutz. :
Q All these people live out at the Spahn Ranch?
A Yes.
0. They were living there on or about July and

A Yes, and before then, too. They lived out at
the ranch ahout twe years and a half,

Q. Now Mr. Starr, I want to show you a picture
of a gun and I am going to ask you whether or not you have

ever seen a gun similar to this one ~--

A Yes,
Q In the possession of Charles Manson?
) Yes, I seen him like with an Army .43. Him

and Bruce Davis was playing with it one day.

3 Now with reference to the gun we are talking 1&5

L i —————

about, this is on Grand Jury Exhibit 14; is that right?

A, Right.
Q And you saw Bruce Davis and Charles Manson

playing with it? '

T,
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‘one depicted in Grand Jury Exhibit 14, did Mr. Manson ever
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& e ]49"”"""
A Right. ‘
i,
0 what approxiinate pariod of time?
A Oh, it would have to be =-'I am trying to

on the truck one morning.
He had 18 sleep}ng bags and something like
23 shotguns and there was nine rifles -~

Q Let me agk you this:

Was this approximately in the vicinity of the &%;,

——

latter part of July of 19697
\._‘_‘_ -

A Yeah, I would say it was in July, yeah.
— et ——

0 Of 19692 | o

A Right.
——— e

4} I take it you certainly can't pinpoint the

date; ie that right?

A Right, I can't pinpoint the date,

0 Now with reference to the gun similar to the -4?
o ‘— _—\_-_.

———

!
miff‘i_statement concerning the condition of that gun?

B Well, he come up one day and somebody must have

been playing around with it or something because he said,

"Who the hell had my gun?"

Because thexre was a plece chipped out of it

on the handle and Charley got a little uptight about it and

he told everybody to keep their damn hands off the gun.

0 When was the statement made by Mr. Manson
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you?

A In fact, the day Charley and Bruce --

0 Was it in the vicinity of the latter part of

July of 1969?

A Yeah, because I jumped them about the target

practice with the horses being back there.

MR. KATZ: Thank you, Mr. Starr,

Nothing further.

CieloDrive.cOmMARCHIVES



e S S L

151

- i LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, APRTIL 14, 1970; 9:30 A .M.
9 00O~ 1
4 (The Grand Jury Court Reporter, Dennis J.

£ Rigby, was sworn by the Foreman to correctly take in short-

| . }5-545 Az NEST %eyem' buﬁd@v’q?fltﬂ, Ao Sewix[
, |
|

G hand and correctly transcribe, to the best of his ability,

all of the testimony given by each and every witness

-3

3 testifying in the matters now pending before the Grand
¢ Jury, and to keep secret and divulge to no one any of the
10 proceedings of the Grand Jury.)

11

12 THE FOREMAN: The names of the possible defendants
13 are:

14 Charles Manson;

15 Susan Denise Atkins;

16 Bruce McGregor Davis.

; 17 Matters to be considered in connection with ;
18 | above-named possible defendants:
19 On or about July 25, 1969, the above-defendants,
20 together with Robert Beausoleil (who is already on trial) %
21 and Mary Brunner, went to the home of Gary Hinman, located
22 in the Malibu area, and there attempted to rob him of a !
23 sum of money. They thereafter tortured the said Hinman, ;

24 and Robert Beausoleil fatally stabbed said victim. There-

25 . after, the above-named defendants returned to a location

i
|
!
i

26 known as the Spahn Ranch in Chatsworth and made preparations

!
|
‘;
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.
VI RO Y

to conpeal said murder,

The avidensve will show how éancoh of the
above~dofandantn, togetheér with Rabhart Reavnolni),
conspired to rob said Gary Hinman and eventually tortured
and killed gaid victim, }

Is there any member of the Grand Jury here
today who was not here when the case was initlated last
Thursday?

Okay, fine.

MR. STOVITZ: May the recoxrd show no one has raised
their hand? 1
THE FOREMAN: Thank you, Mr. Stovitz.

Let the record so0 show., A

Has any member of the Gréhd Jury a state of
mind which will prevent him from acting impartially in this
matter regarding the said defendants in this case?

Let the recorq show no juror disqualified

himself and none retired.

N :
Mr. Stovitz, we are in your hands.

MARY BRUNNER
S S,
recalled as a witness before thé Grand Jury,

was duly sworn as follows:

THE FOREMAN: Good morning.

Will you raise your right hand.
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You do solemnly swear that the testimony you
are about to give in the investigation now pending before
this Grand Jury is the truth, the whole truth and nothing
but the truth, so help you God?

THE WITNESS: Yes.
THE FOREMAN: Thank you.

Mary, would you state your name loud and clear,

~ please, for the record?

THE WITNESS: Mary Thresa Brunner.

THE FOREMAN: Thank you.

EXAMINATION (CONTINUED)
BY MR, STOVITZ:

' 0 Miss Brunner, when we were last here on
Thursday, you were tellirng us that after a phone call was
made that you heard somebody coming up the stairs toward
Gary Hinman's house. The guestion was asked of you:

"By 'somebodf coming up the stairs,'
do you mean walking toward the house?
"Answer: Yeah.
"Question: And who was that person?
"answer: Then Sadie went in the living
room to see who it was and Gary and Bobby and
I all headed for the door. |

"Ouestion: Who was 1it?

"Answer: Charley and Bruce came in.
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"Question: By ’'Charley'! you mean
Charley Manson?

"Answer: Yeah,

“Qﬁestion: And by 'Bruce,' do you méan
Bruce Davis?

"Answer: Uh-huh."

Which I take it ™Uh~huh" meant yes; is that

right?
A That is right.’
0 . What happened after that? ’?
A, They came in -- and then they came in, you
know, real fast and then there was a fight.
T “Now what part of the house were you in when

Charles Manson and Bruce Davis came in?

A Right near the door there.

0. Was this the door that led to the living room?
A The door that led to the tree room.

0 You were in the room next to the door that led

to the tree room?
A It's like a hall.
0. A ha}l.
And does the frént door of Gary Hinman's house,
does. that lead right to the living room?
Let's put it this way: Did Charles Manéon and
Bruce Davis come in through the front door?

A Right.

. CieloDrive.cOmARCHIVES
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And that comas in thae trae room and the door

from the trea room ¢gomes into the hall.

0 Now you say there was a fight,

How did this fight start, if vou saw it start?

k

0. Now these words, were the words spoken between

L3

A They came in and there were words and there

was pushing and it just happened.

Charles Manson and Gary Hipman or between Bruce Davis

and Gary Hinman or between Robert Beausoleil --

A I don't know who was saying what and what was
said. Just people in a hurry coming together, you know.

Q Did you hear any gunshots fired at that time?

A No.

0 Do you know who had the gun at that time?

A Bobby had it in the kitchen so I suppose he

still had it. !

0 And did yvou hear any screams or any expres-
sions of pain from anyone during this fight?

A Not that I recall.

0 Now I realize it is very difficult to think
back as to how long this fight lasted, but ére you
familiar with a boxing match? A round in a boxing match?
Do you know how many minutes that is? |

A Three.

Q Do you know whether or not this fight lasted

more than three minutes?
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| A, vou know, ithts hard to tell what time is
% | passing then bedause it goas so fast or so slow and it
3 could be, you know, ten seconds or it could be five
4 | minutes. I don't really k;ow.
b Q Then when the fight ended, who went where and
6 | who &id whaégt v ‘
17 A I was in the kitchen and Charley came in the Ek‘
8 kitchen andhggizg—;;_zg-;;pdage his finger and --
9 o pid you see aﬁ§ injury to Charley Manson's
10 fingex?
11 A Yeah.
12 0 What kind of injury?
13 A A cut in his index finger.
14 Q. jEEijgL5gLjhe_in&h&LJM&J&ELJ@QQEE_EE_EE_EEg
15 outside of the fin 2 |
16 A Outside.
17 0 And this cut, was it bleeding?
18 IR Yes. T
—————
19 0 And was it bleeding so if you held it up in the
20 aif the blood would stop or did you have to apply some type
21 of pressure bandage?
22 A, It was bleeding real heavy.
28 0 Did Charley say how he got this finger cut?
24 B. No.
25 0 At that time did Charley have anything in his
26 hand such as a knife, a dagger or gun? T
et e X
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R I think he had the sword in his hand, £¥‘
Q. The sword.

Would you show us the approximate dimensions
of this swoxrd, if you can remembex?
A It was about that long (indicating).
0 Well, anywhere between two feet and 18 inches;:
is that what you are indicating?
A, Yeah, it was a short one.
Q Did it have any kind of gquard arqund the handle

¥

of the sword? - :

A Yeah.

Q Did it have any-insignia on the handle of the
sword?

A Not that I know of.

0 Was this a sword you had seen on prior

occasions -~ you had seen Charley have on prior occasions?

A It was a sword out on the ranch,

0. Had Charley used it before?

A Used it?

0. Yes, such as posinglwith‘it for pictures or

something like that?

B. They used to thtow it at the hay stack.

0. Did Charley have any kind of knife at that time,
if you know?

A I don't know.

o) Anyway, you didn't see any; 1s that right?

~ CieloDrive.comARCHIVES
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1 A That is right,

2 Q Whon Charley had tha aword in the kKitehen with
3 his finger bleeding, do you remember how he was holding
4 the sword if he was holding it?

b A He had it in his other hand, I think.

6 0. So then could you indicate which hand the cut
7 finger was on?

8 | A, His left. e
9 0 His left hand. %

10 Did Charley é;; how he got his finger cut?

1 A No.

12 0 Now when you were bandaging Charles Manson's

13 finger, did you see what if any inijuries Gary Hinman had?
14 = A, Not then, no,

15 +) pid you see what if any injuries Bruce Davis
Es or Robert Beausoleil had?

17 A "They were all in the other room.

18 Q. How long did this nursing job last that you
19 were administering?

20 A Not long.

21 ) Were you discussing anything with Charles

22 Manson at this time as to what had occurred from the time
23 you first got to Gary Hinman's house until the time Charles
24 Mangon got there? !

25 ' A No.

26 Q Was he telling you what to do or how to get
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out of it or anything like that?
No, |

A

f D4A he tell vou to leave wlth hin? i

A No.

0. Could you have left with Charles Manson if you
wanted to? ‘

A Yes.

0. pid Charles Manson leave the house? J%‘

— -
A Yeah.
Q About how many minutes after you bandaged his

finger did he leave?

S

A - X don't know, half an hour maybe.
~—— - i
0. All right.

Now during this half hour, what conversation,

if any, took place?

A Between who and who?
Q Anyone you can recall?
A After I fixed his finger, then we went in the *

S

living room and Sadie had bandaged up Gary, and then

Charley and Gary talked for a little while.

1) Do you remember what the gist of that conversa-
tion was? !

B Not really.

0. Well, what was the subject matter?

Was it about baseball, this being July that

this occurred?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Was it abount the coming astronauts going
sema plade in apace?
Or what was 1t about, 1f you can recall?
A It was -~ you know, I remember them talking.

Q Well, were they talking about music?
I don't remember what they were talking about.
0 Was anything said at that time by Gary Hinman
of that "Call your boys off and I won't say anything to
the police"?
A He didn't say anything like that to Charley.
Q Did Charley sdy anything about "Gary, if you -

keep your mouth shut, nothing will happen to you"?

A, No.

Q. Now was ~-—

A Not that I remember hearing, anyway.

Q. Was anything said by Gary "Why are you doing
this to me?" |

A, You know Garyuand ﬁobby got into that kind of

stuff in the kitchen and I don't think it got repeated.

0.  Now did Charles Manson say aﬁything to the
effect to Gary Hinman "If yoh join our family and stay
with us, nothing more will happen to you"?

A I don't know.

0. When you say you don't know, would you say that
was not said or that you just have no memory of it?

N It could have been said, you know. I don't
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remembey haayrlng it said,
Q Who was doing most of the talking, Charles -‘*f
‘-n-._____ . . N
Manson or =~-
L. 8 —
A Yeah.
Q -- Gary Hinman?

Was Bruce Davis and Robert Beausoleil more or
less staying in the background then?
A I don't remember where they were then.
0 Was anything said about money at that time

between Manson and Hinman?

A Not that I knéw of.

0 Was anything said about keys to cars at that
time?

A =~ Not that I know of.

0. Was anything done about keys. to cars at that
time?

(el g
a There was som¢ car keys in the kitchen that )

Charley and Bruce took with them when they left,

Q Do you know whose car keys these were?

A Gary's.,

Q. Now this conversation lasted what, five minutes?
Ten minutes? Fifteen minutes?

A I don't know, man. They werg in there talking

and ‘that was all there was. I don't know how long it toock.

Q. Now when Manson left, 4id anyone leave with '

him?

H
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A Bruce, ‘
Did they leavafin one vehicle or two vehigles?

B I don't know.

0. - When they came; did they come in one vehicle
or two vehicles? i

A I don't know that, either:

0 Now when Charles Manson left, did he give you
any instructions as to what to do with Mr. Hinman?

A No.

Q Did he give Mr. Beausoleil any instructions on
what to do with Mr. Hinmané

A I don't know about that.

0. Did he give Susan any instructions what to do

about Mr. Hinman?

A.
0

to him if he didn't coopgfété?

A

ever?

A,

0

departing?

I don't know about that, either.

Did he tell Mr. Hinman what was going to happen

No.

Did he make any statement of that kind whatso-

No.

Did Charles Manson say where he was going?

No. :
L

Now did you hear the noise of an automobile

—

A

Yeah.
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Q0 What time of night would you fix this at?
A It was stll) dark, I don't know what time [t
. —
was. '
Q Now then, the three of you, Susan Atkins,

Robert Beausoleil, and yourself and Gary Hinman are in the

house after Charles Manson and Bruce Davis left; is that

right?

A Right.
1} What happened next?
A We went to sleep.
. - . syt
0 Did you all three gleep at the same time?
'f - s
A, No.
h—
0. How did you work that out?
e e i -
A Just worked it out. S8Somebody was awake and
g —————r e —— e —

somebody was asleep.
e}

If somebody woke ué, somebody else would go

to sleep.

Q. Was this done as just happenstance or did
Robert Begusoleil say, "Okay, Mary, your turn to stand
guard” or what? '

A It was just who was awake and who was not
awake.

0 Now do you recall holding the gun at any time
in your own hand?

A At any time?

0 After Mr, Manson and Mr., Davis left?
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A Tt wasn't like standing guard, It was Just:
like being awake. :

0. While you were awake, did you have the gun in
your possession at that time?

A, No.

0 bid you observe Gaky Hinman sleeping at any
time that night? ‘ . —

I - i
y A Yeah,
———

U Did you observe Robert Beausoleil sleeping at
any time that night?

A He was in the chair all night. I imagine he
was sleeping. I don't remember looking at him and thinking
he was ésleepw

0 Now during that‘first night then which would
be Friday night and Saturday morning, did Mr. Hinman
attempt to leave the house at any time?

A Then?

0 Yes,

i No.

0. No?

A Mot then, no. b%—

0 At that time did Mr. Hinman have a bandage of
some type about his head? T —
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~ head but to his face as well?

A | Yas,
NI, .
4] Did you observe any other type of injury to
M{;.ﬂinman.;i that time? T
A Except on_higwhaad2__
1} E%Egpt on his‘headé
&’.< No.. o
0 -aiét about his face?
A Paﬁétf;ut on his cheek .
0. Wigé‘;b;ﬁ;whis ear? - K*;
A, I didn't see i; then.._I just saw the bandages _

on it. I know he was cut there theni_‘

0 The cut on his cheek, was that bleeding?
A At this time?’

I don't know. It was bandaged. £*¢
0 In other words, EEg bandgge was npt only to his

m——

A Right,
F-“:-ﬁd-—-—,___________,
4] Now then, the night passed and daylight came

about and now we are at Saturday morning; is that correct?

A Yeah, right.

0 Now, did yvou at any time Saturday morﬁing
observe Mr. Beausoleil sleeping? '

A I don't know. You know --

0. Now is this incident so far back you have
difficulty remembering or is it you have tried to suppress

some of these things? S
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1 A, You know, we wera together in the house and

% | you know peaople sleep sometimes, but you don't remember

3 | when they slept.

1 . 0. Now there was dn incident at one time when

B you observed Robert Beausoleil sleeping and you were awake;
6 is that correct?

7 A There were several times when people were

8 sleeping and I was awake.

9 0 \fﬁs there anything that compelled you to stay
10 | in that house? ' #
11 . A Compelled me to?
_—__—-——‘__'_-h——*.
12 0 Yes.
—— R
13 A What do you mean like "compelled"?
14 0. Was Beausoleil holding the gun on vou and 4¥<

)

15 telling you not to leave?

16 A, No.
s, .
17 0 You could have left then? QL
18 | A Yes.
— .
19 0 Por that matter Susan Atkins could have left?
—_— ——
20 A Yes,
| S .
21 Q0 And for that matter Robert Beausoleil could éQLL
e k-‘\\_‘_
22 have left?
Pe—————=t i
23 A Uh-huh.
et e
24 0. What about Mr. Hinman, could he have left?
25 A No.
p—
26 Q. Why not?
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A, We didn't want him to qgo. 4*‘

Fa -

Q. War anything said to him vou weren't going to

let him leave?

A He knew we didn't want him to.

0 Was there ever an occasion when he tried to ﬁ%‘
leava? I
U ————————

I Once,

..—-———-.-',
") What happened at that time?
B He went to the door and we all got to the

Ty

door. The door was locked and we all went running to the

p— ]
gy

door, too, and he just went back in the living room.

0. . At that time liad you noticed whether ox not

he had any injuries to his body aside from his face and

hig head?
A No.
o Now you say that on Saturday you noticed that

his ear was damaged in somé way; is that right?
A That's right. !

0 As best you can descrihe to the jury, tell us

e e 2

about the injury to hig ear?_

A It was cut in two ~~ widthwise.

———

Q I have got rather prominent ears.

You said it was the left ear; is that correct?

) Yes.
Q Was it cut from the top down?
n‘ No L]
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{ Prom the botfom up, or wag it gut this way

{indictaing).

A - Widthwise.
0 This .way (indicating)?
A Yeah, only down more.
Yeah. .
Q And across the face and down more?
A, Yeah, down more,
[0} Take your fingér and show us.
A Like that (indicating}.

MR. STOVITZ: Could you describe it for the jury,
Mr.. Foreman, and for the record?

THE FOREMAN: The lower mid section of the ear, a Qé,

[

transverse line was drawn by Mary Brunner across Mr.

Stovitz! éar.
- e —————

BY MR. STOVITZ:
0 At the time you saw Mr, Hinman's ear, had the
blood stopped?
A, Yeah.
0 All right,
What aid, if any, did you give td Mr. Hinman

at that time?

A Changed the bandage Saturday. Q*
0. And did you adminiéte;ngyﬁa?ﬁér type of aid?

A, Not Saturday.

0. hﬁf_izzﬂgiggﬁdid vou sew the ear or attempt to

. CieloDrive.cOmARCHIVES
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sew it?
——
A Yeah, but I QOn't think I 4id that until QE»
Sunday.
e "
0. Iin what fashion did you do it?
A With ahgeedla and dental floss,

Q On Saturday did either you, Susan or Robert
— oo - "%

— 2=

Beausoleil leave the premises?

-

A, No.

) nggundai Mid either ¥ou, Susan or Robert el?

Beausoleil leave the premises?

"0 About what time was it?
A It was either late morning or early afternoon.
o And when Sadie left the premises, and by |

"Sadie," wé mean Susan Atkins, did anyone accompany her? Q%?

e

Ao NO - a »
———
Q Did she say where she was Joihg?
b o theGrore, >
0. ~ And do you know in your own mind how far that -
gstore ia?

Is it a mile, two miles, two blocks or what?

A A mile at the most.

o — e Y

MR. STOVITZ: Now I cannot recall the last Grand
Jury exhibit number. Does the Seéretary have that?
THE SECRETARY: It was 18.

MR. STOVITZ: I have a map that is sorry for its

CieloDrive.cOmARCHIVES
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gondition, bub lv's 8 rather large wap of Santa Monlas Bay,
ghe Pacific Ocean and the Malibu aroa.

May this be marked as Exhibit 19.

BY MR. STOVITZ:
Q And Mary, can you see that map from where you
are?

This is Topanga Canyon running to the beach
here and every thumb length is a half a mile on this map.
It is about an inch and a half i$ half a mile, so it is
a rather large mab. ‘

_ | There is this little road that runs up from
Topanga Canyon to 0Old Topanga.
Where the circle is, would this be the

approximate 'area of Gray Hinman's home?

A About that.,

0. WEEFe would the nearest commercial dvelopment
bqé_north of that or south of thgt?”‘ - o

A Back toward the ocean.

0 That would be where New Topanga and 0ld
Topanga join; is that right?

A Right.'

0 What type of shopping center was there in July

— —————

-

A %_gfggggyﬂstnre4_§pd a post office, and a
e ————

restaurant, and a couple of other shops.
t-f : Ny e Y

0. Now how long was Sadie gone when she left that

of 196972
Sy A
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funday morning?
A, ghe wasn't gones leng., She was gone long
~ enough to go adwn there and piék up some stuff and come
bECET'“ﬂ_”M_'—P,—#’;d—‘ T T
mpr—
Q What stuff did she come back with?
\6qg9 bé9g szgwgiggpg}es.
0 Did you then eaﬁ?
A, ‘I don't know if we ate right then.
Q Did Gaxy Hinman eat?
A, I don't know if he ate right then, either.
0. But did he eat sometime on Sunday?
A. He ate every day.
Q. Saturday as well?
A Right.
| 0 when he was sitting down and eating, were you

talking abhout what you were doing there and why you were
there and what the ultimate end was?
A. No,

We talked about Gary -coming back to the ranch

with us. He didn't want to go.
B e —— e a

0. and was anything said ag to where you were to

eventually go after you left the Spaﬁn Ranch or something

like that?
A Go up to the desert.
0. bid you tell that to Gary?
A Yeah.

P CieloDrive.comARCHIVES
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Q. Did you tell him why you were going to go up

to the degert?

A We might have.
) Was anything gaid any more about any money?
A You know it was Gary said Fridéy‘night he didn't

have it and that was it,
1) Was anything done on Saturday about checking

that out? Checking his bank account or anything like that?

A We seen the checkbook Friday night. 4*?
0 What did you see in his checkbock?
A Not much.
Ve o P ——— )
0 Was anything said about Gary getting any money
from stocks or bonds or anything of that nature? B
B, Yeah.
—————————
o When was that said?
e ey
. A I think Friday night.
| — EEPRBEEE e .
0 What did Gary say about that?
A, "He couldn't sell them. -
0. And was anything said about Gary's possessions

such as any musical instruments le might have owned, or
any income he might have had, or selling the house over or
anything like that?

3 No.

0. Did you know whether or not Gary owned that
house or was he renting if? ‘

A He owned it.

.- CieloDrive.coOmARCHIVES
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! 0, And going now te Sunday, di1d Sadie laave the
s ——.___‘-'-_—H—-_
: . » ¥ 1 houme oné tima or more than one tlwa? Qﬁ’
[ ¥ [ . e
8 A Twice.
m—'-____‘_-_-‘
4 Q The second time, what did she come back with,
® | 4f you remember? - ~
6 A. Gauze, adhesive tape and that stuff,
e
T 0 What happened on that occasion?
8 A And then that's when I sewed his ear and

% | rebandaged.
—— T —
10 Q When you sewed his ear, did you also notice

11 the condition of the wounds to the top of his head?

12 : A, Not specifically.
13 - 0 - Well, had they stopped bleeding?
- 14 A Oh, they stopped bleeding Friday night.
. 15 Q What about the wound to the side of his face

16 | that was parallel to the cut on the ear?
17 A It had stopped bleeding but it had a bhig clot
18 1 in it and Gary asked me to clean it out and I started to

B tlean it out and it started to bleed again and I stopped.

20 0. Did he exXpress any pain from. these injuries?
22 ") Now was there any mention made about calling
S

23 a doctor or anything of that nature?

-

2 A No.
m—
2% 0 What about antiseptic? What antiseptic if any

26 did you use?
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| when you were alone with him "Get me out of here and I'1il

~ Gary Hinman?

A None,

) Did you use acsp dr wataer?

. T gead wataxr, T Adon't know 1f X uaad moap,
o Now was anything said to you by Gary Hinman

make it up to you" or anything like that?
A ‘No.

) Did you ever  have any discussion alone with

B No.
0. Now then, you cleaned his wound. Did you

rebandage then? Y

A Yeah.

0 What happeéened next?

A Where are we, Sunday afternoon?

0 Sunday afternoon,

A Sunday afternoon? £¥¢

Bobby called Fhe zanch‘sometime Sunday after-

noon. N
B .

0 Was there a phone in the living room or in the

tree room or what?

I We took the phone in the kitcheq.
Q. And could you overhear Bobby's end of the
. - : - _—-.*-—iﬂt_w
conversation?
— —
A I didn't.
N o :
0. And what happehed after Bobby called the ranch?

- CieloDrive.cOmMARCHIVES
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A Then shortly after that he told me we were

P— S—

going to kill Gary that night,

Q And did he say why you were going to kill him?
A rho. he just said we wereugoing to kill him, o
0 _‘ﬁhere were you at that time?

B I think in the kitchen.

Q Where was Gary at that time?

A Living roomn.

0. Where was Sadie at this time?
A I don't know: Probably the living room.
0. °  Now did jou talk to Sadie about this between

the time that Bobby told you this and the time that

something else happened? rjﬁfkub
b

A Once Sadie and I were both in the kitchen and

- she said something about it. She said something to let me

know we were going to kill him tonight.

0 Did you say anything about ;gét's not do it.
Let's stop it"?
A I said something to Bobby, "We better not.

We can think of something elge.”

o What did Bobby say?
B. I don't recall him saying anything.
0. Up to this point this had been the most

serious act you had ever taken in your life; is that right?
A You could look at it that way.

0 What is that? '

i
.
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You apuld Jesk at it thav way,

Thia Lo somabhing you dldn’t think about

lightly like "Let's go for a ride" or "hitchhike down the

road"; was it?

A
Q.
D
0.

You hadn't done thig before; had you?

No.

To your knowledge had Sadie done this hefore?
No.

And what about Bobby Beausoleil? To vour

knowledge had he. ever killed anybody before?

A

Q
Gary."

can do?"

A

can do?"

B,
0]
be done?
A

o

No.

So when he said "You're going to have to kill
And you said, "Isn't there anything else we

What did Bobby: say?

I didn't say, "Isn't there anything else wq\\\\\

I said, "No, let's not do it.,"

"Yo, let's not do it."

What did Bobby say?

I don't récallihim saying anything,

Do you recall him saying how it was going to

Ho.

This was when it had just gotten darl. on Sunday

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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ar was Lt sometima Sunday altarnoon?

A It was probably late Sunday afierxnoon,

Q It was still daﬁiight, bearing in mind Daylight
Savings Time exists in July? |

A It was still daylight anyway.

o) It doesn't get dark until about 8:00 o'clock
or so in July?

Now when you and Sadie were talking, did you
talk about, "Let's get out of here. Let's not go through
with it" or anything like that? |

A No.
4 S0 then you knew sometime that night Gary
Hinman might be killed if the present plan existed or

continued; is that right?

A - It might be if he went through with it.

Q. What happenedinext? G*b

A §g§ dinner. |

0. and at this supper, what was said?

A, Just talk.

0. Was any talk mentioned to Gary Hinman of the
plans?

A No. '

Q And what happened after dinner? t Ludg !

A Then I was doing dlshes and I think Sadie wa:kz

— N

in the bathroom and there .was a noise in the living room
ni— . —

and I went in there and Gary had been stabbed.
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handle? : \J

Q. And wha was standing next to him, if anyona?
A Bohby was on the floor next to fiim.
4} Wherse waa tiary ?

He was on the floor.

0 And what, if any, obilect did Bobby bave in blso

hand?
——
Au His knife L] \
0 By "His knife,J was it the knife we showed you | |

last Thursday with the --

-7 Yeah,
N
0 ~— with the little eagle oxr thunderbird on the
——— T

e

a. ‘ Yeah, .

0. Now did Bobby say anything at that time?

A I think that's when he asked Gary to chant Af
some more.,
e N Ty - u

. ° Chant some more?

A, Yeah.

o} And did Gary chant?

A, Yeah.

—

0. And was this chanting in English or some other
language?

A It was his Buddhist chart.

0 A Buddhist chant?

pid you understand what he was saying?

A It's a popular thing.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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he asking for mercy or what?

kitchen for fingerprints and cleaning up.

0 Tt's a popular thiung?
M Yo,
|
Q Did you understand what he was saying? Was

A It's not ~- as far as I know the words don't
have meaning.

0. Oh, I see. Somewhat liké some of the songs
today; 1ls that right? They sing songs and they have no
meaning? o

Now after thht did Gary Hinman chant?

A ° I don't know. I don't remember exactly how
things happened after that.

Q Did you continue on washing the dishes? ﬁk

A I went in the'kitchen and started cleaning th

i -

0 What happened next?

A I remember Gary went in the bathroom for ' ﬁk
awhile and Sadie was cleaning up.
W —

) When Gary went in the bathroom, did you notice

whether or not he was bleeding from any portion of his

body?
A I just know he was in there.
Q. Was he complaining of any pain?
A, No. .
0 Then after Gary got out of the bathroom, what

happened next?
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A He went back and lald down in tha llving room,

O lWaﬂ s mmmml&in&ngumf Any p&in at that tha?‘

k. No,

4] Was he saying anything to you about "Please
help" or anything of that kind?

A If he was saying apything at all, he was
chanting. ‘

0. What happened nexfz !

A, We cleaned the house and Gary went into -- he &%

el

0 Gary_Gent unconscicus?
A, Uh-huh.
0 Now can you fix the time as being, say,

3 ( It's after dark.

——————

Q After dark, but you don't know how close to

midnight; is that right?

A That is xight.

0. What happened néxt?

A. Then Bobby told Sadie and I "Gather the stuff &F
together." B h —
e

We got all the bandages together and all our

- ———ng

things. .
0. When you got the bandagesftoéether, did you
take some of the bandages off Gary Hinman or did you leave

the ones on him that was on him?
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A Left the ones on.

f You laft tha onas you put on him on him; g
that right?

A That is right,

0. . And the bandages you éathered ware the old

ones; is that correct?

A That's riéht.

Q. What. ather things did you gathex? .

A. The kitchen garbage and our cloggés. ﬁéﬁ'
0 Now when you were cleaning up for fingerprints,

L .

. e
did you pay particular attention to things like glasses,
o

——

s * . —.--‘—‘—'_T“"‘-h
things you would ordinarily touch when you were using them?
F_'__'-_———-‘_.."_., - ' T -

A Yéah.
h‘-—_....._....-——"*
Q. What about the bathroom fixtures and thingsg

like that?

5 I don't know. Sadie cleaned the bathroom.
0 Sadie? [ —
A Sadie.

0 Now when Gary went unconscious, did he ever

regain consciousness again?
A He just sort of shut his eyes and lay there.
I don't know if he was unconscious or sleeping or what,

or if he was just laying there with his eyes closed.

1} What about breathing? Was he brsathingat this
time?
A, Yes,
.-."'_"—'_“"'-‘-'—«-
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7? 1 o What happaned next after you gathered all) the
. ™ 2 | garbage together?
4 A Then Sadie and I went out into the tree room
4 | and then Bobby came out and he says, "Okay, let's go.d_-
» 0. How were you going to leave? o 184
6 A E? talked about hitchhiking but I didn't W???
v to do it and I told Bobby "We ought to take the Volkswa;;n.“
N 8 0 ‘'What is the épﬁroximate distance, ié—§§u know,
9 | between Gary Hinman's homé and the Spahn Ranch, going
- 19 straight up Topanga Canyon?
1 B I don't know.
12 How far is it across the Valley?
13 I don't know, six miles. Ten miles.
- 14 0. Approximately six miles to Ventura Boulevard
. 15 and then another eight or ten miles up; is that what your i
16 1 recollection is? i
17 A ABout that, maybe. I don't know. :
18 Q Is this Topanga Road, éven the New Topanga {

1 | Road, it is a winding twisting road; is that right?
20 A, It is winding through the canyon and it

2 straightens out in the Valley.

2 i 0 Now had you hitchhiked very often alQﬁg thaﬁ
23 way? '
2 ' A Yeah,

25 0 Now you stated you didn't want to hitchhike;

26 is that right?
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A

Q
A

0

you know?

A.

o P oD P oo

That is right.
Was there a Volkswagen bug there?
Gary's.

And thig Volkswagen bus, what color was it, if

Red and white.

Did it have ény kind of insignia on the side?
The. eagle.

pid you have th keys fpr that Volkswagen bus?
No. :

How were you going to get it started?

P

'HaVe to hot wire it.

[ S—

2

A,
without the

0
key?

D
put the two
A,

to cut then.

L .

And for the benefit of the jurors here, what

| does "hot wire" mean?

Hot wiring, just putting the wires together
key.

Do you know what wires go together without the

You just have to figure it out.

Was it a trial and error type of thing?

I don‘t know. Bobby did it.

—~
Do you have to cut these wires or.do you just
wires without the insulation together?

Sometimes yvou have to do it that way. We had
Pl L ety

~

LY

o .

You had t¢ cut them in this case?

—
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A Uh- bl .

0. Nid you sea Bobby have this knife with the
little aagle o thundarbixd on ft:? :
~ A He had it. IR

0. How do you know he had it?

A He just had it,

0 While you were hot wiring the Volkswagen, is

that how you get it started or do you have to push it to
get it started?

A No, that starts it. -

4} Now do you recall the Volkswagen motor getting
started?

A, Yeah.,

0. And before it got started, did Bobby go back

into the house again?
A Right after he left the house he went back in.
A jEiJg;gg_gut-&n—;he;:xee_xggm_gnd Bobby came ;

out and said, "Let's go,” and theh we heard Gary.

0 Right after you all three left --

0 This tree room, ig this away from the house?

A No. h

0 It is part of the house?

A Yeah, ‘

Q. Now you say that you were out in the tree room

when you heard Gary.

What did you hear Gary =--
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A . A real loud raspy hreatling. {QE?
S ——wy
0 This loud raspy breathlng, was Lt 1ike a
cough or worsé than a cough?
A It was just inhaling real loud.
Q And what happened next?
A Bobby went back in through the kitchen window.
Q Why did he go back through the kitchen window?
A We locked ourselves out. “‘
[ 2 - -
Q. When youn locked yourselves out, did you notice

any words like "Pig" or "Political Pig" had been written

on the walls?

A,
0.
A‘

Q

‘Nothing.

pid you notice it wasn't written on the walls?
There wasn't anything on the walls then.

And then when Bobby went in through the

kitchen window, did you hear or see anything after that?

Y

I don't know if he went righé to the living .

réom or not. I know he opened the door sometime,

Q
outside?

a.

=

o F oo

The door from the living room out te the

The door from the hall to the tree room.

What happened next?

To the house?

Yeah.

What did you observe or see next?

[ —

v . ]
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Ay

braathing wasn't loud 8o nobody could hear.

Bohby was halding a pillew aver Gary so. the J*F

o)
that tima?

 he went into the kitchen.

And did you notice any injurieé—ébout Gary at

Did you notice any wound or‘anythinq like that?
He had a blankét=ovar him.

He had a blanket over him?

?es.' .

-‘What happened next?

And then He asked meé to hold the pillow and

—

— -

o Did you hold the pillow?

A Yeah, briefly. - 'éLt

0. Was Gary Hinmé;—conscious at that time?

A I doubt it.

Q. Was he saying anything at that time?

A No. ‘

0 Was he still making these loud noises at that
time? O%"

A Yes.

p———

Q And when you held the pillow, where did you
"hold it, over his head or what?

A Over his face.

0. And what happened néxt?

A Then Bobby asked me to come in the kitchen,

o) Did you? T

CieloDrive.cOmARCHIVES



TETIAN IO ORFT T IR Caqge T ocamas
. [ s

10

11

12

A

14

14

17

8 .

by

20

21

22

23

24

25

26

- v a W [RVSSETRPRPRRY o Py

A. Yes.
(. At that lime Aid you notice anything et lag

on the wallg?

a. No.

Q. What Happened next?

no Than Sadie held the plllow and T went Into the
kitehen.

Q. " Sadie held the pillow, you say?

A Becauge Gary was breathing loudly.

Q What was she told to do when she held it over ==

A _géld it over his face. .

0 IT wasn't & pillow put tnder his head to make
him more comfortable? |

A ¥o, I told you that.

0. Then what happened? Deard -&

A Sadie came in.the kitchen and said it was all
over. o

0 Did you hear or see Gary again after that?

I saw him, |

Q. Where did you see him?

A He was laying in the living room dead.

0 ' And with respect to what happened next, can
you remember what happened next or did you three panic?

3, No, we left,

Q You left.

Well, do you recall the Volkswagen bus heing

St
(N

187..
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atarted after Lhat?

A Right. It hadn't been started until then.

0 What is that?

A We hadn't beén in it.

o After this incident, it was then the Volkswagen

bus was started?
A Right.
0. How soon after starting the Volkswagen bus you

took off in it?

A As soon as we got it started.
0. Who, if anyone, was driving?
A Bobby . | -
Q0 When you were driving, were you saying anything

as to where you would go or what you would do?
A We were just going back home.
0. By "home" what dé you mean?

The Spahn Ranch?

A Right.
1) Did you go back to the Spahn Ranch?
) — e e
——r——— ,
Q And who was the first person you saw there
back at the Spahn Ranch?
A I don't know. ’ ékf
0. When was the next time you saw Charles Manson?
oo Teexe day
Q. Dia you tell Charley what happened?
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A Ne,

Q. Did Charles Manmon ask you what happened?
Al No »
Q Was there any discussion with Charles Manson

at that tine that Bobby killed Gary?

B, No.

I know he must have known it by that time.

L ———

——t v =

Why do you say he must have known it? *

—t ]

——

He asked me how I felt.

What did you'say? |

I told him I was okay.

I - T =

Now with respect to that next day, do you
recall what you did?

Did you sleep?: Did you eat? Did you go out
on any type of mission or what happened the next day back
at the ranch?

A, When we got back to the ranch, the police were

raiding and we went up in the hills and stayved there for

- awhile.

4] When you say "the police were raiding,"” how
long in terms of weeks or months had you been at that
ranch at that time?

A Continually?

0. Yes,

Now this would be July of '69. Had it been

since the lst of June of '69% or what?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A Continually, I would say, since mayhe the end
of April.

Q. 0f '69?

A Yeah.

0 And did you have any particular place where
you would sleep at the ranch?

B No.

0 And when you speak about raiding, had the

police been there when -- when I speak of the police I am
also including the Sheriff's Department as well -- had the
police or Sheriff's Department been to the ranch before

this particular day?

A They were there almost every day.

Q ‘What, if anything, did they look for when they
came? ‘ b

A They always run makes on the vehicles and

~anything.

0 And by "running makes," to see if they are
stolen?

A Yes, that's right.

0. pid you see any police or Sheriff's officers

there the next day which would be the Monday when you were
at the ranch, or did somebody tell you that?

A Not that day. I héard them that night. I
didn't see thenm,

Q. You didn't see fhem‘but heard them?

CieloDrive.cOmMARCHIVES




10

11

13

14

15

16

17

18

15

20

21

22

23

24

25

26

h, Yaah.,

QO Could you tel) whathar thay ware Sheriff's or
police? ‘

- No.

) Was anyone arrested at that time?

A No, A

0 Now sometimeés the police come up there looking

for run-away girls and juvéniles; is that right?

A That's right;

0. Now_this pariticular occasion, you know they
checked for stolen cars; is that right?

A No, I don't know it but they always did, éo
I imagine they did then, too.

Q. Would they also, say, search the known places
Where people would sleep to see 1f there was any marijuana
or anything like that? | |

A They always came in all the houses.

Q. And did you then sleep in the hills soﬁe place
or in a cave, or what, that Monday night?

A Up in the hills -- Sunday night.

0 No, not Sunday night, Sunday night you came
back and you slept where?

A Up in the hills.

0. Oh.,

Now Sunday night is the night after Gary was

killed?
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A The night he wai killed.

Q The night he was killed.

Now then,; the next morning, did you talk to
Manson and he told you ~~ he asked you how you felt; is

that right?

A Sometime that next day.
Q | That would be Menday; is that right?
Yeah.
0 bid the police'or Sheriﬁi'é.nepartment come

out there again Monday night? , '

A, -Not that I.rememﬁér.

0 Now did'you<cohtinuously see Mr. Manson at the
Spahn Ranch up until the time he took his trip up to
Big gsur in this bakery truck? |

A Youn know I was at the ranch but .I wasn't

. always at the ranch proper. Lot's of times we were gone

in the hills and I wouldn't see him for, you know, days.

0 Now the hills, so the peopile would understand,
would this be the hills that would be, say, a mile away
from the ranch proper, or é‘half a‘mile away from the

ranch proper, or could it be as far as two miles away?

A Could be further.

Q What would you do, walk?

A Walk or take a dune buggy.

0 Do you have any clear recollection of what you

did following Gary Hinman's death the next day or two or
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thraa days aftervarda?
M No.
4} Was there sometime when you saw Robert
Beaugoleil leave the Spahn Ranch? -—_ o
S—— s
A, He left a lot of times.
0 Was there one time when he left and it was
said he was going back to Gary Hinman's hoéuse? l¥<.
A Not -~ there was one time when he left and

— -

he was gone a cou

me he had been to Gary's house.

0. Did he tell you what he had found at Gary's
house? ' ' “““““*4%<‘
} a. Gary was there and that was all.

0 Did he say what he had done Xt €hS --

A . He tried to erase the paw print he put on the 4¥f
wall, | - | IR

Q‘t Did he say anythi g about Gary's body, whether
it looked like it had been f;und or anything?

A It hadn't been f$und.

0 And was anything said between you and Mr.
Manson at that time? .

B, No.

Q’ Could you tell us in days as to whether or not
it was two days, three days, week after Gary Hinman's
killing you had this conversation with Robert Beausoleil?

A It was sometime during that week. He had
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gone back two oy three daya after Gary died.

1) And sometima latsr d4id My, Heausoleil lsave
the ranch again? ' ' " >

S — .
A Yeah.
F-—I——""_"_—"— 1

0. And did you seé him leave with any particular

vehicle?

radiator in the front.

us the

death?

- was over a week, I'd say bhetween a week and two weeks,

a week and a half perhaps.

3. The last time he left he took off with the

e —

So we can understand, I show you Grand Jury

e yellow Fiat on the top with the funny

Is that the Fiat you are talking about?

A . Yeah, _
0 When Bobby left with that Fiat, could you give
approximate number of days after Gary Hinman's
Was it a week or ten days or two weeks?
A I don't know what day of the week he left. It

L -

in San Fernando?

LA

13 Do you have in mind the day you were arrested

you left the ranch?

A On a Friday.

——

0 That was August 8, 1969. Do you remember that?

A Yeah,
———-—'—"

0 With relation to that day, what time was it
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1 A Tn the afterncon sometine,
3 0 And you left with a girl by the name of
3 Sandra Good or Sandra Pugh; is that right?
A A That's right.
5 o) What type of véhicle were you driving?
6 A The milk truck.
7 0 A white milk truck; is that rig?t?
8 A, Right. ‘
9 0 And with relation to that 'day, how many days Cl%L.
—~— -
10 before that was it that Robert Beausoleil left t?f_fEHCh
11 witﬂ“ﬁ@?ngiat shown in thEE_EEEEEEE_EEﬂEEBBF of you?
12 A T kneﬂfi;_had_he@n several days because he
T —
13 haQHEiffadY been arrestég.
14 0 Several days; is that right?
15 A Uh-huh.
16 0. How do you know: Robert Beausoleil was arrested?
17 A He called the ranch.
18 Q Who, 1f anyone, époke to Robert Beausoleil
‘19 | when he called the ranch?
20 | A, One of the girls.
21 ) To your knowledge which girl was it that took
22 the call?
23 A I don't know who took the call.
24 0. At that time approximately how many girls were
25 staying at the ranch?
26 . I don't know, 12 or 15.
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the phone call came in?

+the day before you were arrested -- about Robert Beausoleil

‘being in custody?

. Abd at that time were thara any wotorcysis
members of the Satin Blaves or any othor gang ataying at
the ranch? ,

A I don't remember if Danny wag staying there
or not, He's a Straight Satin and he might have been
there.

0. Was Charles Manson at the ranch at the time

A, I don't know.
Q. Was anything discussed with Charles Manson on

the night of August the 7th, to your knowledge -~ this is

A I don't even remenber if he was there then.

0 Now you do remember Charles Manson coming back
to the ranch with the same milk truck you used the day vou
were arrested; is that right?

A That's right.

Q When he came back, was he with a girl by the
name of Stephanie Schram? A

A 'Stephanie, anyway. I.don't know the last
name.

o) Stephanie had not been a member of the family
before; had she? |

A, No.

Q Did she say where she met Charley or anything
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like that?

R, I hgard from someona, T don’t know Lf 1{ was
bex op someene @les, Hhe met hin up north,

0. And at that time do yOu recall anyone discusging

with Charles Manseon ahout Bobby Beausoleil heing arrested?
A No.
0 What ébout Bruce Davis? -Was he at the ranch

at the time you got the phone call Robert Beausoleil was

arrested?
A I imagipne he was.
s) And was there a man at the ranch -- one of

the ranch hands by the name of Shorty Shea there?

A. No.
0. Do you know where he was at the time?
3 He was never at the ranch. I know he came

out a couple of times and I never met him, and people
would say ”Sﬁorty is heré;“ but I never saw him, but he
never stayed there, either.

2 Did you ever see his wife?

A I saw his wife once when he was supposed to be
there, she was sitting down at the end of the boardwalk,
and I was up in the kitchen.

0. And was Shorty Shea -~ then le was not employed
at the ranch as a ranch hand; is that right?

A No.

Q Was Shorty Shea a friend of Mr, Spahn, the
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used to be at the ranch, I believe, before we were there

‘had been; is that right?

ownar of the ranoh?

A I don't know what the relationship was. le

or before I was there.

Q. Now you remember Charles Manson being there
on August the 8th, the day you went out with Sandra Goodr
is that right? |

A. - That's right.

Q. And you remember him saying something about

meeting this Stephanie and what‘he had done or where he

A I don't know he said it.

Q. Or Stephanie.said'it?

L Someone said it.

0. . Can you recall back, I know it is very

difficult to remember back, wﬁether or not Mr. Manson was
wearing a-beard at that tine?.

A I don't remember. He was wearing -- he always
had either a beard, or he shaved, or he was growing a
beard, -or he had part of a.beard; and I éan't remember whét

he had when.

Q. And what about the clothés he was wearing at
that time?

A I don't remember.

Q Did he usually wear the same type of clothes?

A He wore either leather clothes or else jeans.
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{h And pdn yond peaall any vonvarsatlon what soovep
that you had with Susman Atklna afier véu learned that
Robert Beausoleil was arrested?

A About Bobby? Gary Hinman and about Bobby?

Q. -In other woxrds, was any conversation between
you and Susan, "Oh, I hope he doesh't talk," or "He doesn't
tell what happened,” or anything like that?

A We didn't talk about that happening. I know
I took him down some clothés one night.

Q Now do you ever remember -~ you took down who
some clothes?

A Bobby some clothes.

0. When you took him down some clothes, did you

have a chance to talk to him?.

13

A No, they wouldn't let me give them to him.

0. This was how many days before you were
arrested?

A I think it was the Thursday night before the

Friday I was arrested.
0 All right.
So now you recall any conversation at the

ranch about getting money up for bail for Bobby?

A There was no bail.

C How did you know that?

A Because someone had called about it.

Q Was anything said by you to Bobby before this
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happensd as to what kind of story you would tell aé to how
he got the car or anything like that?

A, No.

0. Do you remember reading anything about Gary

Hinman's body being found out at Malibu?

A No, I never read anything about it.

0. It was not played up at all, as far as you can
recall?.

A I don't know. I riever road the papers anyway.’

0 There was no talk at the ranch before

" Beausoleil's arrest as to whether or hot Hinman's body

had ever been found?

2. No.

0. As far as you are concetined, at the time that
Beausoleil was arrested and you found out the body might
not even have been found at this time; is that true?

A That's true.

0. Did’ anybody go back from the ranch to the

house to check up what was happening?

A Not that I know of.
0 Mow this trip that Mr, Manson camé back from,
do you remember how many days he had been gone?
A No.
He went up north and then he came back, and
he was gone again for a couple of days, and he was back,

and then he was gone, and he was back. I don't remember.

. CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q pid he say what he was going to he doing on'
this trip? ' |

A No,

0 What was Bruce Davig doing when Mr. Manson was
gone? |
————

A Same things he regularly did, I imagine.

Q What did he do?

A Whatever needed‘to be done.

0 Was he a ranch hand there?

Was he fixing cars or was he a fellow that

“worked out with weights?

What did he do there?

A e just, you know, took care of the horses and
o
cleaned out the barn and did all that stuff.
S
And, you know, if something needed -- he was

—

welding dune buggies. I believe he was stripping one down

then because we were going to rebuild one.
e

And that's all I recall him doing, working on
the dune buggy.
1] Now do you remember where Bruce Davis was at

‘the time he went down to take Bobby Beausoleil some clothes?

A T went down at night, so I imagine he was
sleeping.

0 Who took you down there?

B, I took myself down there.

Q You drove down?

. CieloDrive.cOmARCHIVES
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What did you drive with?
A Probably that yellow Ford,
0 And was Bobby in the New Jail or the Hall of

Justice, this building?

A, The New Jail.
0 And you say they didn't let you talk to him?
A, Oh, I know I wouldn't be able to talk to him.

‘It was at night. I wanted to leave him the clothes because

he was supposed to go to court the next day.

0. Did anyone go to. court the next day?

A I don't know.

Q Anybody from the family go down to court?

A He was supposed to go to Malibu court, he told
us, and somebody called down there and he wasn't scheduled
to be arraigned.

I don't know if he went down or not.

Q When you went out on August the 8th and used
the credit card of V-i~t-s~a-e-k or something like that,
was this in any way in connection with your going out to the
desert or was this in any way connécted with Robert
Beausoleil's arrest or anything like that?

A It wasn't particularly connected with either of
them,

0. What did you go out and buy all those things

| and-have that shopping list with all those things on it

like saws and blades and things like that?
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A

» o P P

0

A lot of the stuff was for the ranch.

And you had gone out and used other credit

cards before that day; is‘that right?

I had used these credit cards.

What's that?

I had used these.
Before ‘that date?
Eeah,:right.

And when you got arrested on August the Sth,

did you call the Spahn Ranch and let them know you were

arrested?

A

0

=

L=

=

=Y

)

0

Not right then.

When was it you called?

Late that night when I was down in Sybil Brand.
By "Late that night,".say what, midnight?
11:00 o'*clock or so.

11:00 o'clock at night?

Uh-huh. '

And who did you talk ‘to out there?

I don't know, One bf the girls in the house.
Did you ask to speak to Charley?

No.

Did you know where Charley was?

Was one of the boys that were living out at the

ranch a boy by the name of Charles Watson?
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A Yaah, ‘

0 Md ald yon talk Lo him any?

A That night?

Q. Yas.

A No. ‘

4} Now you have tﬁought about your testimony here

since you were on the witness stand last Thursday; is that

. ¢correct?
. You have thought about it since last Thursday?
A In what termg do.you mean that?
0 - Well, you ;eca}l your testimony last Thursday?
A &es.
0 And you have testified, I understand, in the

- case of People versus Robert Beausoleil in court before

a regular jury; is that right?
A That's right.
0 Now is there any gestiﬁony vou gave last

Thu¥sday here pefore this Grand Jury that you would like

to correct at this time?

A No.

0 Any.mére details that you remenber?

A No. ' | |

0. Now with respect té whén you got out, can you

give us an approximate date?
A It was in the middle of September.

0 1969; is that right?
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A Thatts right,

0. ©obid you sac Bruce Davis again affter that?

A, I saw him that night and the next day.

0. What did youwdi;cuss with Bruce Davis?

A We didn't discuss much of anything.

0 Well, did you discuss as to whether or not the

police had guestioned you about Gary Hinman?

A No.

o} Did you see Charles Manson?

A No.

QO When was the next time you saw Charles Manson

after your release?

A I haven't seen him since August 8th.

0 0f 19697
A, That's right.
0 And have you talked to him? -

pid he come down to visit you at jail or

anything like that?

A Mo.

0 And did you see Susan Atkins, Sadie, after
your release from jail? '

A That night and the next day.

0 And did you talk to her as to anything about
the Gary Hinman murder?

A No.

0 Now who was it that picked you up at the time

P
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you were released from jail?

A Tex.

0 That's Charles Watson?

A That's right.

0 nid you talk to Charles Watson about the Gary
Hinman case? '

A, No.

0. And with respect to the Tate killings, you heard

about those on the radio and television and the newsrapers;
is that right?

A That's right.

Q. Now were you in custody at the time those
murders occurred?

A Yes.

0 Were you in custody the time the La Bianca
murders occurred?

A Yes.

MR. STOVITZ: I have no further questions.

Any of the jurors? ;___;;;__

THE FOREMAN: There being no further questions, that
will be all, Miss Brunner. Thank you very much.

MR. STOVITZ: Would you admonish the witness, ™r.
Foreman, this is a secret hearing and she is not to discuss
her testimony with any newsmen and the -- anybody at all;
that once the Grand Jury transcript is released, if it is

an Indictment returned, that she is to abide by any court
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prder gonecerning it.
PHE FOREMAN: . PEeeentlally 4t would be just that

anything that has been asked and answered is privileged

and secret and it is not ?nblic domain until after the

court raleases it, so we are saying in short you must not

discuss these proceedings.’

MR, STOVITZ: You ma§ discuss the matter with your
own attorney; you understand that?

THE WITNESS: VYas.

THE FOREMAN: But not to the press or to others.
Thank you very much. |

MR, STOVITZ: Mr. Roger Brown.

- ‘ROGER BROWNT|

called as a witness before the Grand Jury, was

duly sworn as follows:

THE FOREMAN: Raise iour right hand, please.
You do solemnly Swear that the testimony you
are about to give in the investigation now peﬂding before .
this Grand Jury shall be the truth, the whole truth and
nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.

THE FOREMAN: Will you give us your true and complete

name?

THE WITNESS: First name is Roger, middle name

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Thomas, and last name Brown.

BXAMINATLOY
BY MR. STOVITZ:
0 Mr, Brown, what is your business or occupation?
A I am a chief investigator for'Eﬁu Claire

" County, Eau Claire, Wisconsin.

0. How long have you been with the Eau Clajire =~
is that Sheriff's Department?
A Yes, sir. .
Q -~ Sheriff's Départment?
How long-have youAbeen with them, sir?
A 24 years.

103 And directing your .attention to this Grand Jury

| Exhibit No. 12 and the picture labeled C which appears to

be a picture of Mary Brunner, the witness that just left
the Grand Jury room, when aid you first make her acquaint-
ance? | |

A I have basically been acquainted with the
family for 20 years. However, I haven't seen Mary until
several yéars -- in éther words, December 4, 1969.

0. The term "family" in the ,community has become
a confusing thing, so are we speaking of Mary Brunner's
family or another family?

A We are talking of Mary Brunner's family.

") You kneéw the Brunner family for approximately
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how long?
A Approximately 20 years.
1) And you have bacome more familiary with Mary

Brunner since De&ember?

A December 4th, .
o} 19692
A 1969,
0. On that occasion did you have occasion to

introduce two members of the Los Angeles County Sheriff's
Department to-Ma;y Brunnet?

A Yes, Officer Whiteley and Officer Guenther.

0 And thereafter wexre you present when Mary
Brunner gave a statement with'a shorthand reporter present
to Officers Whiteley and Gﬁenther?

A Yes, sir, I diﬁ,

0 Was that statement gifén freely and voluntarily
to the Los Angeles County Sheriff's Department?

‘ A It was.

Q Now without telling us what was said, was any

statement made to Mary Brunner that she would be given

complete immunity in exchange for that statement?

A She -- not -- complete immunity, yes, sir.

Q. What was said in that regard?

A, The exact wording, sir, I cannot remember.

0 The substance of it?

A Except that they said she would not be charged

N Ci_eIoDrive.oommC HIVES
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ﬁ% L with any of these present crimes.
~ 3 2 0 That included murder; is that right?
; 3 A That's right.
4 0 Now the statement that she gave, sir, it was
b reduced to writing; is that right?
6 A It was.,
7 0 And have you séen that statement?
. 8 A I have a copy of it.
9 Q Have vou ever discussed this statement with
10 Mary Brunner?
1 A I didn't have any lengthy discussion with
12 her.
13 0 And at any time did she indicate to you that
14 there was anything in error in that statement?
} 15 A No, sir, she did not.

16 0 All right.

’ 17 Now you were asked by our Los Angeles County !
18 Sheriff's Department to act more or less as a liaison :?’;;g}
19 officer with Mary Brunner? 1%“;5&

2

20 A They did.
21 ‘ 0 . And what is Mary Brunner's status in Wisconsi;4fr
22 at this time?
23 A She is under the Department of Health and
24 Social Services, the Parole Division.
25 0. And ig this through some Inter-State Compact?
26 A This is through the Inter-State Compact, sir.’
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out to Loz Angeles?

B,
Q

.

Q

A
0
Wisconsin?

A

o

| with our office if you can?

AI

MR. STOVITZ:

guestions?

THE FOREMAN:
MR. STOVITZ: The next witness is Glenn XKrell,

called as a witness before the Grand Jury, was

duly sworn as follows:

Wednesday nighé*

e ————— ]

And you did acdcompany Mary Brunner from Wisconsih

1 did.
That was last Thursday; is that correct?

I believe it was Wednesday.

And did she come voluntarily?
Yes, sir, she did.

And is it your intenticn now to return to

It is.

And will you continue to cooperate, 1 assume,

I will completely.
Thank you very kindly.

Any of the ladies and gentlemen have any

Thank you very much, Mr. Brown.

Thank you, Mr. Brown. That is all.

| GLENN XRELL }
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1

THE FOREMAN: If you willzraise your rith hand,
pleage, ‘

You do solemnly swear that the testimony you
are about to give in ‘the iﬁvestigation now pending before
thig Grand Jury shall be the truth, the whole truth and
nothiing but tha truth, so help you God?

IR WITNESS: T do. '{
THE FOREMAN: Thank you.
will you givelus your true and complete name?

THE WITNESS: Glenn Krell, XK-r-e-l~l.

EXAyINATION
BY MR. STOVITZ:
0 . Mr. Rrell, what is your business or occupation?

- I have a music school or music studio in West
—

Los Angeles.
_——.—E"—"_"—'-m
Q I direct your attention to Grand Jury Exhibit
13. :
Is that a photograph of Gray Hinman as he

appeared in life?

A That is Gary Hinman,

Q .And ﬁow long héd you known Mr. Hinman?

A, Approximately twd vears.

0. In what connection did you know him, sir?

A He was a friend and associate. He taught music
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0. I direct your attention to this Grand Jury
Exhibit 12, Wotlee the Pictures A, Ik, ¢, I and [,
Did you notice any of the people depicted on
this photograph before you learned of Gary Hinman's death?

A I am not posgitive but perhaps that girl, but

I could not identify her {indicating).

0 C? That would be one that has been previously
ldentified asg Mary Brunner, but you are not positive?

A" - T know who she ls now but I don't recall if I
had seen her before his death.

0 Had you ever been out to Gary Hinman's home

in Topanga Canyon?

a. I havé been out to the home bhut not in it.
Q I show you a photograph, Exhibit 8, A, B, C,
—=$—

—

D, E and F.

Is that a fair representation of how the
. e .
outside of his home appeared?

S

—

S m——

A I know it to be from other photographs but

I have not been that clo§e to the house.

.

. S——T""TNow in connqction with Mr. Hinman's home, how

far was it from the beach, if you recall?
A It was in 0ld Topanga Canyon.

What is it, about eight minute's drive?

Q From there to the beach?
A, From the ocean into the area,
0 And from Ventura Boulevard or Ventura Freeway,
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was. a little Metropolitan. He had a Fiat with a crooked

e 20
how many minute's drive would it be?
A I really don't know,
1} How would you usually come, along the ocean
way?
A Well, I only went one time when he had a cax

in 4 garage and wo camp from West Los Angalaes and it Look
us approximately 45 minutes from West Los Angeles.
0 What kind of car did he have?

B ‘He had three cprs. Ona was not operating. It

radiator and an oversized motor.

He had a Volkswagen bus with a thunderbird
painted on the side, some damage on the right front -- the
right front door opened and closed with difficulty and

there was a tent pole holﬁér on the right rear.

0. I show you a éhotograph, Grand Jury
ones A, B, and C.

Is that a photograph of the

A That's Gary Hinman's car.

0. Now with rés;pect to_the last time vou saw Gary *
EEETEEJ—Ehen was that, sir?

A gt 7:10 on July ZStE;

0 15692 -

B, Yes,

0 And how do you fix the time so precisely?

A It took me about two or three weeks. T looked

. CieloDrive.comARCHIVES
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~got no answer with his wife and  she had called his home

at the clock -= he had jugt heen ahgﬁt -~ there were three
poople thara and we had been talking and he was in a hurey
to go to a meatihg, and he left out the front door.

I ran after him bhecaidse I wanted to sav one

additional thing and I saw the clock, and I came hack and —-

R This was at vyour store, I take it?

A, Yes.

0 And this was in West Los Angeles?

A Yes. §

Q Did Mr. Hinmén say where he was going or what
he was going to do? What his future plans were?
' A He said he was laté to a meeting.

0 © And did you notice what car, if anyone -~ what

car, if any, Mr. Hinman had at that time?
B He was driving the Fiat.
0. The one shown in this photograph, Exhibit 9;

is that right?

A Yes, sir.
0 When did you first learn of his death, sir? ‘ﬁﬁ
A I think it was Thursday evening, the Following

week. I had been trying to get in touch with him but I

and talked to Sheriff's officers, so I knew something had

happened.
0 So then if this July 25th was a Friday --
A It was a Friday, yes.
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|
_ |
0. -~ it would be the following Pridayv vou found {
‘ i
out that he was -- E
A, The following Thursday night or perhap:s a %
day or two thereafter. é
) And was Mr. linman living separate from his
wife at that time?
A Yes.
0 Did you attend Mr. Hinman's funeral?
—
A It was in Colorado. T could not.
~ —— p, S
0. Did his parents come from Colorado? A&‘
T N sa——— —
A Yes, they did. -_—
0. Did you ever call Mr., Hinman's home that
Saturday or Sunday?
A, It was later in the week when I called.
o) And I take it you received no answer?
A Well, the operator -- his mother came on the
phone and said he lives in 0Old Topanga Canyon.
I heard a story he went back to be with his
parents and I knew something was wrong.
0 Mr. Hinman's home is in the County of Los
Angeles; - is that correct?
A Well, I don't know if it is in the County. It

is in 0l1d Topanga if that is Los Angeles County.

0. Well, we can take the map here, Fxhibit 19,

and see if it is in Los Angeles County.

AAzHIWNH
133404

You see that, sir?

]

i
i
i
L.
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[

A Yep, I assume you are correct.,
MR. STOVI9%:  Phank vou very much.

Any quastions from this witnoeas?

MR. S8TOVITZ: CHP Officer Forest Humphrey.

- —

called as a witnees before the Grand Jury, was

'duly gworn as followss

THE FOREMAN: Raise your right hand, please.

You do solemnly swear that the testimony you

this Grand Jury shall be the truth, the whole truth and
.nothing but the truth, so help you God?
THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN: Thank you,
Will you be seated, please, and give us your
true ahd complete name?

THE WITNESS: Forest Joe Humphrey.

FPXAMINATION

BY MR. STOVITZ:
0 What is.your business or occupation, sir?
A I am a State traffic officer. QL{P
Q. Assigned to what division, sir?

THE FOREMAN: Thank you very much, You are excusad.

are about to give in the investigation now pending before

S
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- were you on duty at that time?

—— ) ity
(::::)the picture(labeled B) is that picture a fair

A The Ban Luis Obiapo area,
) By "State txaffiec officer," 1a this whal Jg

commonly known as the California Illghway Patxol?

A Yas, sir. |
0 How long have you been a Highway Pat;olman,
sir?
A Approximately éour and a half years.
Q. Directing you;P;ttention to August 6: 1969,

B Yeg, sir, I was.
0. Directing your attention to this vehicle
depicted in Grand Jury(ﬁxhibit 9, the Fiat automobile,

el

license number OYX 033, did you have occasion to stop that

vehicle on that day, August the 6th, 19697

A No, sir, I didn't stop it. I observed the ¥

vehicle parked alongside of Highway 101.

0. And where was that vehicle parked?
A On the east sidk of 101 approximately three
miles north of San Luis Obispo.' o
st S e —
0 . Were therée any occupants in this vehicle?
- A Yes, sir, one male.
) And had you ever seen that male before that

date to your knowledge?
A No, sir.

0. Directing your attention to Grand Jury Exhibit

~ \
OeauloLeil

3
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on Grand Jury Exhibit 12-B give you at that time?

- tag and take a copy of this tag back to our office and

representation of that male individual?

A Yes, sir.

Q And did you learnh his name when you first
contacted him?

A Not the name fhat he is known by now, no, sir.

Q What name, if any, did that individual shown

A . He told me his;name was Jason Lee Danials. 4%?
o ghd did you ask him for identification?

A Yes, sir. | .

0 And what was the reason, if any, that you

pulled alongside?

A Well, the car wag parked alongside the road.
When I first observed it, }t appeared to be abandoned. I
didn't see anybody in it.

Q Is it part of your duties to check on vehicles
parked along the State hiéhways there?

A Yes, sir, we check them out to see if they are

abandoned, and if so, we mark them with a little yellow

three or four days later, if the car is still there, we
generally store them as abandoned.

Q. And what was -- who we now know as Mr.
Beausolell but at that time the name he gave you was
Danials -~ doing when you got to the car?

A He was inside a sleeping bag and he had been

- CieloDrive.cOmARCHIVES
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taying down in the back,

0 What happaned nhaxt?

A I approached the car and asked him what the
problem was, and Mr, Beausoleil told me the ¢ar hroke down
on him the night before and he was going to try to fix it

now and go on his way.

Q All right, what happened next?
A I asked him if the car belonged to him and he
said, yes, it did.
I asked him if he haﬁ any registration and
gome identification. |

He produced the ownership certificate and 9K

e

the registration card for this particular vehicle.

— Tt was regisfgfga—to a Gary Allan Hinman,

Mr, Beausoleil told me he had bought the car

about a week ago from a colored man for $200.

I asked him for some identification and Qe had

Jr—

a wallet he was going through. That's where he got the

registration card and the ownership certificate.

As he was going through the papers in the F\édp
wallet, I observed a credit card and asked him if it was
his and he said, no, it was not, it belonged to a friend

of his, and he was unable to produce any identification.

<

0 Do you remember the name, if any, that was on
the credit card?

A I have it written in my report here.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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{ Chack your gapiat, please E
A It was a Union 01l ecredit card with the name
Cof Sheryl AL MaAdamna, B-liseoroy-1 AL Me-Asdaomoen, I
0.  Now did you then cause the arrest of Mr. i
Beausoleil? ;
A After I went back to my patrol vehicle and
called on the radio. " g
Q On what, if any, charges was he arrested for? i
A At the time he was arrested for 10851 of the
, R -
Vehmg}g Code, aui;owtheft.A_x i
Q. Did he ever show you any identification with i
the name DBeausoleil on it at that time? %
A No, sir. g
0. When did you fi?st learn that this individual
that we are talking about was named Robert Beausoleil?
A After I transported him to San Luis Obisro
County Jail. He told the jailer that booked him in his

name was Robert Kenny Beausoleil.

—-——

) And did you do anything about impounding the
car, sir?
A . Not personally.

Another officer came to the scene when I was

there with Mr. Beausoleil and he caused the vehicle to

be stored in the garage in San Luis Obispo.

0 And what time of the day was this on August

the 6th?

ELIIIVETS
Wy
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”& 1 A . At the time when I approached the car it wan
. . 2 { approximately 10:50,
o - a 0 In the morning?
4 A A.M,
b 0 And when was the last time you saw Mr.

6 Beausoleil on. August the 6th, 1969, approximately?

7 " A Approximately ah hour or hour and a half after

; 8 that..

: 5 . MR. STOVITZ: Any Grand Jurors have any questions?
10 Thank you very much, sir.
1 | THE FOREMAN: Thank you very much for coming down.
12 . T
13 | {::g;AN SPRINGE;TI

- 14 called as a witness before the érand Jury, was
- . 15 duly sworn as follows:
| ‘16

o] . THE FOREMAN: If you will raise your right hand,

18 |. please.

19 You do solemnly swear that the testimony you
20 are about to give in the investigation now pending bhefore
21 this Grand Jury shall be the tﬁuth, the whole truth and

22 nothing but the truth, so help you God?

23 THE WITNESS: I do, sir.

24 THE WOREMAN: And will you give us your true and

25 conmplete name?

26 THE WITNESS: Alan Leroy Springer, S-p-r-i-n-g-e-r.

L}
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EXAMINATILON
gy MR, HPOvITl
n Mr. Springer, where ave you presently rosiding?
What part of town?
A Inglewood, sir.
0 And are you presently charged with any particu-

lar crime here in the County of Los Angeles?

A Yes, sir.
o What cxime are you charged with?
A Violation of granhd theft auto -- suspicion of

grand theft auto.

Q Anything else, sir?

A I have in Inglewood a charge of disturbing the
peace. That's all.

Q. Now you understand we are not golng to ask you

any guestionsg concerning these charges; you understand

“that?

A Yes, sir.
0 We are going to ask you certain questions
concerning your knowledge about the death of Gary Hinman.

Now did vou ever know a pverson by the name of

Gary Hinman in his lifetime?

B. Vaguely.

0 ﬁhaﬁ is that?

A, Vaguely.

0 In what connection did you know him, sir?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A I hadt waen bim oand hie vebiole dewn at 1

Vondee Baach a couple of Liwag, but { never grl o chdance

to know him.
0 About hin vehicle, what nre yvou tallking about?

A A Volkswagen hus, red and white, with bhig

[ ——

thunderbixérQings on the side of it.

0. Shoﬁing you(Exhibit No. 103) is that a photograph

of that bus you just discussed?

!
A- Uh"l‘luh r thﬁtt T S‘ it .

Q And did you kngw a person by the name Charles
Manson?

A Yes, sir.

Q& I show you Grénd Jury Exhibit No. 12 and

specifically 12-D.
]

Is this photograph a photograph of Charles

Manson?
A, Yes,
0. Do you know the person next to him, 12-D?
A Bruce Davis.
0 And do you know this person, 12-B here? It's

the one in the center here.

A I can't guite recall. fThe looks are so
different.
0. Were vou present in the case of the People

versus Robert Beausoleil?

A No.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A

it, sir?

Spahn Movie
A,
")

Ranch, sir?

I.show you a photograph of a ssword

Have you ever seen that SWOLA? "

e ————

Yes, sir.

Where did you see that sword when you did see

I saw it at the Spahn Movie Ranch.

S —

I show you a photograph, Exhibit 11.

Is this a fair répresentation of the so-called
Ranch from the air?

Yes, sir.

When did you first go out to the Spahn Movie ;F

e

- A —_Et was on August thé:;%;é;;)

o 192697

i} Yes, sir.

0. And in what connection did you éo.out there,
8ir?

A

fellows that was in the club I used to belong to and bring

I went out there to try to talk to one of the

him back he

re.

Q
B.

[

Satans.

A,

- Is this a motorcycle club?

What fellow was this and what club was that?

Daniel De Carlo. 'The club was the Straight

s

Yes,

When you.weént out there, would you tell us

. CieloDrive.comARCHIVES -
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what wasg gaid? Did you talk to Danny De Carlo?

A Yos, T did,

Q pid you talk to Mxr. Manson?

A Yes, I did,

Q.  Was this the;fipst time you ever talked to

Charles Manson? .

A Yes, it is.

0. And did you stay there at the ranch for any
length of time?

A I stayved there one night.

N

0. All right,
And did vou ever see Mr. Manson with that sword
depicted in the photograph --
A Yes; I did.
0. -~ Exhibit 17?2
Ih what connection did vou see him? What was
he doing with it?

A The first time I saw him he was throwing the

knife in practice at a great big pile of hay -- bales of

g—

hay right next ‘to the horse corral. EXBIT lq

0. . You said "knife." Do. you mean sword?
3 Sword, ves.
g Is it a very short sword? Is that why you

called it a knife?

A Well, sword and knife. I just say "knife.

It's a sword, a cutlass.

CieloDrive.com ARCHIVES
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0 How long g youy cane thare that vem have?
A, Oh, three -- threa faet, posaibly.
0. And I put this ruler next to it and it shows
it is three feet,
How long was this sword?
A I would éay.approximatély two and a half,
possibly.
0 . Now you say that Mr., Manson was throwing the
~ sword at some hay?
| A Yes, he was.,
Re) And what was he saying or doing at that time?
A At the present'time he wasn't sﬁying so much of

anything except -~ he was just practicing and that was more
or less it,

0 And did you see this fellow Bruce Davis any~
where at that time? ‘

A Y&s, he was more or less 10 or 15 feet away
from him throwing a small hunting knife, about so long

(indicating) at a post.

Q. Is this the first time you ever met Bruce
Davis?

A, Yes, it is.

o Now did you have a beer with these fellows,

or did you have a cigarette with them, or what happened
then?
A I had a cigarette for myself and gave them a

whole mess of them. Everybody kept bumming them off of me.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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less what happened next because T left the night of the

- el . I on ——— M L mp rue 0 e amee v ooy

0. @hat happened nexi?
A We all more or loss on the 13th -- T fust

observed what was going on and then the 1l4th is more or

13N,

o Did‘you come on a motorcycle?
Yes, I did. |

0. pid you leave on a motorecycle?

A Yes, I did. .

Q Did you come alone?

A Yes, I did.

Q Did you leave alone?

A fes.

0. Now you returned on the ld4th; is that right? 5{
Uh~huh. .

0. You have to answer out loud.

0 What happened on Auvgust the 1l4th?

A Well, the l4th I arrived approximately 11:00

to noon and I went to see Danny agamn, and Danny was drunk

and what he calls more or less crashed or out to lunch, or

p——

sleeping.
—— s,

He was in the gun room. That's a little room
to the left of the Spahn Ranch, what they used more or less
for Danny's room.

Danny was in there on the floor in the corner

CieloDrive.cOmARCHIVES
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and all covered with flies and drunk and pagsed out.

Q All right, what happened then?

A Then T walked around the ranch and I was
observed by everybody there. They were talking to me, like
a few of the girls and guys around there.

I would say maybe 2:00 o'clock in the afternoon
I woke Danny up. He was still mumbling around and king
of pretty well incoherent, and then Charley, and Bruce, and
Clem, and some yoéung kid which I didn't know about 11 or
12 years old, another fellow, I believe Tex -~ the one they
called Tex, they all more o; less congregated in this room
and Danny was still passed out on the floor again.

He just got up and drank some more beer and
went back to sleep again and the& more or less had a
discussion on what I wanted.

Q What did you tell them you wanted?

i
A I told them I wanted Danny to come back to more

J——
or less Venice or Inglewood, wherever he wanted to stay,

L ————

and get away from that place because the place was just
e e e gt -

PRSI ' . .
full of filth, and dysentary infected water, and it was

just terrible,; and they didn't want to lose Danny and

—

decided they would try to recruit me more or less.
—

0 When you say “"they," who was doing the talking?
A They would be Bruce and mainly Charley today.

0. By "Charley," you meén EaarleS'Manson;

B Charles Manson, yes.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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up to, and I was going for it but yet I didn't trust him,
with his speech.

that you are going to give me?"

0 What wae naid hy Charloes Manson aftor that?
: M Charlan Mangoen, he wanted me to stay up therve,
He offered me ali different kinds of items, and I asked him
how ¢ould he supply such items and he said, wéll, he has

his ways, and then later as things go on ~-

0. Was this still. the same morning conversation?
A Right,

0. Or afternoon now?

A Approximately 2:00 o'clock in the afternoon.

0 What things wag he going to supply you with?

A, v He said he would give me my own dune buggy and 1*‘

all the girls I wanted, and all the food and everything I
wanted, and anything I wanted done, 1'd be taken . care of
\_; o

from head to toe, you know more or less treated like a

And I was really thinking about what he was
i 4
so I just more or less stayed silent and let him carry on
S0 I says to him, "How do you get everything

And he said, "Well, we have our ways."
And after he said that, he explained to me
how he had his ways.

0. And what did he explain to you?

A He told me that —- well; he says, "We go out *E

. CieloDrive.cOmARCHIVES
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| with it all the time."

at night and we £Lpd gomething wa danide wa want, braak
b ]

into 2 parson's homa sucah an openlng the dear, and {0 we

féel like it, we'll just stick then with a knife and go in,

P .
and whatever is behind the door belongs to you. A dead

pergon can't talk," so that's the way that wé;E. __

I told him, "Well, if -- you can't get away

And he said, "Well, we have our ways of covering

up’o
And I asked hin, "How?"

And he said, "Well," ~- he says like blaming £k

evervthing they do on the Black Panthers more or less.

o

And he for instance says, "Well, we got a gquy

one time" -- and this is approximately maybe to my opinion

b T - . ) Y
maybe a week or so before, you know -~ whilée he was telling
me the story, a week or so before that he had maybe done it,

and he said he cut a guy's ear off.

apm————
Aqg:?;;;;—gggggjhas sitting in the corner and

he was laughing aﬁd T looked at him and asked him, "Why

did you do that?"

And he said, "Well, I was trying to get his

property such as his Volkswagen bus," and another car that
e . . ——
he-was talking about that was involved.

~

) He said, "We také and beat the guy and make

him sign his pink slip as personal property over to us,

and then we would kill the guy and put a date on the paper

———————— T e
——
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0. Is this what Manson said to you?
A This is what Manson said.
0. This was in the presence of Bruce Davis?

Uh-~huh, and Charley Watson.

43 Were you drunk at that time?
——
A Mo, I wasn't.
0. What did you think about that when he told you
that? “
A I thought in my own mind he was stone c¢razy,

but he was scared for the fact he knew I was goinug Lo take
Danny and get him out of there, so he could tell by my
attitude and I guess-he felt I was smart enough and heing a
motorcycle‘rider at the timg he assumed that anything he did'
or he told me was okay sucl as he thought hé was as hig a

gangster as I was, or whatever,

o Were you wearing your colors at that time?

% Yes, sir.

Q What are your colors when you wgar them?

2, It's a denim levi jacket, sleeves cut out with

"Straight Satans" stenciled in the back of it.

Q Now when he said he had cut off a guy's ear
once, did he say this to you like that had actually happened
or did he'éay 1€, "If it would.happen, I would cut off a

guy's ear"?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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- go zhead -~ and the way he was telling it, if I come up

" on it and he wanted me to‘ﬁhink he was as superior as I was..

while he was having this speech, he had the cutlass or

. when he mentioned the fact he could cut a‘guy's ear off,

A, Well, to me he was trying to impress upon me
like I was supposed to be a motorcycle rider. I would go
out and kill somebody and who cares —-- nobody cares about

it, and he tried to impress me he was my egual and he could

and join the family, I could have a lot of fun and get in

0 Now with relation to this fellow with the cars,
did you know at that time he was talkihg‘about Gary Hinman? ‘
A- No. . 7ﬁ;7———"—"

= o _ | 1hnson :
The name came up because when alked ahout --

]

sword in his hand apnd he was waving it around the room, and

——

——

ﬁ_———_‘_—__—_ .
was there on the caper, too, and thought it was really

funny.
——
0. You don't know if Davis mentioned the word
. Hinman?
A I can't be sure. I thought everything was a
joke.

and Bruce Davis more or less was sitting back in the corner

[ S o
—y

and sald something about it was Hinman or whatever.

I don't know it was Davis or who, but the name

arose and he was more or less laughing and grinning like he

qun R SRS e

They were trying to impress upon me they were

as big and bad an outlaw as I was supposed to have been.

" CieloDrive.comARCHIVES
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8 bid ¥od gee any&hiﬁg wf this red volhswagen
bug axound the ranoh at that {ine?
A No, I didn't.
o Did you stay ovexr on that night on August the
| 14th? ' . '
JN—
A Yes, I did,
Q _Oﬁ August 15th, what happened to Charles
Manson?
8 On August the 15th was on a Friday and our club

Y s LTy

T———

has its meeting on Friday night at 7:30.
"Well, I stayed around for the better half of
the day until the afternbon uyntil 3:00, 4:00 o'clock, and

. I hopped on my motorcycle and I went back to Inglewood

and I went to the c.'f_ub,r and I told them, I said, "Well,

lookme here, Danlel is up there at the ranch and there's
a whole lot of hankey-panky going on up there that's pretty
nasty and I have this feeliﬁg.in my own mind it's connected -
with mutder -~ of probably this Tate thing or" -—-

Q You can't tell -us what you told your motorcycle
group, but did you talk to them?

A Right.

We talked to them and we all went up there in

force on the night of the 15th.,

0 Was it dark at the time you arrived?
A Yes, it was about 10:00 o'clock,.

— — ——— T
0 What happened next?

" CieloDrive.comARCHIVES
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" the ranch.

" going to happen when we did come back, so we went back under

o'clock, and one of the other fellows stayed all night with

A Well, Daniel was worried the club was going to

tear up the place because they didn't like Manson and théy

wanted Danny out of there at any cost, so approximately

10:00 o'clock that night, Friday night, the l5th, Danny
: .
kind of rushed around and got everybody together and we

went down to a bar in Canoga called the Plank.

It's on Ventura Boulevard, and weﬂ;tayed there

until bar ¢losing time, 2:30 ~= about 2:00 o'clock. It was
.""-'—H——n——u-—.

2:30 hefore we left. ;
! . : ol
And we went in three different cars back up to

rpa——

—

Well, all of Charley's family was walking

around, back and forth, really nervous, wondering what was

the agreement that Danny would be out of there the next

———

e

day, approximately in the afternoon, sémetime, 10:00, 11:00

o—
o

him, and the rest of us all 1e££ there 3:30 in the morning,

whatever, I don't know the exadt time.

And then the following morning of the 1l6th,

maybe an hour or 86 before we left, the place was raided.

0 And hour or so after you left?
pp————
A, Approximately. I don't know what time it was
raided. '
0. Did you see anything more of the sword then on

r———

August the 15th, 196972
igust the 1oth, 19697
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S

=

recognized it as being -- belonging to one of the other

After T saw it with Charley?
After you gaw it with Chavley.
Yes, it was seen the night of the 15th.

p—
And where was it you saw it?

At the ranch.

And did you do’anything with this sword?
No, myself, I personally didn't.

Did you see anybody take it?

Yes.

One of the other fellows in the clul saw it and )

e———

m;ﬁbers of the club.

—

—

Q
A

and took it home and gave it back to its original maker, the

What club?
Straight Satans.

He picked the knife up and threw it in the car

pom—
fellow that h i

o

A

Q.

A
MR. STOVITZ: Any of the Grand Jurors have any

further questions?

Who was that fellow?

A fellow by the name of George Knoll.

K-n-0«1-1?

I believe so.

Thank you very much, Mr. Springer.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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 BY MR. STOVITZ:

—

\WILLIAM,GLEASONE:)

salled ng a witness Lefopra the Grand Jury, was

duly awoxn an follawa:

THE FOREMAN: If you will raise your right hanﬁ,
please. '

You do solemnly swear that the testimony you
are about to give in the investigation now pending before
this Grand Jury shall be the truth, the whole truth and
ﬁothing but'the truth, so help you God?

THE WITNESS: ; do.
THE FOREMAN: WLill you give your true and complete
name to the court reporter, please?

THE WITNESS: William Charles Gleason, G-l~e-a-s-o-n.
EXAMINATION

Q. Mr, Gleason, what is your business or occupa-

tion?

[

A Deputy Sheriff, Los Angéles County, presently

]

m—

assigned t6 the Homicide Bureau.

Q And before you were assigned to the Homicide
Bureau, what was yvour specialty with the Shierff's Depart-
ment?

A, T maintained our department's intelligence

files on members of outlaw motorcycle clubs,

., CieloDrivecomARCHIVES
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0 pid you havé anything to do whith -~ did you
partledpate 1o an arpast that took plada at the fpahn Ranoh

on August the 16th, 19697

B Yen.

0. At that time what was the hour of the arrest or

' what was the hour the Sheriffs first arrived there?

A 5:45 a.m.

0 Andvhad you learned anything about a motorcycle
group that had just,left?Au

A Yes, sir.

Q Now during that arrest, was the person depicted

in this photograph, Charles Manson, Exhibit 12-D, was he

arrested?
A Yes..
0. And did he use the name Charles Manson at that
. time?
A, Yes, he did.
‘g This person, 1l2-E, was he arrested?
A No..
0 12~a, was she arrested?
. Yes. {
0 What name, if any, was she using at that time?
A She was using the name of Sadie Glutz.
0. Now prior to that arrest, had you visited the

Spahn Ranch betwéen .July the 27th and that date?

A Yes.

CieloDrive.cOmMARCHIVES -
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0. Yhen had you first visited the Spahn Ranch, to
your knowledge, between that time?
A Approximately August the 3rd or 4th.

0. And in that connection was it for a shake

" down on automobiles or what?

a. ' No.
We were just getting the lay of the land so to

speak of the ranch and seeing if we could observe any -

'activitytregarding outlaw motorcycle ¢lubs.

0, Had you heard reports that motoreyclist were

going up there at that time?

A Yes. - ‘ ;,mequ»l
0 © I show you a photograph, this gun

depicted in that exhibit, have you ever seen that particular

~gun béfore today?

A I was present when this photograph was taken,
sir. ‘

0. And did you recover a .9 millimeter gun similar

to the one depicted in that photograph?

A, Yes.
Q. Where did you recover that gun? b
A In the Crestline area of the San Bernardino

Mountains.

———

0. And what date was that?
A On March 11, 1870,
J 0
Q. And who, if anyone, led you to that particular
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location?

A I was directed there by a person that 1 hal talked |
to on March 6, 1970, and I went to the Crestline Sheriff's
station and was accompanied to the location of the recovery
by two deputies from the San Bernardino County Sheriff's

Department,

0, From whom did you get the information on it

earlier in March?

——

A. A juvenile by the name

——

Michael Hendricks.

2 nxactly where was the gun recovered?
/ i i
A It was on Sawpit Canyon Poad which is in the

Cedar Park area of Crestline.

re—

= 0 Was it right on the road or was it under a rock

or under a tree?
A It was approximately four feet from the pavemegfﬁ

under three or four inches of leaves and dirt.
) Was it marked in anv way so somebody could

direct you to it?
8 No.
0. You just had to hunt arcuncd?
ﬁ. . Yes. |

o And was there anv damage to the handle of the

gun when you recovered it?

A The weapon did not have any grips on it at all.
0. nv "grips," you mean the item in the nict

here in this photograph with this "F.B."?
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Q That 1s a grip?
A, Yes.
0 The weapon you racovered didn't have any grips

én it; is that correct?
A That's right,

MR. STOVITZ: Any quéstions from any of the Grand

i MICHAEL HENDRICKS,’

called as a witness bhefore the Grand Jury, was

duly sworn as follows:

THE FOREMAN: Raise your right hand, please.
You do¢ solémnly swear that the testimony you
" are about to give in the investigation now pending hefore
this Grand Jury shall be the truth, the whole truth and
nothing but the truth, so help you Cod?
THE WITHNESS: Yes.
THE FOREMAN: Would you be good enough to state your
name?
THE WITNESS; Michael ﬁeﬁnis Hendricks.
THE FOREMAN: Would you spell your last name for the
reporter, please?
THE WITNESS: H-e-n-d-r-i=g=k-s.

MR. STOVITZ: Ladies and gentlemen of the Grand Juxry,
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% . '-ﬁf? % ‘c‘mua W a:r:ca handling apd ha ls woxe fanmfliar with the
' 83 | nature of the witness' testimony in this action.
il T have asked hi% to asgsist me.
b THE FOREMAN: Mr. Hendricks has been sworn, so any

6 time we are ready.

L EXAMINATION

9 BY MR. STOVITZ:

10 - 0 How old are you, MY, Hendricks?
1i A 17.
R
12 0. Are you presently in custody?
13 A - Yes.
- 1 03 Where are you in custody?
. . 15 - A Norwalk CYA..
\ 16 Q. What are you in”Eustody for, sir?
17 A Two. counts of Eurglary. ‘T
18 0. ‘ And from what-county did these burglaries
19 occur?
20 | A San Bernardino.
21 0 And vou understand that the Los Angeles County

22 Sheriff's office or the Los Angeles County District

23 Attorney's office can in no way aid yow in this particular
24 matter; do you understaﬁd tﬂat?

25 " a, Yes.

26 o You are willing to serve your time and try to

" CieloDrive.comARCHIVES
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rahabllitake vouraall as hent youl gan: 48 that rlght?

B Yeli, |

1 Mewe (301 voy pomakiie Lo the Bufie)  of 10k 5&’
become fami};ggi&iﬁgdﬁnghaxlas Manson?

A You.

o} And how did you become familiar with Charles

Manson? | ‘ ‘
A Well, when i spiit, I had a warrant on me, so

S

- I heard it was a.Cohmune, 30 I thought I wouid go and

figired I could keep out of from getting busted by going
* w‘“"'“ T mﬁ_hh_"‘"-ﬁ

—
there.

| e——————nim =

") Michael, some of the ladies and gentlemen,

| .aside from listening to Mod Squad, don't understand what

"split" and "busted" mean.
If you could just speak in this microphone <=

Ysplit" means running away; is that right?

A Yes,

0.  And "busted" means arrested?

A. ¥és.

0 and Charlesfﬂanson means this fellow, Exhibit

12-B down here; is that correct?
| A Yes.
o Now before you met Mr, Manson, had you ever
heard anything about him?.
A No, not prior.

0. And how did you find out where he was living or

CieloDrive.comARCHIVES
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whére this Commuhe was living? How did you find out about
it?

A I heard it through the grape vine.

Q How did you make out to get to the Spahn Ranch?

Did you get there in a car or horse or what?

A I walked.

0. Where were you living before you split, so to
speak?

A Well --

0 ~ Where were you sléeping?

A Well, after I was arrested before I was put in

' custody of my parents -~

0 Where are your parents? What part of town?
A, Simi valley. '
0 So there was talk in Simi Valley about this

place called Spahn Ranch?

A I heard about it from a few hippies out there,
you know. _

Q. "Were you going to Apello High School out there?

A No, I haven't been going to school -- I dropped

out in the 10th grade.
o The 10th grade.
When you got out te the Spahn Ranch, who was
the manh that was the take charge man, the foreman, so to
speak?

A When I first got there Charley wasn't there.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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It was Bruge was kin ny that was runnlng everything
0 Was that 0ld Bruce or New Bruce?
A I don't know what you mean by that,
0. Woll, let's look at Exhibit 8. I am sorry, e%ﬁ

12"_'1"3. , ‘ )

Was it this Bruce?

A Tt iooks like him hut he didn't have a moustache!

0. Dga_he ﬁave a beard?

A Rind of, yeah.

0. " And what month was this that we are talking
about? |

A Probably about in June or July.

Q Of 1969; is that right?

A. ﬁ-Yes.

¢ Now were you giveg‘duties to do at the ranch or

did you just do anything you wanted to?

3, Well, at first,'not but afterwards I was given

guard duty.

]

prm——

Q And what do you mean by 'guard duty"?

-8 Oh, in case the police came, you know, I was
supposed to alert everybody.

0. And where were you stationed 6n gﬁard duty,
on a dirt road or a hill or what?

A Well, usually out in front of the saloon there
down by the corrals. Some of them got up in the hay --

sometimes got up on top of the hay because it was stacked

CieloDrive.cOmARCHIVES
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-~ And by "his d

pretty high and you cah usually see everything from there,
4, And you gay whit you Flrst wot there Mz, Mansan
wagn't thers,
When did you first meet Mr. Manéon?

A Oh, Lt was sbout the third day that T wan

there he came in in his dune buggy.

ne buggy," what did it look like?
!
t the kind of best dune buggy

A, Well, it wasn'
you ever seen on the road.
) Now I will show you a photograph that has been

marked Grand Jury RFxhibit No._le

Is that a picture of the dune buggy?
& . Yeah.
) Would you say that -is the dune buggy pictured

in that photodgraph?

A, ¥ées, that's the dune buggy .
) How do you recognize it?
A Well, because he had a wench on it and he had

a place, you know, like he had 'a place in between the seats

where he could stick the machineé gun.

0 Now did you say & wench or a winch?
A, A wench. I guess that's what you called it.
Q Something you turn and crank like a pulley?

A cable like that's electrically run. When
they got it, it was chrome and they painted it black.

0. You notice in this photograph there ~-

CieloDrive.comARCHIVES
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anyra "

THE FOREMAN: My, SBtovitz, this is a very sadate
granp and thak kind of lavicy le out of ardey,
BY MR. 3TOVITZ: ‘

Q. You will notice on that dune buggy there is a
sword sticking right by the driver's seat.

Did you ever notice that sword there, sir?
:8 No,
0 You never did.
. All right now, did you ever talk to Mr. Manson

about any guns?

A There's quite a féw guns there.

Q Did yodu know anything about guns?

A Quite a bit.

0 Where did you gain your knowledge of duns?

A Through a guhsmith.

0 And I show you more particularly a photograph of

Did you eéver see a gun that looked like that at

Ege ranch? ' T

A Yeah, but without grips. .

0. LﬁitﬂSﬁt grips?

A Yeah.

Q 2And the one that you saw that is similar to
Exhibit 14 withéut-grips, where did 'you see it?

B. Bruce had it in a scabbard. |

0. By "Bruce," you mean Briice Davis, the gentleﬁan

CieloDrive.cCOMARCHIVES
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~August 2nd, somewhere around there.

-

that is ip Bxhihkit 12-H3 {s rhat; right?

A Rlght,

Q You say it was in a scabbard?

A Scabbard.

0 What doeg that mean?

A it's a holater, like a calvary holster where
the top comes over and buckles down.,

Q. - TWhat was Bruce Davis doing‘qith this gun, if

T e s .

anything?

A He was carrying it on h;;_side.

Q bid any;ne ever éive you that particular gun, u555

the one that is similar to Exhibit 14 but without the grips?

AN >

s} By "Charley," you mean Charles Manson?
.Yes.
0 Do you remember when it was he gave it to you? A}
————
A Yeah, around the beginning of August -- around

"

Of 196972
YES:
0 and in what connection did he give you this
gun?
A, What do you mean?
o Why did he give it to you?
A, For my protection.
Q For vyour protection?

'CieloDrive.comARCHIVES
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A Yes,

Q pid he tell you anything to do with this gun?

A When he gave 1t o nme¥

) Yesd,

A When he first gave it to me, I put it in the g}f
front of me and he told me not to. He told me to put it
"EZEIha me 80 when I roached for I.D,, Lf the pollce stopped

0 Had you ever shot anybody with a gun?

A | NG, not vet, '

1) and did you keep that gun in your possession
continuously?

a. 'After that, yeah.

0 Pid you notice whether or not. it was loaded?

A weli, T checked.

0. And was it loaded?

A Yes.

0. Now Manson eve# give you a car or anything
like that? | | o

" A Yeah, a '56 Chevy, .

1) In what condition was the car?

A Oh, it wasn't the greatest. It got me to where
I was going. B T

Q Where were you 'going?

A To San Bernardino,

0 What happen;a in San Bernardino?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A the cax broke down when I got thore,
] and Hd yea have the gop with pou Al Fhal (T3
A Yas,
0. What did you do with the gun?
A, T lost it when I was being.chased.
) ‘Ehased by whom? |
M Well, T saw this ggy'ﬁ dune bugyy and he wan

Qe T N -
coming back and he seen me apd he was 1in a truck and I

— s

e
shifted to third gear instead of shifting'down going down

a hill and I rolled the buggy, and I got odut and grabbed -

the Tifle and took off running through the woods and that's
- ——

- —————— e —i———_TSes

P

when I lost the pistol.

o You are not talking about the dune buggy you

' said was Mr. Manson's?

;8 Mo, I'm talking about the one I stole up there.
0. N By "stole," you mean you actually took some-

hody*s dune buggy?

A, Yeah.

0. Why did you do that?

A, Because I wanted to.

Q And you had the gun with you at that time?
A Yes.,

0. And then you lost the gun in that chase; is

that right?
A Yes,

Q Later on did you have a conversation with Mr.

CieIoDrive.oommc3H|VES
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Gleason of the Sheriff's office and did you tell him where
you lost the gun?

A Yesq,

0 And when was this that you were arrested in

San Befnardino?

A At this time or the time before?

Q fhe time before with the incident of the dune
- buggy?

L . I was arrest August, I believe, 9th.

Q. 19697

& Yes.

Q. Whenh had you left the Spahn Ranch?

B. Around the lst of August somewhere.

0. This was right after Myr. Manson had given vou

the gun then?
A The same day he gave me the gun.
MR. STOVITZ: Any quéstioﬁé from any of the Grand
Jurors? |
‘That is.all. Thank you very much, !r,
Hendricks.
Ladies and gentlemen of the jury, that concludes

our presentation of the case.
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LOS ANGRLES, CALIFORNIA, TUBEDAY, ATRIL 14, 14970; 12:20 M
RERPAREMENT ®O, 100 HON. GRORGE M. DELL, Jobge

THE COURT: Good afternoon, ladies and gentlemen.
Will the Clerk please call the roll of the

Grand Jury?

(Whefeupon, the Clerk complies with the

order of the Court.)

THE CLERK: 20 are present, your Honot .
THE COURT: Thank you very much.

The record will reflect that 20 Grand Jurors
are present,

Mr. Foremanh, do youfhave an Indictment or
Indictments tolpresent to the Court?

lTHE'FOREMAN: Yes, your Honor.
THE COURT: I wonder if you would please hand the
same to the Bailiff.

Mr. Foreman, 4id 14 or more Grand Jurors
receive all of the evidence pertinent to each of the two
Indictments that you have handed to the Bailiff and he has
handed to me, and did the same 14 or more Grand Jurors
participate in the deliberations on each of the Indictments?|

THE FOREMAN: That is correct, your‘Honor.

THE COURT: The record will reflect that the Foreman
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-- I have neglected to ask the other magic question.

DG tha same 14 or moroe Orand Jugern voele to
raturn aaeh Indiatment, '

THE TOREMAN: That is also correct, your Honor.

THE COURT: Let the record reﬁlecﬁ'the Foreman of
the Grand Jury hasd handed éo the Balliff who has handed to
the Court two Indictments, in Case No. A 258 204, two
defendants, and in Case A 259 361, three defendants,

Let the record %urther reflect that each
Indictment contains a'list of the witnesses in the respec~
tive case.

The Court finds each of thése Indictments to be
a true bill and the Clerk is ordered to file each
Indictment.

Before I make aﬁy further ordér as to bail, I
would request that the District Attorney inform me if there
are any rarticular problens.

I take it as to Case A 258 204, in the case
in which $5,000 bail is recommended as to each defendant
there is no problem; is tha? correct?

MR, JOHNSON: That is correct, your Honor.

THE COURT: Very well.

As to that case, A 258 204, the bench warrant
is ordered fixed as recommendéed by the Grand Jury plus
penalty assessment.

As to Case No. A 258 361, is there any

CieloDrive.cOmARCHIVES
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partigular problem as to that, Mr. Stovitz?

MR, STOVITZ: Yen, we ask nd ball bhe get. One
defendant is not in custody.

THE COURT: Very well.

MR, 8TOVITZ: May the bench warrant be issued
forthwith? We have an officer heré in court who is ready
to serve it. |

THE COURT: The bench warrant is ordered issued for
the apprehension of each of the defendants in Case No.

A 258 361, There will be no bail set on the bench warrant.
The bench warrant will issue forthwith.
Is there any f@rther buginess the Grand Jury
has with the Court at this late hour, Mr. Soghomonian?
THE FOREMAN: 'That is all, your Honor.
THE COURT: Thank you very much, Mr. Soghomonian.

Ladies and gentlemen, you are excused at this

time.

(Whereupon, the proceedings in

Department 100 as to this date were concluded.)

""""000“""""
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THE GRAND JURY OF THE COUNTY OF ILOS ANGELES

BEATTE OF CALLYORNTA

THE PEOPLE OF THE STATE OF CALIFORNIA,
Plaintiff,
vs. No., A 258 361

CHARLES MANSON, SUSAN DENISE ATKINS,
and BRUCE McGREGOR DAVIS,

Defendants.

R R A L N

STATE OF CALIFORNIA )
Yy ss8,
COUNTY OF LOS ANGELES )

I, DENNIS J. RIGBY, Official Court Peporter
of the Superior Court of the State of California, for the

County of Lds Angeles, do hereby certify that I was, on the

9th and l4th days of April, 1970, igggig;eg and sworn to
report all the testimony ahd proceedings had in the
above-entitled matter before the Grand Jury of Los Angeles
County; that the foregoing 254 pages are a trﬁe and
correct transcript of my Stenotype notes and a full, true
and correct statement of said test'-bvy and. proceedings.

Dated this 20th day of April, 1970.
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